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دکتر مهدی کیوان:

اصفهانی بودن یک 
مسئولیت است

 لغو اجرای طرح 
 زوج و فرد 

 تا ۱۷ اردیبهشت 
تمدید شد

کم بودن مدت 
اقامت مسافر چالش 
گردشگری اصفهان

 با اصفهان امروز در کلاب هاوس همراه شوید
@esfahanemrooz

 شنیدن صدای شما 
در  کلـاب هــاوس

نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی گفت: هیئتی 
سه نفره در هفته قبل از نمایندگان استان برای کسب آگاهی بیشتر 
از وضع موجود بازدید هوایی از حاشیه زاینده رود و سرچشمه های 
آن داشتند و پیگیری های ما در سطح ملی برای رفع دغدغه آب 

استان ادامه دارد.
هفته  در  داشت:  اظهار  فارس  با  گفت وگو  در  مقتدایی  عباس 
گذشته روزهای پرکاری در رسیدگی جدی تر به مسئله زاینده رود 
داشتیم و نمایندگان مجلس با مقامات عالی کشور و مسئولانی 
که می توانستند به نحوی به حل مشکلات زاینده رود کمک کنند 
جلساتی برگزار کردند. نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای 
وزیران  با  جلسات  این  هم  رو  پیش  هفته  در  افزود:  اسلامی 
مربوطه ادامه می یابد به همین دلیل تیمی متشکل از سه نفره از 
نمایندگان استان در مجلس شامل بنده، حجت الاسلام میرزایی 
و حجت الاسلام نقدعلی از سطح زیر کشت، سرچشمه ها و دو 

حوضه آبریز زاینده رود و کارون به صورت هوایی بازدید کردند.
وی هدف از این سفر کاری را کسب آگاهی عمیق تر از مباحث 
مربوط به زاینده رود و گره های ایجاد شده در مسیر رودخانه دانست 
و ادامه داد: در طی بازدید مشاهده شد که سطح زیادی در استان 
اصفهان و استان هم جوار زیر کشت قرار دارد ولی بعید است که 
آب کافی برای این میزان کشت بتواند تأمین شود و اگر تدبیر 
مناسب و حمایت کافی از کشاورزان صورت نگیرد خسارات زیادی 

ایجاد می کند.نماینده مردم اصفهان در مجلس شورای اسلامی 
افزود: استان اصفهان که می تواند برای کشور خلق ثروت بکند 
اکنون در زمینه کشاورزی و دام با نقیصه های زیادی روبه رو شده 
و برای پیگیری موضوع امروز جلسه ای در تهران با حضور استاندار 
اصفهان برگزار می شود و مقامات استانی در سطح ملی برای رفع 

این مسئله تلاش می کنند.

مقتدایی در پایان در مورد پروژه های انتقال آب به استان اصفهان 
هم توضیح داد: بررسی پروژه های انتقال آب در دستور کار این 
سفر نبود و آبراه ها و سرچشمه ها و مناطق زیر کشت که باید در 
میان مدت و بلندمدت مورد توجه قرار گیرند مورد بازدید قرار گرفتند 
که گزارش این سفر در اولین جلسه مجمع نمایندگان استان قرائت 

خواهد شد.

رئیس اتاق اصناف اصفهان با تاکید بر اینکه مخالف ادامه 
تعطیلی اصناف برای مهار کرونا هستم، گفت: باید دید آیا با 
تعطیلی سه هفته ای اصناف، شدت شیوع کرونا در اصفهان 
کاهش یافته است، در حالی که آمار مبتلایان و فوتی های ناشی 

از این ویروس حکایت از چیز دیگری است.
با ایسنا در خصوص تمدید  رسول جهانگیری در گفت وگو 
تعطیلی اصناف به مدت یک هفته دیگر با توجه به وضعیت 
قرمز کرونا، اظهار کرد: به شخصه مخالف تعطیلی اصناف به 
دلیل شیوع و گسترش کرونا هستم. وی با اشاره به سوء تدبیر 
و تصمیمات اشتباه برای مقابله با کرونا از ابتدای امسال تاکنون، 
با بیان مثالی گفت: اگر سدی از ۱۰ نقطه نشتی آب دارد و ما 
به جای تصمیم برای بستن آن ۱۰ نقطه، در جلسه ای به نتیجه 
برسیم که تنها یک نقطه را باید ببندیم، در این شرایط آب 

همچنان از ۹ نقطه دیگر نشتی خواهد داشت.
وی با بیان اینکه اصناف تنها عامل ۱۰ درصد انتقال و شیوع 
کرونا هستند، ادامه داد: ستاد ملی مقابله با کرونا در تصمیم 
گیری برای مهار کرونا، تنها یکی از ۱۰ نقطه نقل وانتقال 
ویروس، یک نقطه و همان اصناف را تعطیل کرده است و 
معتقدم حتی اگر ۱۰۰ درصد اصناف مغازه های خود را تعطیل 

کند، تنها ۱۰ درصد به مهار کرونا کمک می کنند.
جهانگیری توضیح داد: دولت حاضر نیست بانک ها، اداره دارایی 
و فرمانداری، تامین اجتماعی و ... را تعطیل کند و ستاد مقابله 

با کرونا تنها فشار را بر روی ۱۰ درصد و اصناف گذاشته است.
وی با اشاره به اینکه طی یک و ماه نیم گذشته اصناف به 
دلیل وضعیت کرونا به نوعی تعطیل شده اند، گفت: این گونه 
تصمیمات فرسایشی شده است و حتی اگر ۱۰ هفته دیگر هم 
اصناف تعطیل باشند، این شرایط نمی تواند برای مهار کرونا 
اثرگذار باشد.رئیس اتاق اصناف اصفهان با اعتقاد بر اینکه ستاد 
مقابله با کرونا در دو هفته طلایی نوروز باید برخی تعطیلی ها 
را با شدت دنبال می کرد، گفت: تصمیم گیران می توانستند به 
جای تعطیل سه هفته ای اصناف که به نظر می رسد باز هم 
ادامه داشته باشد، دستگاه های دولتی و ادارات را به طور کامل 

یک هفته تعطیل کنند تا از قدرت انتقال کرونا کاسته شود.
وی ابراز عقیده کرد: تصمیمات فرسایشی تعطیلی اصناف که 
برخی باز باشند و برخی دیگر بسته، برای مهار کرونا مناسب 
نیست و باید توجه داشت با ادامه محدودیت تعطیلی اصناف، 

آستانه تحمل مردم نیز به مرور کاهش می یابد.
جهانگیری با بیان اینکه همواره مخالفت خود را نسبت به 
تعطیلی اصناف و ادامه آن به ستاد استانی کرونا اعلام کرده ام، 
گفت: آقای رضایی استاندار اصفهان در این جلسات همواره 
می گویند که رئیس جمهور دستور داده که هیچ بخشی اجازه 
تصمیم گیری برای باز کردن و یا تعطیلی در شرایط کرونا را 

ندارد، مگر ستاد ملی مقابله با کرونا.
وی با تاکید بر اینکه دولت امروز به جای هزینه دادن برای 

تعطیلی دستگاه های خود، فشار را به اصناف وارد می کند، گفت: 
با تداوم این شرایط میزان تمکین اصناف از تصمیمات ستاد ملی 
کرونا کاهش می یابد، اما ستاد ملی کرونا باید اشتباهات خود را 

در برخی تصمیمات بپذیرد و تجدیدنظر کند.
رئیس اتاق اصناف اصفهان با بیان اینکه مطابق تصمیمات، 
فعالیت بانک ها یک روز در میان شده و یا در شرایط فعلی 
یک سوم کارمندان باید بر سر کار حاضر شوند، گفت: باید دید، 
آیا ستاد مقابله با کرونا برنامه ریزی برای کاهش مراجعات به 
ادارات و بانک ها کرده و میزان مراجعات را به یک سوم رسانده 

است؟
وی تاکید کرد: متأسفانه با وجود شیفت بندی، میزان مراجعات 
مردم به ادارات نه تنها کمتر نشده، بلکه حجم کار بر دوش 
تعداد کارمند حاضر ریخته می شود که در این شرایط مدت زمان 
حضور ارباب رجوع و ازدحام آنها در ادارات و بانک ها بیشتر 
می شود. جهانگیری تصریح کرد: متاسفانه برخی تصمیمات 
ستاد ملی مقابل با کرونا، دست و پا شکسته است و اگر دولت 
یک هفته تمام ادارات و بانک ها را به طور کامل تعطیل کند، در 

مهار و انتقال ویروس کرونا بسیار اثرگذار است.
به گفته رئیس اتاق اصناف اصفهان، سؤال است که آیا با 
تعطیلی سه هفته ای اصناف، شدت شیوع کرونا در اصفهان 
کاهش یافته است؟ در حالی که آمار مبتلایان و فوتی های 

ناشی از این ویروس حکایت از چیز دیگری است.

بازدید هوایی نمایندگان از حوضه زاینده رود و کارون

مخالف اتاق اصفهان با ادامه تعطیلی اصناف

م الف: 862030

سازمان مدیریت حمل و نقل شهرداری شاهین شهر مستند به مصوبات مورخ 1399/11/20 شورای سازمان 
در نظر دارد انجام عملیات بازسازی 8 دستگاه اتوبوس شهری با برآورد اولیه به مبلغ 7/920/000/000 ریال را 
از طریق مناقصه عمومی مستند به ماده 13 آئین نامه مالی شهرداری ها و طبق اسناد مندرج در آگهی به اشخاص 
حقیقی و حقوقی واجد شرایط واگذار نماید. بنابراین متقاضیان می بایست جهت اطلاع از شرایط و شرکت در مناقصه 
به امور قراردادهای سازمان واقع در شاهین شهر، بلوار جمهوری اسلامی، مجموعه اداری انقلاب مراجعه و نسبت به 
تحویل مدارک تا آخر وقت اداری روز شنبه مورخ 1400/03/01 به حراست شهرداری شاهین شهر اقدام نمایند. 
پیشنهادات رسیده راس ساعت 15 روز شنبه مورخ 1400/03/01 با حضور اعضا کمیسیون عالی معاملات سازمان 

باز و قرائت خواهد شد.
سایر شرایط: 

1- سپرده شــرکت در مناقصه به مبلغ 396/000/000 ریال )معادل 5% برآورد پایه( که بصورت ضمانت نامه 
بانکی یا واریز مبلغ به حساب شماره 0105052929007 نزد بانک ملی به نام شهرداری شاهین شهر قابل ارائه 

مي باشد. 
2- چنانچه برندگان اول، دوم و سوم حاضر به عقد قرار داده نشوند، سپرده آنان به ترتیب ضبط خواهد شد.

 3- شــرکت در مناقصه و ارائه پیشــنهادات به منزله قبول شروط و تکالیف مقرر در اسناد مربوطه بوده و سازمان
در رد یا قبول هر یک از پیشنهادها مختار است. 

4- سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به مناقصه در اسناد شرایط آگهی مناقصه مندرج است.
م الف: 1130290

))آگهی تجدید مناقصه عمومی - نوبت دوم((  

سعید اکرم خانی- رئیس سازمان مدیریت حمل و نقل شهرداری شاهین شهر

چاپ اول

»آسیه باتوانی« مسن ترین کوهنورد زن ایرانی و از 
اهالی فریدونشهر در غرب اصفهان به خاک سپرده 

شد.
اهل  کوهنورد  مادر  این  پیکر  ایرنا،  گزارش  به 
شهرستان فریدون شهر در غرب استان اصفهان 
که براثر بیماری و کهولت سن )۸۲ سالگی( فوت 
شده بود روز شنبه در جوار فرزند شهیدش حبیب الله 

یسلیانی در گلستان شهدای این شهر آرام گرفت.
او که راهنمای کوهنوردان و کوه پیمایان زیادی در 
طول عمر خود بود به سبب همین همراهی به ویژه 
بین  در  آشنا  نام  چهره ای  به  کهن سالی  در سن 
کوهنوردان و ورزشکاران تبدیل شده بود. این بانوی 
کوهنورد پس از آشنا شدن گروه های کوهنوردی با 
وی، در فتح قلل مرتفع و سخت گذر شهرستان 
فریدون شهر آنها را همراهی می کرد و رفته رفته بین 
کوهنوردان کشور به عنوان »کهن سال ترین کوهنورد 

ایران« مشهور شده بود. 
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   خبر کوتاه     بی توجهی تاکی؟! قسمت ۱8۱۷

ــر  ــای واگی ــئول بیماری ه ــته مس ــداد| روز گذش ــروه روی گ
معاونــت بهداشــتی دانشــگاه علــوم پزشــکی اصفهــان از فراخوان 
حــدود ۸۰ هــزار ســالمند بــالای ۸۰ ســال در ایــن اســتان بــرای 
واکسیناســیون علیــه کرونــا خبــر داد و اظهــار امیــدواری کــرد که 

تــا خردادمــاه جــاری همــه آنهــا واکســن را دریافــت کننــد.
ــرای  ــا ب ــه کرون ــی واکسیناســیون علی ــه رضــا فدای ــه گفت ب
ــنبه  ــان از چهارش ــتان اصفه ــال در اس ــالای ۸۰ س ــالمندان ب س
ــر  ــزار نف ــار ه ــدود چه ــون ح ــد و تاکن ــاز ش ــته آغ ــه گذش هفت
آنهــا فراخــوان شــدند و واکســن را دریافــت کردنــد. او بــا بیــان 
ــدود ۸۰  ــان ح ــتان اصفه ــال اس ــالای ۸۰ س ــت ب ــه جمعی اینک
ــا  ــج و ت ــت: به تدری ــار داش ــود، اظه ــرآورد می ش ــر ب ــزار نف ه
پایــان خــرداد امســال همــه آنهــا توســط مراکــز بهداشــت بــرای 
ــد  ــا تأکی ــی ب ــا فراخــوان می شــوند. فدای دریافــت واکســن کرون
ــه  ــه حضــوری ســالمندان ب ــه مراجع ــازی ب ــچ نی ــر اینکــه هی ب
مراکــز بهداشــت قبــل از فراخــوان آنهــا وجود نــدارد، خاطرنشــان 
ــک  ــده الکترونی ــرای پرون ــالمند ب ــراد س ــون اف ــر تاکن ــرد: اگ ک
ســلامت اقــدام نکردنــد لازم اســت خودشــان یــا یکــی از اعضای 
خانــواده بــرای تشــکیل آن بــه مراکــز بهداشــت مراجعــه کننــد 
تــا اطلاعــات آنهــا بــرای فراخــوان ثبــت شــود. او بــا اشــاره بــه 
ــا در اســتان  ــزار دوز واکســن کرون ــون حــدود ۸۷ ه اینکــه تاکن
اصفهــان تزریــق شــده اســت، اضافــه کــرد: ایــن واکســن ها از 
بهمــن ســال گذشــته تــا امــروز بــه گروه هایــی ماننــد کادرمــان 
و بهداشــت، ســالمندان مقیــم خانــه ســالمندان، جانبــازان مقیــم 
ســالمندان  و  مطب هــا  پزشــکان  پاکبان هــا،  آسایشــگاه ها، 

ــق شــده اســت. ــالای ۸۰ ســال تزری ب
Á از غافله واکسن جا نمی مانید

ــایر  ــا س ــان ب ــا در اصفهآن همزم ــه کرون ــیون علی واکسیناس
اســتان ها، ۲۱ بهمــن ۹۹ بــا فرمــان رئیس جمهــوری آغــاز 
ــالمندان  ــت س ــبت جمعی ــه نس ــت ک ــی اس ــن در حال ــد و ای ش
ــر  ــوری بالات ــن کش ــا میانگی ــه ب ــان در مقایس ــتان اصفه در اس
و حــدود ۱۰/۷ درصــد بــوده امــا ایــن رقــم در کشــور ۹/6 
ــیون  ــد واکسیناس ــت رون ــوان گف ــن می ت ــت؛ بنابرای ــد اس درص
ــور  ــر کش ــتان های دیگ ــه اس ــبت ب ــان نس ــالمندان در اصفه س
ــرای  ــا ب ــرد. ایــن امــر باعــث شــده ت زمــان بیشــتری خواهــد ب
برخــی افــراد ابهــام یــا نگرانــی بوجــود آیــد کــه چــرا بــا ایشــان 
بــه منظــور فراخــوان واکسیناســیون تماســی گرفته نشــده و نکند 
ــن راســتا از  ــد. در همی ــا جــا بمانن ــه واکسیناســیون کرون از غافل
ــه و  ــورت گرفت ــانی هایی ص ــر اطلاع رس ــئولان ام ــوی مس س
ــای  ــته بندی اولویت ه ــراه دس ــه هم ــوان ب ــن فراخ ــات ای جزئی
ــب کــه وزارت  ــت واکســن اعــلام شــده اســت. به این ترتی دریاف
بهداشــت بــه تازگــی اعــلام کــرد کــه برنامــه دقیقــی را بــرای 
ــرای  ــت و ب ــراد در اولوی ــام اف ــرای تم ــا ب ــق واکســن کرون تزری
تمــام فازهــای واکسیناســیون در کشــور طراحــی کــرده اســت.

Á  فازبنــدی چهار مرحلــه ای واکسیناســیون
نا و کر

ــه  ــاز برنام ــار ف ــا در کشــور در چه ــه کرون واکسیناســیون علی
ریــزی شــده و بــرای هــر فــاز هــم افــراد دارای اولویــت مشــخص 
ــا  ــا و ب ــن اولویت ه ــاس ای ــر اس ــن ب ــح واکس ــه تلقی ــده اند ک ش
اطلاع رســانی پیامکــی از ســوی وزارت بهداشــت اعــلام می شــود؛ 
بنابرایــن بــرای دریافــت و تزریــق واکســن کرونــا نیــازی نیســت 
بــه مراکــز بهداشــتی مراجعــه کنیــد و در صــف بایســتید و طبــق 
اعــلام مســئولان فقــط منتظــر اعــلام و پیامــک وزارت بهداشــت 
باشــید. دکتــر علیرضــا رئیســی، معــاون بهداشــت وزارت بهداشــت 
ــلام  ــاره، اع ــا، دراین ب ــا کرون ــه ب ــی مقابل ــتاد مل ــخنگوی س و س
ــام  ــرای ثبت ن ــوری ب ــه حض ــه مراجع ــازی ب ــچ نی ــه هی ــرد ک ک
واکســن وجــود نــدارد و مــا موعــد تزریــق واکســن افــراد در اولویت 
را به صــورت دقیــق از طریــق ارســال پیامــک اطلاع رســانی 
می کنیــم. در مــوارد اســتثنائی هــم اگــر پیامکــی بــرای فــردی که 
ــی  ــد در زمان ــرد می توان ــن ف ــت اســت ارســال نشــده، ای در اولوی

Salamat.  ــامانه ــد وارد س ــلام می کن ــت اع ــه وزارت بهداش ک
ــد از  ــد و بع ــت کن ــی خــود را ثب ــد مل ــام و ک gov.ir   شــده و ن
ایــن اقــدام مــا وضعیــت واکسیناســیون فــرد را پیگیــری می کنیــم. 
ــام و  ــت ثبت ن ــدود ۲۰ اردیبهش ــالا از ح ــه احتم ــان اینک ــا بی او ب
فراخــوان افــراد ۷۰ تــا ۷۵ ســال را نیــز بــرای واکسیناســیون به آنها 
اطــلاع می دهیــم، تأکیــد کــرد کــه پیامک هــای مــا بســیار دقیــق 
ــه فــرد اعــلام می شــود کــه  هســتند.  به طوری کــه در پیامــک ب
شــما در فــاز دوم واکسیناســیون قــرار گرفتیــد و بــه زودی مــوارد به 
شــما اطلاع رســانی می شــود. ســپس یــک هفتــه قبــل از موعــد 
واکسیناســیون فــرد، یــک پیامــک دیگــر برایــش ارســال می شــود 
کــه شــما فــلان روز در فــلان مرکــز و بــا کارت ملــی بــرای تزریق 
واکســن  مراجعــه کنیــد. درعین حــال یک روز قبــل از موعــد تزریق 
واکســن دوبــاره یــک پیامــک ارســال و از فــرد پرســیده می شــود 
کــه آیــا فــردا می توانیــد بــرای دریافــت واکســن کرونــا مراجعــه 
ــر ایــن اســاس  ــا خیــر کــه فــرد پاســخ می دهــد و مــا ب کنیــد ی
ــردم منتظــر  ــن م ــم؛ بنابرای ــان را انجــام می دهی برنامه ریزی هایم
پیامــک باشــند، آن هــم زمانــی کــه مــا بــه آنهــا اعــلام می کنیــم.

Á گول پیامک های جعلی را نخورید
ــای  ــت بیماری ه ــز مدیری ــاون مرک ــتر، مع ــن پیش همچنی
واگیــر وزارت بهداشــت، درمــان و آمــوزش پزشــکی گفــت: اخبــار 
منتشــر شــده در فضــای مجــازی مبنــی بــر ثبت نــام ســالمندان 
ــا جعلــی اســت.  ــرای واکسیناســیون کرون در ســامانه »ســیب« ب
ــی  ــر جعل ــک خب ــه ی ــش ب ــاره در واکن ــی دراین ب ــهنام عرش ش
بــرای ثبت نــام دریافــت واکســن بــه ایرنــا گفــت: چنیــن 
ــاران  ــال، بیم ــالای 6۰ س ــراد ب ــالمندان و اف ــه س ــی ک موضوع
ــه  ــرای دریافــت واکســن ب ــره ب ــی و غی ــا بیمــاران قلب خــاص ی
ــا هــر ســامانه دیگــر وزارت بهداشــت مراجعــه  ســامانه ســیب ی
و ثبت نــام کننــد، وجــود نــدارد بویــژه اینکــه اکثــر مــردم عــادی 

دسترســی و امکانــات لازم بــرای ثبت نــام در ســامانه های 
اینترنتــی را ندارنــد و ایــن خبــر کــه در آن عکــس ســامانه ســیب 
را هــم قــرار داده انــد، واقعــی نیســت. او گفــت: روند واکسیناســیون 
کرونــا بــه ایــن شــکل اســت کــه دانشــگاه های علــوم پزشــکی 
بــر اســاس برنامــه و ســند ملــی واکسیناســیون کرونــا کــه وزارت 
ــت دار  ــمول و اولوی ــراد مش ــرده، اف ــلاغ ک ــن و اب ــت تدوی بهداش
ــت  ــرای دریاف ــراد ب ــن اف ــد و ای ــلام می کنن ــیون را اع واکسیناس
واکســن بــه مراکــز تعییــن شــده مراجعــه می کننــد. معــاون مرکــز 
ــاز  ــزود: در ف ــت اف ــر وزارت بهداش ــای واگی ــت بیماری ه مدیری
نخســت واکسیناســیون کرونــا فقــط کارکنــان بخــش بهداشــت 
و درمــان مشــمول دریافــت واکســن بودنــد کــه در بخــش دولتــی 
در بیمارســتان ها و در بخــش خصوصــی از طریــق نظــام پزشــکی 
ــراد مشــمول واکسیناســیون  ــایی اف ــا شناس ــتاری ب و نظــام پرس
ــروه  ــت: گ ــی می شــوند. او گف ــز وزارت بهداشــت معرف ــه مراک ب
ــت  ــا در اولوی ــاز نخســت واکسیناســیون کرون ــه در ف دیگــری ک
هســتند، بیمــاران خــاص، جانبــازان بــالای ۵۰ درصــد، بیمــاران 
ــا  ــاس ب ــد در تم ــردم می توانن ــتند، م ــرطان هس ــه س ــلا ب مبت
معاونــت بهداشــت یــا معاونــت درمــان دانشــگاه علــوم پزشــکی 
ــن  ــیون ای ــان واکسیناس ــات زم ــاره جزئی ــان درب ــه خودش منطق
ــازمان های  ــق س ــه از طری ــم ک ــرادی ه ــند و اف ــا بپرس گروه ه
ــاد  ــد بنی ــد مانن ــرار می گیرن ــیون ق ــمول واکسیناس ــی مش خاص
جانبــازان، ســازمان نظــام پزشــکی یــا نظــام پرســتاری می تواننــد 
ــد. عرشــی  ــری کنن ــازمان ها موضــوع را پیگی ــن س ــق ای از طری
ــروع  ــت ش ــا در اردیبهش ــیون کرون ــاز دوم واکسیناس ــزود: ف اف
می شــود و طبــق ســند ملــی واکسیناســیون ســالمندان بــالای 6۵ 
ســال مشــمول فــاز دوم هســتند کــه البتــه به تدریــج به صــورت 
پلــه ای ابتــدا ســالمندان بــالای ۸۰ ســال، بعــد بــالای ۷۵ ســال، 
ــت  ــرای دریاف ــال ب ــالای 6۵ س ــد ب ــال و بع ــالای ۷۰ س ــد ب بع

واکســن فراخــوان می شــوند. وزارت بهداشــت همچنیــن در پیامــی 
در کانــال تلگرامــی وبــدا ضمــن هشــدار بــه شــهروندان دربــاره 
اخبــار جعلــی ثبت نــام بــرای واکســن کرونــا اعــلام کــرد: بــرای 
دریافــت واکســن و ثبــت پرونــده ســلامت نبایــد وارد هیچ ســایت 

و لینکــی شــوند و مراقــب باشــند.
اخیــرا عــده ای بــا تولیــد یــک پیــام جعلــی از مــردم 
می خواهنــد وارد لینــک ســایتی بــه نــام  ســیب شــوند تــا بتواننــد 
ــد.  ــا بگیرن ــام خــود در مرکــز بهداشــت، واکســن کرون ــا ثبت ن ب
ــوان در  ــیب به هیچ عن ــامانه س ــرد: س ــلام ک ــت اع وزارت بهداش
دســترس مــردم نیســت بلکــه فقــط مراقبان ســلامت و پزشــکان 
می تواننــد وارد شــوند و به هیچ عنــوان بــه بهانــه ثبت نــام 
واکســن و ایجــاد پرونــده وارد ســایتی تحــت هــر عنوانی نشــوید. 
ــام  ــه ثبت ن ــاز ب ــی نی ــرایط فعل ــده ای در ش ــچ تشــکیل پرون هی
ــت  ــام و پرداخ ــرای ثبت ن ــی ب ــچ لینک ــدارد و هی ــی ن اینترنت
ــد.  ــازی را نخوری ــای مج ــول پیام ه ــدارد. گ ــت ن ــه صح هزین
ــوان در  ــرد: به هیچ عن ــلام ک ــام اع ــن پی ــت در ای وزارت بهداش
ایــن شــرایط کرونــا بــرای گرفتــن واکســن بــه مراکــز بهداشــت 
مراجعــه نکنیــد. چــون هنــوز واکسیناســیون گروه هــای جمعیتــی 
ــلام  ــانه ها اع ــود، در رس ــری ش ــر خب ــت. اگ ــده اس ــروع نش ش
ــرای  ــط ب ــرد: فق ــد ک ــت تأکی ــود. وزارت بهداش ــی می ش عموم
تشــکیل و اســتعلام پرونــده بهداشــتی بــا شــماره تمــاس 
نزدیکتریــن مرکــز یــا پایــگاه یــا خانــه بهداشــت محــل ســکونت 
تمــاس بگیریــد و از مراقبــان ســلامت و بهــورزان خــود وضعیــت 
ــد.  ــده بهداشــتی خــود را ســؤال کنی ــودن پرون ــا نب ــودن ی دارا ب
اگــر پرونــده نداشــته باشــید یــا ناقــص باشــد مراقبان ســلامت در 
شــهرها و بهــورزان در روســتاها از شــما می خواهنــد بــرای تکمیل 
ــا  ــرای واکســن ی ــوان ب ــس به هیچ عن ــد. پ ــه کنی ــده مراجع پرون

امــور غیــر مرتبــط بــه مراکــز بهداشــت مراجعــه نشــود.

خلق الأنسان ضعیفا
حســن روانشــید| بشــر اگرچــه اشــرف مخلوقــات 
بــوده و کامل تریــن موجــودی اســت کــه خداونــد آفریده 
امــا بازهــم بــه صورتــی ضعیــف اســت. نصیحت نیســت 
بلکــه واقعیتــی اســت زیــرا بایــد پذیرفــت کــه انســان 
ــه  ــتیابی ب ــای دس ــی از راه ه ــت. یک ــن الخطاس ممک
تکامــل در ابنــاء بشــر پی بــردن بــه محتــوای نفس های 
امــاره، لوامــه و مطمئنــه اســت تــا به خودشناســی برســد 
ــری  ــه دیگ ــا ب ــک از این ه ــگاه او در کدام ی ــه جای ک
برتــری دارد. ایــن امــر باعــث می شــود تــا بــه اصــلاح 
ــاره را  ــان ام ــردازد و به مرورزم ــود بپ ــاخت های خ زیرس
بــه مطمئنــه برســاند اگرچــه لوامــه در ایــن میــان نقــش 
کلیــدی در بــر دارد. می گوینــد وقتــی فقیــر بــودی ســعی 
کــن در مکان هایــی بنشــینی کــه بــه اغنیــاء و بــزرگان 
ــا  ــردد ت ــث می گ ــر باع ــن ام ــه ای ــاص دارد ک اختص
تشــویق بــه خودســازی شــوی و اگــر بــه آن جایگاه هــا 
رســیدی آن وقــت نوبــت بــه متانــت و پایین نشــینی و در 
ــام  ــه ام ــه ک ــد همان گون ــودن فرامی رس ــرا ب ــان فق می
معصــوم حســن عســگری »ع« اکثــر اوقــات خــود را در 
بیــن مســتمندان ســپری و در کنــار جذامیــان رانده شــده 
از بــلاد صــرف طعــام می کردنــد! مــروری بــر روزهــای 
ــن  ــلاب اســلامی و بخصــوص ســال ۵۷ بهتری اول انق
گزینــه بــرای طــی کــردن ایــن مســیر اســت زیــرا ورود 
امــام خمینــی »ره« بــه کشــور بــا اســتقبالی چندمیلیونی 
روبــرو شــد کــه هریــک از بــزرگان ســعی داشــتند ایــن 
اســطوره را در بهتریــن مکان هایــی کــه در اختیــار 
ــه نحــو شایســته از ایشــان  ــد و ب داشــتند اســکان دهن
پذیرایــی کننــد امــا امــام هیچ یــک از دعوت هــا را 
نپذیرفــت و مســتقیم بــه بافــت ســنتی شــهر و مدرســه 
ــار در  ــه تمام عی ــک طلب ــون ی ــا همچ ــت ت ــاه رف رف
ــلاب را  ــدور انق ــد ص ــت و کلی ــی اقام ــه ای معمول خان
ــر  ــن ام ــد. ای ــان بزن ــه جه ــه ب ــن مدرس ــون ای از تریب
ــود  ــلاب ب ــار انق ــده معم ــداف مدیریت ش ــی از اه یک
ــرافیان  ــرده و اش ــا ک ــازم کاخ ه ــین ها را ع ــا کوخ نش ت
را متقاعــد نمایــد تــا از بــالا بــه جامعــه نــگاه نکننــد و 
فراموششــان نشــود آنچــه در محضــر الهــی ارزشــمند 
ــدا... اتقاکــم«.  ــوده کــه »ان اکرمکــم عن ــوا ب اســت تق
بی توجهــی بــه ایــن اصــل طــی چهــل ودو ســال 
گذشــته باعــث شــد تــا بــار دیگــر فاصلــه ای کــه طــی 
ــیده  ــر رس ــه صف ــت ب ــن ۵۷ از بی نهای ــا ۲۲ بهم ۱۲ ت
بــود تــا همــه در کنــار هــم پــای یــک ســفره بنشــینند 
و کســی را بــر کســی برتــری نباشــد مگــر بــا ســرمایه 
تقــوا بــار دیگــر نمــودار شــود و مدیــران در هــر طبقــه 
ــا و ســاعات  ــد و روزه ــی وضــع کنن ــرای خــود قوانین ب
خاصــی را بــه ملاقــات عمومــی اختصــاص دهنــد و در 
ایــن زمــان نیــز کســانی را بپذیرنــد کــه آستینشــان نــو 
ــاعت  ــئولیت، روز، س ــد. مس ــی باش ــان طلای و امضایش
ــد  ــه ش ــه پذیرفت ــرا وقتی ک ــد زی ــان را برنمی تاب و زم
ــرد و  ــز را بپذی ــر اســاس وظیفــه همه چی ناچــار اســت ب
اجــازه دهــد کســانی کــه ولی نعمــت او هســتند پیرامــون 
ــالا  ــد ح ــم بگیرن ــا او تصمی ــات ب ــان و نحــوه ملاق زم
اگــر ایــن نهــاد بااهمیــت و وظیفــه آن بســیار حســاس 
ــا چراغ هــای آن  ــی باشــد بحــث دیگــری دارد ت و حیات
ــا  ــد. اینج ــدار بمانن ــً بی ــا دائم ــن و اعض ــه روش همیش
ــنگری  ــه س ــت بلک ــازمان نیس ــاد، اداره و س ــر نه دیگ
ــار  ــر رگب ــد منتظ ــه بای ــه هرلحظ ــا ک ــت از جبهه ه اس
ــاره ای باشــد. جمعیــت هلال احمــر، ســتادهای  ــا خمپ ی
ســازمان های  بیمارســتانی،  اورژانس هــای  بحــران، 
آتش نشــانی و امــروز مهمتــر از همــه ســتاد ملــی مقابلــه 
ــه مســئولیت ریاســت جمهــوری  ــای کشــور ب ــا کرون ب
و  اســتان ها  مراکــز  در  آن  پایین دســتی  شــعب  و 
شهرســتان ها کــه تحــت فرمــان اســتانداران، فرمانــداران 
ــه  ــت ک ــردار نیس ــز تعطیل ب ــت هرگ ــداران اس و بخش
بایــد هرلحظــه گوش به زنــگ تشــکیل جلســات و 
ــن  ــا چنی ــند ام ــاژور باش ــورس م ــای ف تصمیم گیری ه
ــتی هایی  ــان و کاس ــم نقص ــتاد ه ــن س ــرا ای ــده زی نش
دارد کــه مهمتریــن آن هــا تشــکیل جلســات به صــورت 
ــن نهــاد در  ــار اســت. حال آنکــه ای ــه ای یکــی دو ب هفت
حقیقــت اتــاق جنــگ بهداشــت و تندرســتی جامعــه ای 
ــد  ــی اعضــای آن بای ــه تمام در دوران بحــران اســت ک
در یــک قرنطینــه کامــل بــه ســر برنــد و به طــور 
شــبانه روزی آمــاده خدمــت باشــند. ازاین جهــت بــه نظــر 
می رســد کــه بایــد تغییــرات عمــده و بــر اســاس میــزان 
ســن و ســال در اولیــن گزینــه بــرای انتصــاب باشــد و به 
انتخاب شــدگان تفهیــم گــردد ایــن ســتاد ســاعات کار و 

ــوع اســتحقاقی نخواهــد داشــت. مرخصــی از ن
ادامه دارد

احتمال وقوع صاعقه در مناطق 
شرقی اصفهان

پیش بینــی  مرکــز  کارشــناس  رویــداد:  گــروه 
هواشناســی اســتان از بارش هــای رگبــاری پراکنــده 
همــراه بــا رعــد و بــرق و احتمــال وقــوع صاعقــه به ویــژه 
ــا  ــروز ت در نواحــی شــرق و شــمال شــرق اصفهــان از ام
ــداوم ناپایداری هــای  ــی از ت ــر داد.آســیه آقای سه شــنبه خب
جــوی در هفتــه جــاری خبــر داد و اظهــار داشــت: بــارش 
ــاد  ــرق و وزش ب ــد و ب ــا رع ــراه ب ــاری هم ــای به رگباره
ــروز  ــتان از ام ــق اس ــیاری از مناط ــت در بس ــدید موق ش
ــال  ــن احتم ــود؛ همچنی ــی می ش ــنبه پیش بین ــا سه ش ت
وقــوع صاعقــه و بــارش تگــرگ بویــژه در مناطــق شــرق و 
شــمال شــرق اســتان در ایــن مــدت دور از انتظــار نیســت. 
کارشــناس مرکــز پیش بینــی هواشناســی اصفهــان گفــت: 
میــزان هشــت دهم  بــه  روز گذشــته  دو  بارش هــای 
ــزارش شــده  ــق گ ــر در ایســتگاه هواشناســی ده میلی مت

اســت.

نباید درباره بررسی تأیید 
صلاحیت ها پیش داوری کرد

بـه گفتـه عضـو هیـأت عالـی نظـارت بـر انتخابـات 
شـوراهای اسـلامی شـهر و روسـتای اسـتان اصفهـان 
بررسـی و تأییـد صلاحیت هـا بـرای انتخابـات شـوراها 
هنوز تمام نشـده اسـت و مراحل رسـیدگی به شـکایات 
در هیـأت نظارت بر انتخابات اسـتان در حال رسـیدگی 

اسـت و نبایـد دراین بـاره پیـش داوری کـرد.
عبـاس مقتدایـی دربـاره رد صلاحیـت تعداد زیـادی از 
داوطلبـان انتخابات شـوراهای اسـلامی شـهر و روسـتا 
در اسـتان اصفهـان و از جملـه اعضـای فعلـی شـورای 
شـهر اصفهان، به ایسـنا گفـت: هیأت عالـی نظارت بر 
انتخابات شـوراهای اسـلامی شـهر و روسـتای استان با 
دقـت و بـا رعایـت همه مفـاد قانونی، انصـاف و عدالت 
اعتراض هایـی را کـه بـه ایـن هیـأت واصـل می شـود 
بررسـی می کند. او افزود: اسـامی افرادی که مجوز لازم 
را بـرای رقابـت در انتخابـات نگرفته اند فهرسـت شـده 
اسـت و دلیـل رد صلاحیتشـان به صـورت محرمانـه به 
آنهـا اطـلاع داده می شـود. البته ایـن افـراد می توانند به 
رأی هیـأت اجرایی و نظارت در مهلـت قانونی اعتراض 
کننـد و هیـأت عالـی نظـارت بـر انتخابـات شـوراهای 
اسـتان که از ۱۰ اردیبهشـت جلسـات خود را آغاز کرده 
اسـت حـق ورود به موضـوع را دارد و پرونده هـای افراد 
رد شـده را بـا دقـت بررسـی می کند. عضو هیـأت عالی 
نظارت بر انتخابات شـوراهای اسـلامی شهر و روستای 
اسـتان اصفهـان، گفت: ایـن هیأت مسـتنداتی را که در 
پرونده هـا موجـود اسـت مـورد لحـاظ قـرار می دهـد تا 
حقـی از افـراد و از سـویی دیگـر حقـی از جامعـه ضایع 
نشـود. افـرادی کـه صلاحیـت انجـام کارهـای مهـم 
در سـطح شهرسـتان را نداشـته باشـند اگـر در مسـند 
کار قـرار گیرنـد بـه شـهر و جامعه آسـیب خواهنـد زد. 
همچنین افراد و آحاد شـهروندان سـرمایه هایی هسـتند 
کـه بایـد از آنان حراسـت شـود و اسـتعدادهای آنان در 
جهـت حل وفصـل موانـع و مشـکلات شـهر و روسـتا 
مورداسـتفاده قـرار گیـرد. مقتدایـی ادامـه داد: بـا چنین 
رویکـردی در هیـأت عالـی نظـارت تـلاش می کنیم تا 
کوچک تریـن جوانب امر را بررسـی کنیـم و درعین حال 
رونـد رسـیدگی به شـکایات آسـیبی بـه کلیت شـوراها 
وارد نکنـد. قانـون مقـرر کـرده کـه هیأت هـای اجرایی 
و نظـارت از چـه اختیاراتـی برخوردارند و حـق اعتراض 
بـرای داوطلبـان رد صلاحیـت شـده از سـوی ایـن دو 
مرجـع نیز محفـوظ اسـت و می توانند بـه رد صلاحیت 
او خاطرنشـان کـرد: موضـوع  اعتـراض کننـد.  خـود 
انتخابـات و تأییـد صلاحیت ها هنوز تمام نشـده اسـت 
و مراحـل رسـیدگی بـه شـکایات در هیـأت نظـارت 
بـر انتخابـات اسـتان در حـال رسـیدگی اسـت و نبایـد 
دراین بـاره پیـش داوری کـرد. فقـط ایـن نکتـه را بایـد 
موردتوجـه قـرار دهیـم کـه کسـانی کـه درنهایـت رد 
صلاحیـت می شـوند و رد شـدن آنـان از سـوی هیـأت 
عالـی نظـارت بـر انتخابات اسـتان تأیید می شـود قطعا 
کسـانی هسـتند کـه صلاحیـت حضـور در انتخابـات 
شـوراها را ندارنـد، امـا می تواننـد در عرصه های دیگری 
بـه غیـر از شـوراها متناسـب بـا توانمندی های خـود در 

خدمـت کشـور و جامعه باشـند.

تاکید سازمان مدیریت 
پسماند بر مدیریت از مبدأ 

تولید تا مقصد
به گفته مدیرعامل سـازمان مدیریت پسـماند شهرداری 
مبحـث  بـه  ویـژه ای  توجـه   سـازمان  ایـن  اصفهـان 
پلاسـتیک از مبـدأ تولید تـا مقصد مدیریـت و پردازش 
داشـته و اقدامـات زیرسـاختی و فرهنگـی مختلفـی را 
بـرای کاهـش آسـیب های جـدی این معضل زیسـتی 

برنامه ریـزی کـرده اسـت.
بـه گـزارش ایمنـا، رحیم محمدی در نخسـتین جلسـه 
مصـرف  بهینـه  پایـش  و  پیشـگیری  اجرایـی  سـتاد 
پلاسـتیک کـه بـه میزبانـی سـازمان مدیریت پسـماند 
شـهرداری اصفهـان برگـزار شـد، اظهـار کـرد: تولید و 
مصـرف پلاسـتیک یکـی از مهمتریـن شـاخص های 
سـازمان  افـزود:  او  اسـت.  محیط زیسـت  بـا  مرتبـط 
مدیریـت پسـماند توجـه ویـژه ای به مبحث پلاسـتیک 
از مبـدأ تولیـد تـا مقصـد مدیریت و پـردازش داشـته و 
بـرای  را  مختلفـی  فرهنگـی  و  زیرسـاختی  اقدامـات 
زیسـتی  معضـل  ایـن  جـدی  آسـیب های  کاهـش 
برنامه ریـزی کـرده اسـت. مدیرعامل سـازمان مدیریت 
برنامه ریـزی  ادامـه داد:  پسـماند شـهرداری اصفهـان 
بـرای مدیریـت پسـماند چـه در کارخانـه پـردازش در 
قالـب بازیافـت و چـه در سـطح شـهروندان به صـورت 
فعالیت هـای آموزشـی بـرای کاهـش تولیـد و مصـرف 
پلاسـتیک می توانـد الگـوی عملکـردی در رونـد کلی 
مدیریـت پسـماندها باشـد و لـزوم نگاهی کاربـردی به 
ایـن مبحث را نشـان می دهـد. او حضور اعضای سـتاد 
اجرایـی پیشـگیری و پایـش بهینـه مصرف پلاسـتیک 
را نقطـه قوتـی بـرای کاربـردی شـدن تصمیمـات و 
تعمیـم نـگاه کارشناسـانه در زمینـه مدیریـت تولیـد و 
مصـرف پلاسـتیک در همه بخش هـا دانسـت و افزود: 
تدوین سـاختار عملیاتـی، اجرایی و راهبـردی به منظور 
طراحـی مسـیر با هـدف اثربخشـی در محیط زیسـت و 
مجموعـه کاری رویکـردی اسـت کـه بـه واسـطه آن 
می توانیـم اقدامـات خوبـی در زمینـه کاهـش تولیـد 
پلاسـتیک و بهینه سـازی مصـرف آن انجـام دهیـم. 
در ادامـه ایـن نشسـت بندهـای شـیوه نامه اجرایی این 
سـتاد و مسـئولیت دسـتگاه های مختلف در ایـن زمینه 
موردبحـث و بررسـی قـرار گرفت و مقرر شـد مطابق با 
رویـه اجرایی تعریف شـده، اقدامات مربوطـه انجام و در 

جلسـات بعـدی گـزارش اقدامـات ارائه شـود.

منتظر پیامک باشید

واکسیناسیون 80 هزار سالمند اصفهان تا پایان خرداد
نیازی به مراجعه حضوری به مراکز بهداشت قبل از فراخوان وجود ندارد

اســتان  آموزش وپــرورش  بــه گفتــه مدیــرکل 
اصفهــان امتحانــات پایــه دوازدهــم و نهــم بایــد 
به صــورت حضــوری برگــزار شــود تــا از تضییــع حقــوق 

ــود. ــری ش ــوزان جلوگی ــش آم دان
محمــد اعتــدادی  در خصــوص تجمــع روز گذشــته 
ــم  ــم و دوازده ــای نه ــوزان پایه ه ــدادی از دانش آم تع
ــات  ــزاری امتحان ــدم برگ ــت ع ــان و درخواس در اصفه
اداره کل  روی  روبــه  به صــورت حضــوری  نهایــی 
آموزش وپــرورش اســتان بــه مهــر گفــت: بایــد توجــه 
داشــت کــه برگــزاری حضــوری امتحانــات بــر اســاس 
ــر  ــرورش و ب ــی آموزش وپ ــورای عال ــه ۹۷۷ ش مصوب
پایــه شــرایط قرمــز شــیوع کرونــا بــه تصویــب رســیده 
ــلاغ شــده  ــز اب ــا نی ــا کرون ــه ب ــی مقابل ــه ســتاد مل و ب
اســت. او بــا بیــان اینکــه ســلامت دانــش آمــوزان برای 
آموزش وپــرورش بســیار مهــم اســت و بــرای برگــزاری 
امتحانــات همــه دســتورالعمل ابلاغــی از ســوی مرکــز 
بهداشــت را اجرایــی خواهیــم کــرد، افــزود: خانواده هــا 
بایــد بداننــد کــه مــا اگــر بیشــتر از آنهــا نگران ســلامت 

دانــش آمــوزان نباشــیم کمتــر نگــران نیســتیم.
ــم و  ــای نه ــات پایه ه ــازی امتحان ــزاری مج برگ

ــت ــوزان اس ــش آم ــوق دان ــع حق ــم تضیی دوازده
ــا  ــان ب ــتان اصفه ــرورش اس ــرکل آموزش وپ مدی
تأکیــد بــر اینکــه امتحانــات دو پایــه نهــم و دوازدهــم 
ــن سرنوشــت  ــادی در تعیی ــت زی ــوزان اهمی ــش آم دان
آنهــا دارد، ابــراز داشــت: ازایــن رو بــه راحتــی نمی تــوان 
از ایــن امتحانــات گــذر کــرد چــرا کــه به نوعــی 
برگــزاری امتحانــات ایــن دو پایــه و به ویــژه پایــه نهــم 
به صــورت مجــازی منجــر بــه تضییــع حقــوق دانــش 
ــرش در  ــت پذی ــه داد: ظرفی ــود. او ادام ــوزان می ش آم
ــه ای و  ــی و حرف ــی، فن ــوم تجرب ــد عل رشــته هایی مانن

ــان محــدود اســت و چنانچــه  ــات در اصفه ــی ادبی حت
ــوق  ــود حق ــزار ش ــازی برگ ــورت مج ــات به ص امتحان
برخــی از دانــش آمــوزان تضییــع خواهــد شــد. اعتدادی 
ــات  ــتورالعمل امتحان ــاس دس ــر اس ــرد: ب ــح ک تصری
ــه نهــم کــه به صــورت اســتانی  طراحــی ســؤالات پای
اســت و امتحانــات پایــه دوازدهــم کــه به صــورت 
ــای  ــل در فض ــت، تحصی ــده اس ــام ش ــوری انج کش
ــر  ــا در نظ ــیوع کرون ــرایط ش ــن ش ــازی و همچنی مج
گرفتــه شــده و ســخت گیری در طراحــی ســؤالات 
ــه  ــات پای ــه امتحان ــان اینک ــا بی ــه ب ــم. او در ادام نداری

ــزار  ــاز برگ ــای ب ــا و فض ــالن ها، نمازخانه ه ــم در س نه
می شــود، ادامــه داد: بــرای پایــه دوازدهــم نیــز افزایــش 
حوزه هــای امتحانــی را داریــم همچــون ســال گذشــته 

ــز نداشــتیم. کــه هیــچ مشــکلی نی
اســتعلام کــد ملــی دانــش آمــوزان از مرکــز 

بهداشــت بــرای ارزیابــی ابتــلا بــه کرونــا
ــا  ــان ب ــتان اصفه ــرورش اس ــرکل آموزش وپ مدی
بیــان اینکــه ســلامت دانــش آمــوزان قبــل از ورود بــه 
حــوزه امتحانــی ارزیابــی می شــود، ابــراز داشــت: در این 
زمینــه در هــر حــوزه یــک مراقــب ســلامت بــه عنــوان 

نماینــده مرکــز بهداشــت حضــور خواهــد داشــت. او بــا 
بیــان اینکــه کــد ملــی همــه دانــش آمــوزان پایه هــای 
نهــم و دوازدهــم از مرکــز بهداشــت اســتعلام خواهــد 
ــه  ــوزان ب ــش آم ــلای دان ــورت ابت ــزود: در ص ــد، اف ش
کرونــا از حضــور آنهــا در حوزه هــای امتحانــی جلوگیری 
خواهــد شــد. اعتــدادی اضافــه کــرد: همچنیــن اتاقــی 
ــم  ــه نه ــات پای ــزاری امتحان ــای برگ ــه حوزه ه در هم
و دوازدهــم در نظــر گرفتــه شــده اســت تــا هــر 
ــداری و  ــا در آن نگه ــه کرون ــکوک ب ــوز مش دانش آم

تعییــن تکلیــف شــود.

مدیرکل آموزش وپرورش استان اصفهان؛

برگزاری حضوری امتحانات پایه نهم و دوازدهم به تصویب رسیده است

    خبر



 

i n f o @ e s f a h a n e m r o o z . i r
w w w . e s f a h a n e m r o o z . i r 3 برای پیــگیری جدیدتـــرین اخبار 

در سایت اصفهان امروز اسکن کنید
شـــمــاره 4061  | هفدهم  ســـال   | اردیبهشت 1400   12 | یکشنبه 
شماره ارسـال پـیامک:30007446   | تلفن ارتـباط خوانندگان : 36293750

اصفهان

طرح کنارگذر کاشان - آران 
و بیدگل - چرمشهر ورامین 

دوباره فعال می شود
بـه گفتـه رئیـس اداره راه و شهرسـازی کاشـان طرح 
کنارگـذر کاشـان - آران و بیـدگل و اتصـال به چرمشـهر 
ورامیـن پـس از سـال ها توقـف بـا تغییرهـای اعتبـاری 
تملـک و دارایی هـای سـرمایه ای اسـتانی و ملـی محقق 

می شـود.
مجتبـی آراسـته بـا اشـاره بـه هماهنگی سـه اسـتان 
اصفهـان، تهـران و قـم بـرای اجـرای طـرح و انجـام 
مطالعه هـای دقیـق آن بـه ایرنـا گفـت: ایـن طـرح بـه 
طـول چهـار کیلومتـر سـال ها متوقـف بـود کـه پـس از 
پیگیری هـای ویـژه برای شـروع فعالیـت و افزایش اعتبار 
تـا سـقف ۲۵ میلیـارد تومان در سـال جاری بـا تغییرهای 
اعتبـاری تملـک و دارایی های سـرمایه ای اسـتانی و ملی 
اجرایـی می شـود. او بـا تأکیـد بـر تـلاش  و پیگیری های 
فـراوان سـید جـواد سـاداتی نژاد نماینـده کاشـان و آران و 
بیـدگل در مجلس شـورای اسـلامی بـرای اجـرای طرح 
کنارگـذر کاشـان - آران و بیـدگل تـا چرمشـهر ورامین و 
پیشـوا به ویـژه هماهنگـی و هدفمندسـازی سـه اسـتان 
اظهـار داشـت: این طرح از بـادرود آغاز و با عبـور از میدان 
امـام علـی)ع( در کاشـان و ابوزیدآبـاد تـا پشـت شـهرک 
صباحـی بیدگلـی، پـادگان و فـولاد کویـر ادامـه دارد و به 
چرمشـهر ورامیـن و تهـران وصل می شـود. رئیـس اداره 
راه و شهرسـازی کاشـان با یادآوری آسـفالت ۲۹ کیلومتر 
از کنارگـذر از محـل جـاده ابوزیدآبـاد و آغاز اجـرای چهار 
کیلومتـر ابتدایـی آن از میـدان امـام علی)ع( بـرای اتصال 
به کاشـان تـا جاده ابوزیدآبـاد از 6 ماه پیـش افزود: تملک 
اراضـی بـرای اجـرای انتهـای آن نیـز در سـفید شـهر به 
طـول ۱۷ کیلومتـر و وصـل بـه جـاده قدیـم قم کاشـان 
انجـام شـده، تاغزارهـا کنـده شـده و آمـاده ریختن بیس 
و خاکریـزی بـه ترتیـب لایه ها اسـت کـه ابنیه فنـی آن 
نیز باید انجام شـود. آراسـته هدف حوزه راه و شهرسـازی 
را ایمن سـازی و ایمنـی سـفر دانسـت و گفـت: بـا وجـود 
کمبـود اعتبارهـا، طرح هـای محـور کاشـان - بـادرود، 
کاشـان - بـرزک، طرح حـرم تا حـرم، زیرگذر چنـار، آغاز 
مطالعه هـا جاده قدیم قم - کاشـان به طـول ۵۵ کیلومتر، 
دهانـه دوم پـل نوش آبـاد،  محور کاشـان - سـفید شـهر، 
کمربنـدی کاشـان، کنارگـذر کاشـان - آران و بیـدگل و 
اتصـال آن به محور قدیم قم - کاشـان و تهـران آغاز و با 
تأمیـن مطلوب اعتبارها امسـال گام های مؤثـری در حوزه 

راه سـازی شهرسـتان برداشـته شـده است.

آغاز واکسیناسیون کرونای 
سالمندان بالای 8۰ سال در 

شهرضا
واکسیناسـیون کرونای سـالمندان بالای ۸۰ سـال در 

شـهرضا آغاز شـد.
بـه گـزارش خبرگـزاری صداوسـیما، رئیـس مرکـز 
بهداشـت شهرسـتان شـهرضا گفت: این واکسیناسیون با 
تزریـق واکسـن کرونـا بـه ۱۰۰ نفـر آغاز شـد و تـا پایان 
هفتـه جـاری ادامـه دارد. فرزانـه کمایـی افـزود: ۲هـزار و 
۵۹6 سـالمند بـالای ۸۰ سـال در شهرسـتان وجـود دارد 
کـه در صـورت تأمیـن واکسـن تـا پایـان هفته واکسـن 
دریافـت می کننـد. کمایـی افـزود: از ابتـدای شـروع طرح 
واکسیناسـیون کرونـا تاکنـون بیـش از هـزار و ۲۰۰ دوز 
واکسـن بـه کادر درمـان، پرسـنل مراکـز بهداشـتی و 
درمانگاه هـای خصوصـی، پاکبانـان شـهرداری، بیمـاران 

خـاص و جانبـازان تزریـق شـده اسـت.

8۰۰ تابلوی ترافیکی در 
گلپایگان اصلاح و نصب شد

بـه گفتـه شـهردار گلپایـگان در ایـن شـهر در سـال 
۹۹ تعـداد ۸۰۰ مـورد اصـلاح، بهسـازی و نصـب مجدد 
تابلوهـا و علائم ترافیکی و ۵۰۰ مورد اصلاح و بهسـازی 
تابلـوی معابـر انجـام شـده اسـت. پیمـان شـکرزاده بـا 
اشـاره بـه اقدامـات شـده در حـوزه حمل ونقـل و ترافیک 
شـهرداری گلپایـگان به ایمنا گفـت: در سـال ۹۹ اصلاح 
و رنگ آمیزی سـرعت گیرها در سـطح خیابان های شـهر 
گلپایـگان بیـش از ۱۵۰ مورد انجام شـده اسـت. او افزود: 
در شـهر گلپایـگان در سـال ۹۹ تعداد ۸۰۰ مـورد اصلاح، 
بهسـازی و نصـب مجـدد تابلوهـا و علائـم ترافیکـی و 
۵۰۰ مـورد اصـلاح و بهسـازی تابلـوی معابر انجام شـده 
اسـت درحالی که سـال ۹۸ اصـلاح و بهسـازی تابلوهای 
سـطح شـهر و معابـر بـه ترتیـب ۴۰۰ و ۲۰۰ مـورد بوده 
اسـت. شـهردار گلپایـگان ادامـه داد: سـال ۹۹ در زمینـه 
روان سـازی ترافیـک و کاهـش تصادفات در معابر شـهر 
گلپایـگان ۸۰۰ عـدد گل میـخ و ۲۵۰ عـدد بـولارد نصب 
شـده اسـت که نسـبت به سـال ۹۸ بـا تعداد نصـب ۵۰۰ 
گل میـخ و ۱۰۰ عـدد بـولارد افزایـش داشـته اسـت. او با 
بیان اینکه از ۲۸ مصوبه مطرح شـده در شـورای ترافیک 
۲6 مـورد آن اجـرا شـده اسـت، گفـت: سـال ۹۹ در واحد 
حمل ونقـل شـهرداری گلپایـگان ۲۰ هـزار و ۲۸۰ مـورد 
معاینـه فنـی انجـام شـده درحالی که سـال ۹۸ تعـداد ۱۵ 
هـزار و 6۱۵ مورد بوده اسـت. شـکرزاده با بیـان اینکه در 
شـهر گلپایگان ۲۰۸ دسـتگاه تاکسی مشـغول جابجایی 
مسـافران هسـتند، افزود: این تعداد شـامل ۱۴۱ تاکسـی 
گردشـی، ۴۲ تاکسی بی سـیم )۱۳۱( و ۲۵ دستگاه خطی 
اسـت. او بـا بیـان اینکه تمام تاکسـی ها از بیمه شـخص 
ثالـث برخـوردار هسـتند، گفت: با اجـرای طرح نوسـازی 
تاکسـی های فرسـوده سـال ۹۹ شش دسـتگاه تاکسی و 
فروردین ۱۴۰۰ دو دسـتگاه تاکسـی فرسـوده نوسازی که 
بـا توجه به شـواهد حـدود ۱۰ درصد تاکسـی ها در شـهر 

گلپایگان فرسـوده است.

سه پروژه مشارکتی در منطقه 
۱2 اجرا می شود

 
بنــا بــه گفته مدیر منطقــه ۱۲ شــهرداری اصفهــان در 
ایــن منطقــه ســه پــروژه مشــارکتی شــامل مجموعه های 
ــدان  مســکونی، ورزشــی و مجموعــه تجــاری، اداری می

علیخانــی در حــال احــداث اســت.
علــی باقــری بــه ایمنــا گفــت: در منطقــه ۱۲ 
ــی  ــرمایه های مردم ــذب س ــوع ج ــه موض ــهرداری ب ش
توجــه جــدی شــده و در ایــن راســتا پروژه هــای 
مشــارکتی قابل توجهــی در حــال اجــرا اســت. او بــا بیــان 
اینکــه آورده شــهرداری برای مشــارکت با ســرمایه گذاران 
ــاختمانی و آورده  ــه س ــن و پروان ــی زمی ــش خصوص بخ
ســرمایه گذار تأمیــن هزینــه احــداث پــروژه اســت، 
ــامل  ــروژه مشــارکتی ش ــه پ ــال حاضــر س ــزود: در ح اف
مجموعه هــای مســکونی، ورزشــی و مجموعــه تجــاری، 
اداری میــدان علیخانــی در ایــن منطقــه در حــال احــداث 
ــح  ــر منطقــه ۱۲ شــهرداری اصفهــان تصری اســت. مدی
ــی  ــالن ورزش ــی دارای س ــه ورزش ــروژه مجموع ــرد: پ ک
مناســب ورزش هــای مختلــف در ســه طبقه بــا مســاحت 
ســه هــزار و 6۰۰ مترمربــع اســت کــه در نیمــه نخســت 
ســال جــاری مــورد بهره بــرداری قــرار می گیــرد. او 
ادامــه داد: میــزان ســرمایه گذاری ایــن پــروژه معــادل ۳۲ 
میلیــارد تومــان بــرآورد می شــود کــه توســط شــهرداری 
ــل  ــال تکمی ــده و در ح ــداث ش و بخــش خصوصــی اح
اســت. باقــری بــا اشــاره بــه پــروژه مشــارکتی مجموعــه 
تجــاری، اداری میــدان علیخانــی، خاطرنشــان کــرد: یکی 
ــگ  ــه پارکین ــار طبق ــروژه چه ــن پ ــاخصه های ای از ش
طبقاتــی و هفت طبقــه مجموعــه تجــاری و اداری اســت 
ــد.  ــرداری می رس ــه بهره ب ــال ۱۴۰۰ ب ــان س ــا پای ــه ت ک
او ادامــه داد: ایــن مجموعــه بــه قیمــت کنونــی، بیــش از 
۱۰۰ میلیــارد تومــان ارزش گــذاری می شــود کــه رقمــی 
نزدیــک بــه چهــل میلیــارد تومــان آن ســهم شــهرداری 
ــان  ــهرداری اصفه ــه ۱۲ ش ــر منطق ــد. مدی ــد ش خواه
ــن  ــه بزرگ تری ــن منطق ــه اینکــه ای ــه ب ــا توج ــت: ب گف
منطقــه از نظــر مســاحت بیــن شــهرداری های ۱۵ گانــه 
شــهر اصفهان اســت و بیشــترین حریــم شــهری را درون 
خــود دارد و بــه طــور طبیعــی بیشــترین زمین هــای بایــر 
از نظــر موقعیــت اســتراتژیک را دارد همچنیــن پتانســیل 
شــهرک امیرکبیــر در ایــن موقعیــت و حمل ونقــل خــوب 
ــن  ــا در ای ــوع باربری ه ــه وق ــه ب ــا توج ــه ب ــن نقط ای
ــت  ــیل هایی اس ــراف پتانس ــای اط ــه و کارخانه ه منطق
ــد. او  ــتفاده کنن ــد از آن اس ــرمایه گذاران می توانن ــه س ک
ــت نخورده  ــر و دس ــای بای ــت زمین ه ــرد: قابلی ــد ک تأکی
موقعیــت خوبــی را بــرای ســرمایه گذاران ایجــاد می کنــد 
ــودرو در  ــهرک خ ــا ش ــن مجموعه ه ــی از همی ــه یک ک
مجــاورت مجموعــه امیرکبیــر اســت. باقــری خاطرنشــان 
کــرد: بــا تکمیــل ایــن مجموعــه ۹۰ هکتــاری، بــازاری 
ــرای خــودرو کشــور ایجــاد شــده و باعــث  ــاده ب فوق الع
رونــق ســرمایه گذاری در ایــن منطقــه خواهــد شــد کــه 
بــه صــورت اختصاصــی و فنــی بــوده و تمامــی مباحــث 
مربــوط بــه خــودرو در ایــن نقطــه ســرویس داده می شــود 
کــه رشــد درآمــدی را بــرای شــهر ایجــاد خواهــد کــرد.

برای نخستین بار لحاف بتنی 
در فضای سبز شهر اجرا 

می شود
مدیرعامــل ســازمان پارک هــا و فضــای ســبز 
شــهرداری اصفهــان از اجــرای لحــاف بتنــی بــه صــورت 
ــن  ــبز ای ــای س ــار در فض ــتین ب ــرای نخس ــوت ب پایل

ــر داد. ــهر خب کلانش
فــروغ مرتضایی نــژاد بــه ایمنــا گفــت: اســتفاده 
از لحــاف بتنــی از جملــه جدیدتریــن و کامل تریــن 
ــا  ــری از فرســایش خــاک اســت. او ب روش هــای جلوگی
بیــان اینکــه لحــاف بتنــی، ژئوکامپوزیتــی شــامل دو لایه 
ژئوتکســتایل اســت کــه به طــرز مخصوصی بــه یکدیگر 
ــا بتــن،  ــر شــدن ب دوختــه شــده به نحوی کــه پــس از پ
ــه عنــوان پوشــش بســتر  بلافاصلــه عملکــرد خــود را ب
آغــاز می کنــد، تصریــح کــرد: ایــن تکنیــک بــا کمتریــن 
ــا ســرعت بالا در هــر جایــی قابل نصــب و  زیرســازی و ب
اجــرا اســت و پــس از اجــرا نیــاز بــه نگهــداری نــدارد زیرا 
در برابــر آســیب های فیزیکــی و شــیمیایی بســیار مقــاوم 
بــوده و قابلیــت به کارگیــری در رو و زیر ســطح آب را دارد. 
مدیرعامــل ســازمان پارک هــا و فضــای ســبز شــهرداری 
اصفهــان ادامــه داد: لحــاف بتنــی مــدل نقطــه ای 
ــوان  ــه عن ــی بیشــتر ب ــر و کارای ــل قیمــت کمت ــه دلی ب
ــهری  ــاخته ش ــش س ــای پی ــرای گلدان ه ــی ب جایگزین
ــرد. او  ــرار گی ــتفاده ق ــد مورداس ــبز می توان ــای س در فض
گفــت: لحــاف بتنــی مــدل نقطــه ای در ســایر بخش هــا 
می توانــد به جــای ســنگ چین کــردن سراشــیبی ها 
ــا  ــنگ در پارک ه ــای س ــا نم ــازی ب ــرای پیاده روس ــا ب ی
و مراکــز تفریحــی مورداســتفاده قــرار گیــرد. مرتضایی نژاد 
خاطرنشــان کــرد: لحــاف بتنــی بــرای نخســتین بــار در 
فضــای ســبز شــهر اصفهــان بــا همــکاری یک شــرکت 
ــان شــهید  ــان در بخشــی از فضــای ســبز اتوب دانش بنی
آقابابایــی توســط شــهرداری منطقــه ۱۰ شــهرداری اجــرا 
شــد کــه پــس از بررســی و تأییــد کارایی هــای آن 
ــه طــور انبــوه مورداســتفاده  ــد در فضــای ســبز ب می توان
قــرار گیــرد. او بــا بیــان اینکــه ابعــاد حفره هــای اســتفاده 
ــوده اســت  ــانتی متر ب ــروژه ۴۰ در ۴۰ س ــن پ شــده در ای
کــه ابعــاد آن قابل تغییــر بــوده و بــه دلیــل اینکــه داخــل 
حفره هــا فاقــد زیرســازی اســت بــا بزرگ تــر شــدن ابعــاد 
ــود دارد،  ــه در آن وج ــت درختچ ــکان کاش ــا، ام حفره ه
گفت: مســاحت اجــرای پــروژه در اتوبــان شــهید آقابابایی 
ــواع  ــی از ان ــوده و گونه های ــع ب ــزار و ۵۰۰ مترمرب دو ه
نســترن )زرد، ســفید و قرمــز(، کارکــس، استئوســپرموم و 

اطلســی بومــی در آن کاشــته شــده اســت. 

    شهر   استان

با  گرو اصفهان| مدیرکل درآمد شهرداری اصفهان 
اشاره به اهدای ۱۰۰ رشد برای تراکم به سازندگان ساختمان 
در شهر اصفهان در دو ماه اول سال گفت: بر اساس بسته 
تشویقی ساخت وساز سال ۱۴۰۰، ارائه مساعدت به شهروندان 
به صورت پلکانی تا پایان سال ادامه دارد. نادر آخوندی با اشاره 
به اجرای بسته تشویقی ساخت وساز شهرداری اصفهان، اظهار 
کرد: قیمت تراکم در سال ۱۴۰۰ نسبت به سال ۹۹ حدود ۱۵ 
درصد افزایش داشته است که این نرخ افزایش به علت در 
نظر گرفتن بازار مسکن تا دو سال آینده بوده است. او ادامه 
داد: این بسته در شش مرحله پیش بینی شده است تا زمینه 
جذب سرمایه گذاران حوزه مسکن و ساخت وساز را فراهم کند. 
مدیرکل درآمد شهرداری اصفهان تصریح کرد: در این بسته 
دو ماه اول سال ۱۰۰ درصد رشد تراکم را هدیه دادیم به 
همین ترتیب دو ماه بعد ۸۰ درصد، دو ماه بعد از آن 6۰ درصد 
و هر دو ماه ۲۰ درصد کاهش هزینه داشتیم و تا پایان سال 

این هدیه به صفر خواهد رسید. او با اشاره به اینکه البته برای 
افزایش قیمت و ۲۰  ماه های نخست سال ۱۵ درصد اهدا 
درصد پرداخت نقدی در نظر گرفته شده است، اظهار کرد: 
پرداخت نقدی سه ماه تقسیط می شود. آخوندی تصریح کرد: 
این بسته در واقع ۳۵ درصد اهدا برای انبوه سازان دربردارد که 
می تواند رونق ساختمان سازی در شهر را به دنبال داشته باشد. 
او اظهار کرد: این بسته تشویقی برای صدور پروانه، گواهی 
عدم خلاف، پایان کار و ماده ۱۰۰ هم قابل اجراست. مدیرکل 
رونق بخش ساخت وساز  با  افزود:  اصفهان  درآمد شهرداری 
به  می تواند  که  می شود  ایجاد  عرصه  این  در  شغل   ۲۵۰
بهبود شرایط شهرداری ها هم کمک کند. او بیان کرد: سال 
گذشته با اجرای بسته تشویقی ساخت وساز تجربه موفقی در 
درآمدزایی برای شهرداری اصفهان رقم خورد که بر اساس 
همین تصمیم، امسال هم این بسته با شرایط جدید اجرایی 

می شود.

مدیرکل درآمد شهرداری اصفهان خبر داد:

اهدای ۱۰۰ درصدی رشد تراکم به ساختمان سازان
 کمک پلکانی تا پایان سال ادامه دارد

عرصه نظام سلامت استان اصفهان در هشت سال گذشته 
شاهد توسعه کمی و کیفی در زمینه های مختلف بهداشتی و 
درمانی بوده است، از جمله این اقدامات مهم رشد ۲۵ درصدی 
تخت های بیمارستانی بوده که ثمرات آن به خوبی در دوران 

مقابله با ویروس کرونا مشهود است.
به گزارش ایرنا، هشــت سال گذشــته و در طول فعالیت 
دولــت یازدهم و دوازدهم با عنایت ویژه ای که به توســعه 
فضای فیزیکی و زیرســاختی نظام سلامت صورت گرفت 
کم سابقه ترین طرح های توسعه بیمارستانی در سراسر کشور 
از جمله اســتان اصفهان اجرا شد و امروز  پیشرفت فضای 
فیزیکی بیمارستان ها را شاهد هستیم. درحالی که تعدادی از 
بیمارستان ها با فرسودگی فضای فیزیکی و تجهیزات خود 
مواجه بودند، دولت یازدهم و دوازدهم ساخت بیمارستان و 
اجرای طرح های توسعه بیمارستانی و ارتقای هتلینگ را در 
دستور کار خود قرار داده است. با اجرای این طرح های عمرانی 
زیرساخت های جدیدی برای افزایش کمی و کیفی خدمات 
درمانی در بیمارســتان ها ایجاد و هزاران تخت بیمارستانی 
جدید به ظرفیت های بخش درمان کشور اضافه شد و همین 
امر در دوران شــیوع ویروس کرونا کمک بســیاری در امر 
خدمات رسانی مطلوب به بیماران کرد. به گفته کارشناسان، 
بازســازی و بهســازی فضاهای فیزیکی بیمارستان ها از 
برنامه های اصلی طرح تحول نظام سلامت بود به طوری که 

سال های ۹۳ و ۹۴ بهترین سال ها از نظر تزریق منابع مالی به 
بیمارستان ها و اجرای برنامه هتلینگ و مرمت و بازسازی ابنیه 
و تجهیزات پزشکی بشمار می آید. طرح تحول سلامت از 
اردیبهشت سال ۱۳۹۳ به اهتمام دولت یازدهم در کشور اجرا 
شد و کاهش پرداختی مردم به مراکز درمانی دولتی، بهبود 
مجموعه اقدامات بیمارستانی و افزایش جمعیت زیرپوشش 
خدمات درمانی به ویژه در مراکز کم برخوردار و حاشیه شهر و 
سکونتگاه های غیررسمی از جمله نتایج آن است. سید کامل 
تقوی نژاد، معاون توسعه مدیریت، منابع و برنامه ریزی وزارت 
بهداشت در این زمینه گفت: با تلاش هایی که برای ارتقای 

نظام ســلامت در دولت یازدهم و دوازدهم انجام شد حدود 
۳6 هزار تخت در قالب طرح احداث و توســعه تخت های 
بیمارستانی و طرح تحول سلامت به بهره برداری رسید که 
از این میزان ۵۸۵ بیمارستان فعال، ارتقای خدمات یادشده 
داشتند. هتلینگ به مجموعه اقداماتی که برای خدمت رسانی، 
ظاهر زیبایی و خدمات رفاهی بیمارســتان انجام می گیرد، 
گفته می شود که نقش بسزایی در بهبود کیفیت خدمات و 
رضایت بیمــاران و همراهان آنها دارد. طرح های عمرانی و 
توسعه بسیاری در بخش درمان و بیمارستانی استان اصفهان 
در طول فعالیت دولت  یازدهم و دوازدهم و طرح تحول نظام 

سلامت اجرا شــد که عملیاتی شدن آنها نقش بسزایی در 
ارتقای شــاخص های درمانی و بهداشتی از جمله افزایش 
تخت های بیمارستانی و خدمات رسانی مطلوب به بیماران و 
همراهان آنها داشت. به گفته رئیس دانشگاه علوم پزشکی 
اصفهان، بهبود و ارتقای زیرساخت ها یکی از اهداف اصلی 
اجرای طرح تحول نظام سلامت در دولت یازدهم و دوازدهم 
بود به طوری که استان  به کارگاه عمرانی بخش بهداشت و 
درمان تبدیل شد. طاهره چنگیز با اشاره به اینکه قبل از دولت 
یازدهم بسیاری از مراکز بهداشتی و درمانی استان فرسوده 
بودند، افــزود: با توجه ویژه دولــت و در قالب اجرای طرح 
تحول نظام سلامت، این مراکز بازسازی و نیازهای درمانی 
در سراسر اســتان برطرف شد. او، توزیع منابع و تجهیزات 
پزشکی در سراسر استان اصفهان را عادلانه خواند و تصریح 
کرد: دوران شیوع ویروس کرونا فشار زیادی به نظام سلامت 
کشور وارد کرد و اگر زیرساخت های فراهم شده وجود نداشت 
مشــخص نبود چه اتفاقی رخ می داد. رئیس دانشگاه علوم 
پزشکی اصفهان با تأکید بر اینکه این دستاوردها در دوران 
تحریم های ظالمانه حاصل شد، خاطرنشان کرد: با بیمارستان 
ســازی و اجرای طرح های توســعه تعداد تخت های فعال 
بیمارستانی در اصفهان در دولت یازدهم و دوازدهم نسبت 
بــه قبل از آن بیش از ۲۵ درصد افزایش یافت و به بیش از 

هفت هزار تخت رسید.

تخت های بیمارستانی اصفهان در 8 سال گذشته 25 درصد افزایش یافته است

تبدیل اصفهان به کارگاه عمرانی بخش درمان 

 مجموعه پروژه میدان شـهدای هسـته ای بـه عنوان یکی 
از ابرپروژه هـای شـهر اصفهـان در قالـب سـه پـروژه تعریض 
خیابان سـلمان فارسـی، سـاماندهی میدان شـهدای هسته ای 
و تعریـض خیابـان ارغوانیه حدفاصل تقاطـع ارغوانیه تا میدان 
شـهدای هسـته ای اجرایـی شـد تـا آرزوی ۳۰ سـاله سـاکنان 

شـرق برآورده شـود.
بـه گـزارش ایمنـا، اواخـر سـال ۹۵ طـرح پـروژه میـدان 
شـهدای هسـته ای بـا افـت و خیزهایـی مربوط بـه طراحی، 
ابـلاغ شـد و مقـرر شـد قـراردادی برای ایجـاد ادامـه خیابان 
سـلمان فارسـی و محوطـه میـدان منعقد شـود؛ همزمـان با 
آغـاز عملیـات اجرایـی و شـروع بـه کار پیمانکار، شـهرداری 
منطقـه چهـار موفـق بـه آزادسـازی مسـیر انتهـای خیابـان 
سـلمان فارسـی و بخش هـای مربـوط بـه میـدان شـهدای 
هسـته ای نشـد.پس از آغاز فعالیت این دوره مدیریت شهری، 
شـهرداری با انجام اقداماتی در ارتباط با امور حقوقی توانسـت 
فضـای مـورد نیـاز ایجـاد میـدان و انتهـای خیابان سـلمان 
فارسـی را آزاد کنـد از ایـن رو بـار دیگـر قراردادی با سـازمان 
عمـران شـهرداری بـرای احـداث مسـیر ترافیکـی و میـدان 
منعقـد شـد.در ادامـه با توجه به اینکه در کمیسـیون بررسـی 
طرح هـا ابلاغ شـده بود که وسـط میدان، فضای سـبز ایجاد 
شـود و اطراف آن خیابان سـازی شـود، قرارداد مربوطه منعقد 
شـد و بـه پیشـنهاد شـهردار اصفهـان بـا توجـه بـه وسـعت 
۱۴هـزار و ۴۰۰ مترمربعـی میـدان و نام گـذاری انجـام شـده 
بـرای آن، مقرر شـد طرح محوطه سـازی متناسـب بـا عنوان 
ایـن میدان اجرا شـود. پـس از طراحی پروژه محوطه سـازی، 
قـراردادی برای اجرا با سـازمان عمران شـهرداری و شـرکت 
تأسیسـاتی منعقـد و عملیـات عمرانـی آن آغـاز شـد.میدان 
شـهدای هسـته ای از ابعـاد بزرگـی )۲۳۰ متـر در ۱6۰ متـر 
طـول و عـرض( در قیـاس بـا میدان های شـهری برخـوردار 
اسـت کـه اجـرای آن تأثیـر زیـادی در تسـهیل رفـت و آمد 
بـه آرامسـتان باغ رضـوان، میـدان میـوه و تره بار و دانشـگاه 
خوراسـگان دارد. بـا اجـرای ایـن طرح بـزرگ ورودی شـرق 
اصفهـان سـاماندهی شـد.به منظور آگاهـی از ابعـاد مختلف 
اجـرای ایـن ابر پـروژه، با ایـرج مظفر، معاون عمران شـهری 
شـهردار اصفهـان گفت وگویی انجـام داده ایم که مشـروح آن 

را در ادامـه می خوانیـد:
Á  سـرآغاز اجـرای پـروژه میـدان شـهدای

هسـته ای بـه چـه زمانـی بـاز می گـردد؟
مجموعـه پروژه هـای میـدان شـهدای هسـته ای شـامل 
چهـار پـروژه میدان شـهدای هسـته ای، ادامه خیایان سـلمان 
فارسـی، خیابان روشـن دشـت و خیابان ارغوانیه اسـت. اجرای 
ایـن مجموعـه پروژه هـا و سـاماندهی ایـن نقطـه از شـهر 
اصفهـان، از چندیـن سـال پیـش یکـی از خواسـته های مهم 
اهالـی سـاکن در ایـن محدوده و کسـانی بود کـه از آنجا عبور 

می کردند. سـال ۹۵ بخشـی از پروژه از سـمت خیابان سـلمان 
فارسـی آغاز شـد، امـا با توجه بـه کامل نبودن آزادسـازی های 
فضـای میـدان، خیابان ارغوانیه و روشـن دشـت کار ادامه پیدا 

نکـرد و قـرارداد بـا پیمانکار خاتمـه یافت.
Á  در ایـن دوره مدیریت شـهری بـرای اجرای

پروژه بـا چه مشـکلاتی رو بـه رو بودید؟
در سـال ۹۷ بـا تغییـر مدیریت شـهری و منطقـه اجرای 
پـروژه تـا حصـول نتیجـه در دسـتور کار قرار گرفـت و مقرر 
شـد بـرای اتمـام آزادسـازی ها کـه مشـکلات گوناگونی در 
خصـوص بعضـی پلاک هـا وجود داشـت اهتمام ویژه شـود. 
سـرانجام پـس از کـش و قوس های فـراوان با همـت مدیر 
منطقـه، آزادسـازی های لازم بـرای پـروژه انجـام شـد تـا 
زمینـه فعالیـت عمرانـی فراهم شـود. پروژه های انجام شـده 
در قالـب پـروژه میـدان شـهدای هسـته ای، شـامل خیابـان 
سـلمان فارسـی اسـت که قبلا قسـمتی از آن اجرا شـده بود 
و بخـش تکمیلـی آن همزمـان بـا میـدان صـورت گرفـت. 
قـرارداد اولیـه اجـرای ادامـه خیابـان سـلمان فارسـی حدود 
دو میلیـارد و 6۰۰ میلیـون تومـان بـود که توسـط سـازمان 
عمـران شـهرداری انجام شـد. ادامه خیابان سـلمان فارسـی 
بـه طـول ۷۰۰ متـر بـا عـرض 6۰ متـر اسـت که قسـمتی 
از کندروهـای آن باقی مانـده، امـا قسـمت تنـدرو خیابـان به 

طـور کامل اجرا شـده اسـت.

Á  مهمتریـن موانـع بـر سـر راه اجـرای ایـن
بود؟ چـه  میـدان 

بزرگتریـن  از  یکـی  میـدان شـهدای هسـته ای،  پـروژه 
میدان های شـهر اسـت کـه ۲۳۰ متر طـول و ۱۰۰ متر عرض 
دارد. میـدان بـا هسـته مرکـزی ۱۴ هـزار و ۴6۱ متر وسـعت 
دارد، خیابان هایـی بـه عرض ۱6متـر، پیاده راه هـای ۱۰ متری 
و فضـای سـبز پنج متری احداث شـده اسـت. محوطـه داخل 
میـدان نیـز متناسـب بـا نام ایـن میدآنکه شـهدای هسـته ای 
اسـت، طراحی شـده و حـدود دو هزار و ۴6۱ متـر فضا با چهار 
آبنمـا دارد همچنیـن پنج هزار مترمربع پیاده روسـازی و فضای 
مرکـزی پروژه اسـت کـه در آن المان هسـته ای بـه ارزش دو 
میلیـارد و ۴۰۰ میلیـون تومـان نصب خواهد شـد. ایـن پروژه 
هفـت هـزار متـر مربع فضای سـبز دارد و یک پـروژه منحصر 
بـه فـرد از نظـر زیبایـی، مفهومـی و المان هـای معمـاری به 

شـمار مـی رود که بـه زودی بـه بهره بـرداری خواهد رسـید.
Á  هزینـه اجـرای ایـن پـروژه چقدر بـود و از

چـه منابعـی تأمین شـد؟
هزینـه اجرای میدان شـهدای هسـته ای تاکنون حـدود ۱۰ 
میلیـارد و ۲۰۰ میلیـون تومـان و بـرای آزادسـازی مسـیر آنکه 
حـدود ۲۱ هـزار و 6۰۰ مترمربـع فضـا بـوده بـا همـت مدیـر 
منطقـه چهار شـهرداری اصفهـان مبالـغ زیادی پرداخت شـده 
اسـت. هزینـه آزادسـازی مسـیر سـه خیابـان روشـن دشـت، 

سـلمان فارسـی و ارغوانیه همچنین میدان شـهدای هسـته ای 
بسـیار سـنگین بوده که ریـز هزینه های آن باید توسـط منطقه 
چهـار شـهرداری اعـلام شـود زیرا بخشـی از مبالغ بـه صورت 
تهاتر و بخشـی دیگر نقدی پرداخت شـده اسـت. هزینه اجرای 
ادامـه خیابان سـلمان فارسـی دو میلیـارد و 6۰۰میلیـون تومان 
اسـت که انجام شـد، هزینـه مجموعه پروژه های میدان شـامل 
سـه قـرارداد ۱۰ میلیـارد و ۲۰۰ میلیـون تومان و قـراردادی که 
بـرای ۴۰۰ متـر باقیمانـده خیابـان روشـن دشـت منعقد شـده، 
حـدود شـش میلیارد تومان اسـت که تا چهار مـاه آینده تکمیل 
خواهـد شـد. خیابـان ارغوانیـه نیـز بـا حـدود ۹۰۰ متـر طول و 
6۰ متـر عـرض در حـال تکمیـل اسـت و تاکنون بـرای اجرای 
آن ۱۰ میلیـارد تومـان هزینـه شـده کـه تـا دو ماه آینـده مورد 
بهره بـرداری قـرار می گیرد؛ این خیابـان در محدوده ای از شـهر 
قـرار دارد کـه سـال های سـال محـروم از خدمـات ترافیکـی 
و زیبایـی بـود. بـا اتصـال ایـن سـه خیابان بـه میدان شـهدای 
هسـته ای و فضاسـازی انجام شده در میدان شـهدای هسته ای 
یـک پـروژه عظیـم و در واقـع ابر پـروژه اجرا شـده اسـت؛ زیرا 
تاکنـون غیـر از هزینه آزادسـازی، بـرای اجـرای آن ۳۵ میلیارد 
تومـان اعتبار صرف شـده و هزینه آزادسـازی سـنگینی داشـته 
اسـت. تمـام مسـائل مربـوط بـه ایـن پـروژه بـا اهتمـام ویـژه 
شـهرداری حـل شـده و بـه زودی شـاهد تکمیل میدان و سـه 

خیابـان متصل شـده بـه آن خواهیـم بود.

یک میدان ، سه خیابان و تحقق آرزوی 30 ساله
دروازه شرقی نصف جهان سر و سامان گرفت
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جامعه

روز گذشته مدیران کل پزشــکی های قانونی کشور به 
منظــور تجلیل از خیرانی که حامی این ســازمان بوده اند به 
صورت ویدئو کنفرانس نشســتی برگــزار کردند که در آن 
رئیس ســازمان پزشکی قانونی کشور اعلام کرد  ۳۳ درصد 
از پرونده های ارجاعی به پزشکی قانونی مربوط به تصادفات 
بوده و به همین میزان نیز پرونده هایی مربوط به نزاع است، به 
طور میانگین سالانه ۷۰ هزار جسد برای تشریح و تشخیص 
 علت فوت بــه مراکز پزشــکی قانونی کشــور ارجاع داده 

می شود.
به گــزارش ایمنا، عباس مســجدی آرانی گفت: خیران 
در همــه عرصه ها همواره همراه دولــت و حکومت بوده و 
این امر را در بســیاری از اســتان ها شاهد هستیم و سازمان 
پزشــکی قانونی با بررسی سالانه بیش از دو میلیون و ۵۰۰ 
هزار پرونده بار زیادی از فعالیت های حوزه قضائی را بر دوش 
می کشند. او با بیان اینکه بیش از یک سوم پرونده های قضائی 
به مراکز پزشکی قانونی ارجاع داده می شود، اضافه کرد: ۳۳ 
درصد از پرونده های ارجاعی به پزشــکی قانونی مربوط به 
تصادفات و به همین میــزان نیز پرونده های مربوط به نزاع 
است، به طور میانگین ســالانه ۷۰ هزار جسد برای تشریح 
و تشخیص علت فوت به مراکز پزشکی قانونی کشور ارجاع 
داده می شود. مسجدی آرانی با توضیح اینکه سهم معاینات 
ســرپایی از مراجعه کنندگان به مراکز پزشکی قانونی کشور 
۸۵ درصد اســت، افزود: ۵۰۰ هزار پرونده نیز مربوط به امور 
آزمایشگاهی است که در مراکز پزشکی قانونی سراسر کشور 
بررسی می شــود. او با بیان اینکه در حال حاضر ۳۸۵ مرکز 
پزشکی قانونی در کشور فعالیت دارند، تصریح کرد: در ۱۵۰ 
شهرستان با وجود مجتمع قضائی هنوز مرکز پزشکی قانونی 
دایر نشده است. رئیس سازمان پزشکی قانونی کشور با بیان 
اینکه شهروندان بسیاری از شهرهای کشور برای رسیدن به 
مرکز پزشکی قانونی باید ۸۵ کیلومتر مسیر را طی کنند، گفت: 
این در حالی است که بسیاری از مراجعه کنندگان به پزشکی 

قانونی افراد دردمند هســتند. او خاطرنشان کرد: برای بهبود 
وضعیت ارائه خدمات به شــهروندانی که به مراکز پزشکی 
قانونی کشــور مراجعه می کنند به همکاری خیران نیازمند 
هستیم و ضروری اســت که خیران به این امر توجه داشته 
باشند، چرا که اگر ظرفیت های مردمی به میدان بیاید کارها 
از روی زمین برداشته می شــود، خیران کمک های فراوانی 
به حوزه ســلامت داشتند و همچنان در ســایر مراحل نیز 
نیازمند همراهی آنها هســتیم تا بتوانیم آسایش و آرامش را 
در خدمت رســانی به مردم به ویژه در سازمان پزشکی قانونی 

داشته باشیم.
Á حمایت خیران اصفهان از پزشکی قانونی

در این نشســت مدیرکل پزشکی قانونی استان اصفهان 

با بیان اینکه پزشــکی قانونی استان اصفهان با بضاعت کم 
خدمات زیادی را به شــهروندان ارائــه می دهند، اظهار کرد: 
بــا رایزنی های صورت گرفته عملیات احداث پروژه گورت از 
سال ۸۷ آغاز شــد و هنوز این پروژه به بهره برداری نرسیده 
است. علی سلیمانی پور ادامه داد: با بهره برداری از پروژه گورت 
مشکلات زیادی از پزشــکی قانونی استان حل خواهد شد، 
برای این پروژه با رایزنی های صورت گرفته اعتبارات خوبی 
جذب شده و فاز نخست آن با تأمین ۱۵ میلیارد تومان اعتبار 
در سال جاری به بهره برداری خواهد رسید. مدیرکل پزشکی 
قانونی اســتان اصفهان با بیان اینکــه امام جمعه اصفهان و 
خیران استان همکاری ویژه ای در زمینه بهره برداری از پروژه 
گورت و همچنین توسعه مراکز پزشکی قانونی استان اصفهان 

داشــته اند، تصریح کرد: در این استان درک مشترکی برای 
حل مســائل وجود دارد و صنایعی مانند فولاد مبارکه نیز در 
این زمینه تأثیرگذار بوده است. او با بیان اینکه بهره برداری از 
پروژه گورت منجر به توسعه خدمات بهتر به مراجعه کنندگان 
پزشــکی قانونی خواهد شــد، اضافه کرد: تاکنون خیران در 
زمینه تجهیزات برقی و مراکز پزشکی قانونی سمیرم و آران و 
بیدگل همکاری داشته اند. سلیمانی پور در ادامه با بیان اینکه 
حجم فضایی مرکز پزشکی قانونی استان اصفهان در میدان 
فیض مطابق با نیاز این مجموعه در سال ۱۳6۰ است، افزود: 
با گذشت بیش از سه دهه و افزایش مراجعات هنوز این مرکز 
توسعه فیزیکی نداشته است و این نیاز با مشاهده عینی این 

مرکز کاملا ملموس است.

درخواست مدیرکل پزشکی قانونی استان اصفهان از خیران:

لغو اجرای طرح زوج و فرد تا ساختمان پزشکی قانونی اصفهان نیاز به توسعه دارد
۱۷ اردیبهشت تمدید شد

از  اصفهان  استان  راهور  پلیس  رئیس  جامعه:  گروه 
تمدید لغو طرح زوج و فرد در هسته مرکزی شهر تا ۱۷ 
اردیبهشت ماه و اجرایی نشدن منع تردد شبانه در شب های 

قدر خبر داد.
سرهنگ محمدرضا محمدی با اشاره به تمدید یک هفته ای 
محدودیت های کرونایی، اظهار کرد: طرح زوج و فرد در 
هسته مرکزی شهر تا ۱۷ اردیبهشت ماه لغو شد و اعمال 
قانون در این زمینه انجام نمی شود. او اعمال محدودیت ها 
در  قدر  لیالی  مراسم  برگزاری  ترافیکی  پوشش های  و 
محل های اعلامی از جانب ستاد استانی مبارزه با بیماری 
کرونا به این شرح اعلام کرد: تمام هیئت ها، تکایا، مساجد 
به  مجاز  استان صرفا  در سطح  مراسم  برگزارکنندگان  و 
برگزاری دو ساعت مراسم احیا هستند، در ساعت ۲۲ تا 
۳ بامداد اعمال قانون ممنوعیت تردد شبانه انجام نمی شود 
همچنین از ساعت ۲۰ شب های قدر تا پایان مراسم  آن، 
اجازه توقف و تردد هر نوع وسیله نقلیه در شهر اصفهان 
از میدان لاوی به سمت شهدا همچنین از سمت میدان 
بسیج به سمت گلستان شهدا داده نمی شود. رئیس پلیس 
ازدحام  استان اصفهان خاطرنشان کرد: در صورت  راهور 
از  بعدی  رینگ های  در  مذکور  محدودیت های  جمعیت 
چهارراه  گلستان شهدا،  به سمت  بزرگراه همت  خروجی 
فرایبورگ و تقاطع سپهسالار اجرا خواهد شد. توقف وسایل 
نقلیه از جمله خودرو و موتورسیکلت در مقابل درب های 
ورودی و پیاده روهای گلستان شهدا و سایر محل های تعیین 
شده ممنوع است. او افزود: پارکینگ جنب گلستان شهدا 
)ضلع شرقی( و روبه روی آن برای پارک موتورسیکلت ها 
پیش بینی شده است، شهروندان از توقف خودرو به صورت 
دوبل در معابر و بزرگراه ها به سمت گلستان شهدا و سایر 
محل های در نظر گرفته شده خودداری کنند، با توجه به 
رانندگی  و  راهنمایی  پلیس  نیروهای  حداکثری  حضور 
استان در مناطق مختلف شهری و محل های تعیین شده 
ترافیک،  روان سازی  برای  شهروندان  می شود  درخواست 
بیشترین همکاری را با مأموران پلیس راهنمایی و رانندگی 
باشند. سرهنگ محمدی تصریح  استان داشته  در سطح 
کرد: توقف وسایل نقلیه در حاشیه پارک ها و تفرجگاه ها 
ممنوع است اما با هماهنگی های شده، در شب های قدر 
پارکینگ های محدوده مرکزی شهر به صورت رایگان در 
اختیار شهروندان قرار داده می شود تا شاهد بروز بی نظمی 
ترافیکی در خیابان های شهر به جهت پارک های غیرمجاز 

نباشیم.

آمادگی کمیته امداد برای 
ثبت نام از حامیان ایتام در 

شب های قدر
گروه جامعه: ۱۵۰ پایگاه اکرام ایتام و فرزندان نیازمند در 
دفاتر کمیته امداد استان اصفهان و مراکز نیکوکاری این نهاد 
و محل های برگزاری مراسم احیا و عزاداری در ایام شهادت 

امام علی)ع( آماده ثبت نام از حامیان است.
استان  خمینی)ره(  امام  امداد  کمیته  مدیرکل  زارع  کریم 
اصفهان اظهار داشت: هرساله پایگاه های زیادی برای جذب 
حامی در طرح اکرام توسط کمیته امداد در نقاط مختلف 
در  که  می شد  برپا  قدر  پربرکت  ایام  در  به ویژه  و  استان 
دو سال گذشته به خاطر وضعیت حساسی که بر جامعه 
با وجود ویروس منحوس کرونا حاکم بوده تا حدودی از 
حجم و تعداد فعالیت ها در این زمینه کاسته شده است. کریم 
زارع با تأکید بر رعایت اصول و پروتکل های بهداشتی و 
ضوابط طرح فاصله گذاری اجتماعی، گفت: امسال نیز در 
ایام شهادت حضرت امام علی )ع( ۱۵۰پایگاه اکرام ایتام 
و فرزندان نیازمند در دفاتر کمیته امداد استان اصفهان و 
مراسم  برگزاری  محل های  و  نهاد  این  نیکوکاری  مراکز 
احیا و عزاداری جهت ثبت نام حامیان برپا می شود. او گفت: 
پایگاه اینترنتیekram.emdad.ir  و ارسال عدد یک به 
سامانه پیام کوتاه ۳۰۰۰۳۳۳۳ برای مشارکت غیرحضوری 
خیراندیشان اصفهانی در این طرح راه اندازی و فعال است 
و با فراهم شدن امکان برپایی پایگاه های محیطی بیش از 
۱۵۰ پایگاه در ایام شهادت امام علی)ع( در دفاتر و مراکز 
نیکوکاری این نهاد برپا خواهد شد و پایگاه های ویژه ای 
نیز در حاشیه مراسم شب های پربرکت قدر به این مهم 
اختصاص خواهد یافت. او با اشاره به اینکه در سال گذشته 
به جمع  مبارک رمضان  ماه  اصفهانی در  نیکوکار   ۴۲۰۰
حامیان ایتام و فرزندان محسنین اصفهانی پیوستند، افزود: 
حمایت از فرزندان در طرح اکرام با توجه به اینکه فرزندان 
ایتام و محسنین در سنین کودکی، نوجوانی و جوانی قرار 
دارند می تواند بسترسازی مناسبی برای رشد فکری و روحی 

این عزیزان باشد. 

فعالیت ۶ پایگاه انتقال خون 
اصفهان در شب های قدر

گروه جامعه: 6 پایگاه انتقال خون استان اصفهان آماده 
میزبانی از اهداکنندگان خون در شب های قدر از ساعت 
۲۱ تا یک بامداد است.مدیر روابط عمومی اداره کل انتقال 
انتقال خون  پایگاه  خون استان اصفهان اظهار داشت: 6 
نجف آباد،  کاشان،  خواجو(،  )مرکز  اصفهان  شهرهای  در 
با  مصادف  قدر  شب های  شهرضا  و  خوانسار  گلپایگان، 
میزبان  جاری  اردیبهشت  پانزدهم  و  سیزدهم  یازدهم، 
اینکه  بیان  با  جعفری  لطفعلی  است.  خون  اهداکنندگان 
باشند،  داشته  خود  همراه  ملی  کارت  باید  اهداکنندگان 
افزود: همه شیوه نامه های بهداشتی در مراکز انتقال خون 
رعایت می شود و نگرانی بابت مراجعه به آنها وجود ندارد. 
او خاطرنشان کرد: در شب های قدر محدودیت های تردد 
اعمال نمی شود و اهداکنندگان خون می توانند به راحتی به 

پایگاه ها مراجعه کنند. 

اعلام آمادگی سازمان نظام 
پرستاری برای تسریع 

واکسیناسیون کرونا در کشور
گروه جامعه: رئیس کل سازمان نظام پرستاری آمادگی 
این سازمان را برای تسریع در روند واکسیناسیون کرونا 

برای عموم مردم کشور اعلام کرد.
محمد میرزابیگی، اظهار کرد: سازمان نظام پرستاری 
وزارت  کرونا،  ملی  ستاد  به  جداگانه ای  نامه های  در 
بهداشت و نیز تولیدکنندگان واکسن در کشور، از جمله 
آمادگی  غیره  و  )ره(  امام  حضرت  فرمان  اجرایی  ستاد 
خود را برای همکاری در فرآیند واکسیناسیون عمومی 
کرونا برای آحاد ملت ایران اعلام کرده است. او افزود: 
سازمان نظام پرستاری با توجه به احساس وظیفه ذاتی 
خود در قبال سلامتی یکایک مردم ایران و نیز پتانسیل 
و  تحصیل کرده  کارآمد،  نیروهای  نفر  هزار   6۰ بالای 
ماهر از جمله کادر پرستاری فعال، دانشجویان سال های 
بالای مقطع کارشناسی، کارشناسی ارشد و دکترا و نیز 
پرستاران تازه بازنشسته که در عرصه های غیر بیمارستانی 
مانند دانشکده ها، مراکز مراقبت در منزل و غیره حضور 
دارند؛ برای همکاری در روند واکسیناسیون عمومی اعلام 
آمادگی می کند. او در ادامه تأکید کرد: جامعه پرستاری 
کشور همان طور که از زمان شروع همه گیری کرونا در 
ایران، در ۱۴ ماه گذشته برای درمان، مراقبت و نجات 
بیماران و مبتلایان در خدمت مردم بوده است و در این 
راه ده ها شهید و ده ها هزار مبتلا تقدیم کرده اکنون نیز 
برای سرعت دادن به پیشگیری و جلوگیری از پیشرفت 
این بیماری در جامعه با واکسیناسیون سریع، گسترده و 
ضربتی در خدمت مردم است و این آمادگی را به صورت 
کامل دارد که هرچقدر و به هر تعداد واکسن در کشور 
برای  یا وارد شود، بدون فوت وقت و به سرعت  تولید 
موردنظر  اولویت دار  گروه های  به  واکسیناسیون  انجام 
وزارت بهداشت و حتی تمامی مردم واجد شرایط دریافت 
واکسن، اقدام کند. میرزابیگی افزود: شنیده ها حاکی از این 
با اعلام  است که در برخی مراکز واکسیناسیون کرونا، 
حضور گروه های اولویت دار، گاهی ازدحام جمعیت و صف 
تشکیل می شود که خود این امر مضر و نقض پروتکل ها 
خود  اعضای  همراهی  با  پرستاری  نظام  سازمان  است. 
که همانا جامعه پرستاری است این آمادگی را دارد تا در 
هر زمان و مکانی که ستاد ملی کرونا، وزارت بهداشت 
یا تولیدکنندگان واکسن اعلام کنند، از جمله در مراکز 
دانشگاهی مانند محل دانشکده های پرستاری کلاس های 
درس که اکنون به خاطر کرونا آموزش حضوری تعطیل 
است برای تزریق واکسن و تسریع در روند واکسیناسیون 
عمومی همکاری کند. رئیس کل سازمان نظام پرستاری 
گفت: واکسیناسیون گسترده همگانی کار سنگینی است 
و وزارت بهداشت می تواند علاوه بر بضاعت خود از توان 
و ظرفیت بخش های دیگر نیز برای انجام این کار بزرگ 
استفاده کند. البته سیاست گذاری، تدوین پروتکل ها، تعیین 
اساس  بر  واکسیناسیون  اجرای  بر  نظارت  و  اولویت ها 
وزارت  و  قانونی  متولیان  عهده  به  مدون  سیاست های 
بهداشت است، اما برای انجام کار و عملیات تزریق واکسن 
می تواند از ظرفیت پرستاران کشور به نمایندگی سازمان 
نظام پرستاری کشور به گونه ای استفاده کند که واکسن 
به محض تولید یا ورود به کشور حتی یک روز و یا چند 
ساعت هم منتظر تزریق نماند. او افزود: با توجه به اینکه 
روند خرید واکسن از خارج در حال انجام است و به زودی 
رازی،  برکت،  از جمله واکسن  تولید داخل  واکسن های 
فخرا و غیره به نتیجه می رسند از مسئولان می خواهیم 
به محض تأمین یا تولید واکسن در کشور، زمان طلایی را 
از دست ندهند. واکسن ها را در انبارها نگهداری نکنند و به 
سرعت برای تزریق واکسن به مردم و افراد واجد شرایط 
اقدام کنند تا هم واکسن ها در مسیر نگهداری دچار آسیب 
نشوند و هم روند واکسیناسیون در کشور سرعت بگیرد 
و جامعه در موضوع کرونا که اکنون بحران های روحی 
ایجاد کرده، مردم هر  از خانواده ها  روانی برای بسیاری 
چه سریع تر به آرامش فکری و روانی در باب سلامت 

خود برسند.

در منزل خود احیا بگیرید
گروه جامعه: معاونت بهداشت وزارت بهداشت، درمان 
قدر  شب های  مراسم  خصوص  در  پزشکی  آموزش  و 
در دوران شیوع کرونا، توصیه هایی را در قالب پیام های 
بهداشتی اعلام کرد. معاونت بهداشت وزارت بهداشت، 
توصیه کرده است: با توجه به شرایط نامناسب همه گیری 
امکان  حد  تا  قدر  شب های  در  امسال  ویروس،  کرونا 
مراسم احیا برگزار نشود و از طریق فضای مجازی و رادیو 
و تلویزیون مراسم احیا را در منزل خود برپا کنید و در 
صورت حضور در مراسم احیا، شیوه نامه های بهداشتی را 
به طور کامل رعایت و در مراسم هایی با تجمع زیاد افراد و 
در فضای بسته شرکت نکنید. در ادامه این پیام با یادآوری 
اینکه در مراسمی که در فضای باز، با جمعیت محدود و 
به مدت کوتاه برگزار می شود، حاضر شوید، تأکید شده 
است: در زمان حضور در مراسم احیا، به هیچ وجه ماسک 
را برندارید و فاصله خود با دیگران را حفظ کنید و تا حد 
امکان از خوردن و آشامیدن در حین حضور در مراسم احیا 
بپرهیزید. بنا بر اعلام روابط عمومی وزارت بهداشت، بر 
اساس این توصیه ها از توزیع نذری و خیرات در داخل 
مراسم خودداری کرده و نذورات را به صورت بیرون بر 
نگهداری  دهید؛  قرار  مراسم  شرکت کنندگان  اختیار  در 
مواد غذایی و نوشیدنی داغ نباید در ظروف یک بارمصرف 
پلاستیکی یا ظروف یک بارمصرف نازک و رنگ روشن 
باشد. معاونت بهداشت با تأکید بر اینکه نذورات خود را 
در قالب بسته های حمایتی در اختیار نیازمندان قرار دهید، 
معنوی  اجر  از  بهره مندی  منظور  به  است:  شده  یادآور 
از  )حمایت  خیرخواهانه  فعالیت های  در  قدر  شب های 

نیازمندان و آزادی زندانیان( مشارکت کنید.

   کوتاه از کشور   کوتاه از اصفهان

فضای مرکز پزشکی قانونی استان اصفهان در میدان فیض مطابق با نیاز این مجموعه در سال ۱3۶۰ است

مدیرکل درمان و حمایت های اجتماعی ستاد مبارزه با 
مواد مخدر در خصوص چرایی لزوم در اولویت قرار گرفتن 

دریافت واکسن معتادان متجاهر توضیحاتی ارائه داد.
به گزارش ایسنا، دکتر رضا تویسرکان منش روز گذشته 
به  پاسخ  در  رسانه  اصحاب  با  در نشست خبری مجازی 
سؤالی مبنی بر چرایی در اولویت قرار گرفتن دریافت واکسن 
معتادان متجاهر بیان کرد: معتادان متجاهر به موجب اعمال 
ماده ۱6 قانون مبارزه با مواد مخدر جمع آوری و نگهداری 
می شوند. به نوعی در مراکز نگهداری در مرحله گذراندن 
در  اجبار  به  به نوعی  و  هستند  حبس  جایگزین  مجازات 
مراکز نگهداری می شوند بنابراین مسئولیت حفظ سلامت 
و جان آنها بر عهده دولت و مراکز نگهداری کننده است 
و به منظور رعایت حقوق انسانی و حقوق بشر ما موظف 
هستیم که همه شرایط بهداشتی را برای این مددجویان 
فراهم کنیم. او ادامه داد: از طرفی معتادان به مواد مخدر 
به دلیل استفاده از مواد و شرایط نامناسب زندگی، سکونت 
ایمنی هستند.  دارند، دچار ضعف سیستم  تغذیه ای که  و 
مهم ترین سد دفاعی که ما در مقابل ویروس کرونا داریم، 
سیستم ایمنی بدن است؛ بنابراین زمانی که  سیستم ایمنی 
ضعیف می شود؛ فرد مستعد ابتلا به بیماری و فرم وخیم 
بیماری می شود، بنابراین افراد طبق پروتکل ملی که برای 
واکسیناسیون وجود دارد، برخی از کادر درمان جز گروه های 
به نوعی آسیب پذیر محسوب می شوند و به نوعی در پروتکل 
در اولویت دریافت واکسن قرار دارند. از سوی دیگر ما برای 
اینکه بتوانیم زنجیره انتقال ویروس را قطع کنیم، لازم است 
تعداد زیادی از افراد در کشور واکسینه شوند. تویسرکان منش 
یادآور شد: معتادانی که جمع آوری شدند، بعد از سه یا 6 ماه 
یا یک سال از مراکز جمع آوری رها می شوند و در جامعه 
زندگی خواهند کرد. به دلیل اینکه برخی نسبت به وضعیت 
سلامت خود و رعایت پروتکل های بهداشتی ممکن است 
بی تفاوت تر باشند، بنابراین زنجیره انتقال در جامعه توسعه 
خواهد یافت، بنابراین واکسیناسیون آنها هم به نفع خودشان 
و هم به نفع جامعه است.   مدیرکل درمان و حمایت های 
اجتماعی ستاد مبارزه با مواد مخدر با بیان اینکه کل جمعیت 
این افراد که در سال ۹۹ نگهداری شدند، حدود ۵۸ هزار 
نفر است، گفت: لذا این تعداد سهمیه بالایی از واکسن را 
نمی خواهند. اگر با توجه به قول هایی که مسئولین کشور 
دادند، در خردادماه تولید واکسن داخلی )با آن حجم انبوهی 
که گفتند( آغاز شود، بنابراین بخش قابل توجهی از سهمیه 
واکسن به آنها تخصیص پیدا نخواهد کرد. از طرفی ما تمایل 
داریم که همه کسانی که با آنها در تماس هستند )اعم از 
مراقبین و کسانی که در مراکز ماده ۱۵ فعالیت می کنند و 
به نوعی خدمت ارائه می دهند( هم در اولویت دریافت واکسن 
قرار گیرند. به گفته او، با توجه به واریانت های جدیدی که 
مرتب در مورد ویروس کرونا کشف می شود مانند هندی و 
انگلیسی و غیره که قدرت سرایت و بیماری زایی بالاتری 
دارند، این نگرانی وجود دارد که وقتی در مرکز نگهداری 
صدها یا هزاران نفر را کنار هم نگهداری می کنید، حتی 
و  ابتلا  امکان  بهداشتی،  پروتکل های  دقیق  رعایت  با 
سرایت در این محل وجود دارد، بنابراین در مجموع با توجه 
دلایل مذکور از وزارت بهداشت درخواست کردیم که این 

مددجویان را در اولویت دریافت واکسن کرونا قرار دهند.
Á  درمان های به  ایران  بالای  وابســتگی 

آگونیستی برای درمان معتادان
مدیرکل درمان و حمایت های اجتماعی ستاد مبارزه با 

مواد مخدر در ادامه در پاسخ به سؤالی درباره خبر دبیرکل 
ستاد از دو داروی جدید در حوزه درمان و همچنین میزان 
اثربخشی آنها توضیح داد: استراتژی دبیرخانه ستاد مبارزه با 
مواد مخدر در عرصه درمان، تنوع بخشیدن به روش های 
تویسرکان منش  است.  غیردارویی  و  دارویی  و  درمانی 
افزود: سال های گذشته به دلیل اینکه اعتقاد بر این بود 
که از فرم آسیب رسان اعتیاد به سمت فرم های کم خطرتر 
حرکت کنیم و کنترل بیماری های عفونی مانند Hiv را 
در معتادان تزریقی داشته باشیم، بحث جایگزینی مواد با 
داروهایی مانند متادون شکل گرفت و توسعه پیدا کرد و 
بسیار موفق بود و باعث شد موج انتشار ایدز در کشور در 
معتادان تزریقی کنترل شود و جایگزین هایی مانند شربت 
تریاک و متادون که فرم های کم خطرتری نسبت به تزریق 
هستند، جایشان را بگیرد.  او ادامه داد: اما در یک دهه 
گذشته وابستگی ما به درمان های آگونیستی افزایش پیدا 
کرد و به نوعی عمده درمان کشور توسط درمان با متادون 

و شربت تریاک است که این برخلاف روند جهانی است.
Á  ایران به دنبال مدل های مختلف درمان

معتادان با داروهای جدید 
او با بیان اینکه معمولا در دنیا داروهای متنوع آگونیست 
و آنتاگونیست و روش های مختلف درمان های غیردارویی 
وجود که به اقتضای هر فرد )شرایط جسمی، روحی و 
اجتماعی( و با تشخیص درمانگران این روش ها انتخاب 
می شود، گفت: از سال گذشته استراتژی جدید ستاد تنوع 
بخشیدن به روش های درمانی دارویی و غیردارویی است. 
با  مبارزه  ستاد  اجتماعی  و حمایت های  درمان  مدیرکل 
مواد مخدر در مورد داروها نیز توضیح داد: بوپره نورفین 
داروی قدیمی نگهداری، سم زدایی و درمان اعتیاد است؛ 
اما اتفاقی که در ایران افتاده این است که ما دسترسی به 
فرم محدودی از این دارو داریم که تحت عنوان قرص 
زیرزبانی است و این دارو هم نسبت به مشابهین خود مانند 
متادون و شربت تریاک گران محسوب می شود. دبیرخانه 
ستاد با همکاری معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری 
و مراکز تحقیقاتی در مراحل تولید دارو تغییراتی ایجاد 
می کند که دارو با قیمت ارزان تر و کیفیت مناسب تر در 
بازار تولید شود. او در ادامه اظهار کرد: دوم؛ سایر فرم هایی 
که از این دارو وجود دارد؛ مانند )فرم های تزریقی، غشای 

پوستی و غشای داخل دهانی و فرم های طولانی اثری که 
نیاز نیست معتاد هر روز مصرف کند( در حال تولید است و 
ما قصد داریم سهم بیشتری از درمان اعتیاد را به داروهای 

جدیدتر اختصاص دهیم.
Á  با توزیع داروهایی با پایه حشیش و شاه

دانه مخالفیم 
تویسرکان منش در پاسخ به سؤالی مبنی بر اینکه مدتی 
است در برخی داروخانه ها دارویی با نام داروی اینوو لیپومد 
توزیع می کنند، آیا این موضوع تائید می شود و برای چه 
گروهی مصرف دارد و از چه سازمانی مجوز دریافت کرده 
است؟ گفت: از گیاه شاهدانه استفاده های متعدد صنعتی و 
طبی در گذشته های دور و نزدیک انجام می شده است. 
دارای  است  حشیش  منشأ  به نوعی  که  شاهدانه  گیاه 
فرآورده ها و مواد متعددی است که برخی از این مواد ایجاد 
آن  معروف ترین   دارد.   روان گردانی  و  توهم زایی  اثرات 
ترکیبی به اسم تی اچ سی است این ترکیب، ترکیب اصلی 
است که آثار مضر ماری جوانا، حشیش و بنگ و گراس و 
هر نام دیگری که روی آن می گذارند، ایجاد می کند. او 
تصریح کرد: اما ترکیب های دیگری در این گیاه وجود دارد 
مانند سی بی ای که ادعا می شود کاربردهای پزشکی نیز 
دارد. مراکز تحقیقاتی در دنیا روی کاربردهای پزشکی این 
فرآورده کار کرده اند و مقالات محدودی وجود دارد که در 
برخی از موارد معدود می تواند کاربرد پزشکی نیز داشته 
باشد البته هنوز مورد تائید مراجع رسمی دنیا مانند سازمان 

بهداشت جهانی قرار نگرفته است. 
در  فرآورده  این  توزیع  به  اشاره  با  تویسرکان منش 
داروخانه ها گفت: ما چندی پیش متوجه شدیم در کشور 
از  فرآورده ای در داروخانه ها توزیع شده است که ظاهرا 
عصاره گیاه شاهدانه در آن استفاده شده است، بلافاصله 
وارد عمل شدیم و مطالعاتی که انجام شد مشخص شد 
مجوز تولید و توزیع توسط سازمان غذا و داروی ایران تحت 
عنوان یک فرآورده گیاهی و مکمل و از لیست داروهای 
تحت کنترل آن ها خارج شده بود. او ادامه داد: بعد از بررسی 
مجدد در کارخانه تولیدکننده و شرکت های توزیع کننده، 
متوجه شدیم هماهنگی با دبیرخانه ستاد صورت نگرفته 
و ادعا شده است که این دارو خاصیت تسکینی دارد و به 
عنوان مسکن در دردها به کار می رود، گرچه در بروشور 

ادعاهای ۹ گانه دیگری مطرح شده که خواصی مانند ضد 
سرطان، کاهش حجم تومورهای سرطانی، پیشگیری از 
گسترش متاستاز تومور و ... دیده شده است که هیچ کدام 
منبع علمی ندارد. ما به فوریت مکاتباتی با وزارت بهداشت 
و سازمان غذا و دارو انجام دادیم و سؤالاتی مطرح کردیم 
که اگر مستندات علمی اثبات شده ای مبنی بر تأثیر این 
دارو در تسکین دردها و اثرات بر روی تومورها وجود دارد 
برای ما بفرستند همچنین مجوزی که برای تولید این دارو 
داده شده و اینکه مواد اولیه این دارو از چه طریقی تهیه 
شده است؟ آیا از کشت به دست آمده یا از طریق واردات 
تهیه شده است؟ را به ما اعلام کنند و مراجع مربوطه کشور 

را  نیز در جریان گذاشتیم. 
او ادامه داد: به طورکلی دبیرخانه ستاد مبارزه با مواد 
مخدر با توزیع این گونه داروها مخالف است چراکه شواهد 
عینی متقنی برای کاربرد پزشکی حشیش وجود ندارد و 
مقالات محدودی هم که وجود دارد در حجم نمونه بسیار 
کم استفاده شده و هیچ تائید علمی بر آن گواه نیست. 
گرچه در این دارویی که در سؤال به آن اشاره شد ادعا 
یا  ناچیز  اچ سی  تی   یا  روان گردان  مواد  میزان  می شود 
صفر است اما باز نگرانی وجود دارد. او یادآور شد: نکته 
بعدی این است که حتی اگر این دارو خاصیت تسکینی 
داشته باشد، نیازی به مسکن جدیدی با منشأ شاهدانه در 
کشور وجود ندارد و از نظر پزشکی سبد داروهای مسکن 
ما از جمله مسکن های مخدر استروئیدی و غیراستروئیدی 
زیاد است که نیازی به ایجاد نگرانی جدید مبنی بر اینکه 
داروی حشیش وارد شده نیست. تویسرکان منش در بخش 
دیگری از سخنانش اظهار کرد: در مجموع این دارو که 
تحت عنوان گیاهی توزیع شده با مجوز مرجع رسمی بوده 
است و بر اساس گزارش هایی که رسیده است، شرکت 
تولید و توزیع کننده از طریق ویزیتورها، پزشکان را توجیه 
برای تجویز این دارو می کنند، گرچه که مورد استقبال 
نبوده است. البته ما نگرانی داریم که نکند میزان تی اس 
ای در آن از میزان مجاز بیشتر باشد و اثرات روان گردانی 
آن و وابستگی به ویژه در قشر نوجوان و جوان کند و از 
مراجع ذیربط در وزارت بهداشت درخواست می کنیم که 
داشته  کنترل  تحت  داروهای  روی  بر  بیشتری  کنترل 

باشند.

نگرانی ستاد مواد مخدر از عرضه دارویی با پایه حشیش در داروخانه ها

به عرضه مسکن با منشأ شاه دانه نیاز نیست
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5 فرهنگ و هنر

یک اصفهان شناس و مدرس تاریخ، اصفهانی بودن را یک 
مسئولیت دانست و تأکید کرد همه ما باید به جای بحث های 
بیهوده سیاسی اهمیت و مسئولیت ایرانی و اصفهانی بودن را 

به جوانان بیاموزیم.
عمارت هنرمند وابسته به سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی 
شهرداری اصفهان به مناسبت هفته فرهنگی اصفهان و در 
یک سخنرانی مجازی با حضور دکتر مهدی کیوان به مباحثی 

در باب تاریخ اصفهان پرداخت.
این اصفهان شناس و مدرس دانشگاه سخنرانی خود را با این 
جمله آغاز کرد که هر شهری باید برای خود بزرگداشت داشته 

باشد لذا وظیفه داریم که اصفهان را معرفی کنیم.
کیوان گفت: شهر اصفهان به دلیل وضعیت خاص اقتصادی و 
استراتژیک، مرکزیت ایران و جریان داشتن رودخانه زاینده رود 
نسبت به سایر شهرهای ایران دوام بیشتری پیدا کرده در حالی 

که نام برخی شهرها تنها در کتاب ها باقی مانده است.
وی تأکید کرد که اصفهان در دوره های آل بویه، سلجوقیان و 
صفویه که ایران کشوری ثروتمند شد به شهری سرآمد تبدیل 
گردید که مسجد حکیم، مسجد جامع و میدان نقش جهان 

نمونه هایی از یادگارهای این سه دوره است.
این اصفهان شناس با بیان اینکه اصفهانی بودن یک مسئولیت 
است، افزود: امیدوارم از لابه لای سخنان خود به نسل جوان 
که دچار نومیدی است، هشدار و انذار دهم که اصفهان شهری 
مورد توجه و محترم بوده و ادبیات ما از ستایش این شهر پُر 

است.

کیوان انقلاب مشروطیت در سال ۱۲۸۵ شمسی را یکی از 
نقاط عطف تاریخ اصفهان دانست و درباره زایش و بالش 
مدنیت مدرن در اصفهان از ۱۲۸۵ تا ۱۳۵۷ گفت: لایه و 
قشری که در دوره مشروطیت به منورالفکر معروف بودند که 
در دوره رضاشاه به آنها روشن فکر گفته می شد، باید در جامعه 
صاحب اثر باشند چون مردم به راهنمایی نیاز دارند. قشری به 
نام منورالفکر و روشن فکر متولد شد که مدنیتی را قبول دارند 
که پس از شکست ایران در ترکمنچای با آن برخورد می کنیم، 
چون آن زمان متوجه شدیم که تاریخ اروپا ورق خورده و ما 

عقب مانده ایم.
وی بیان کرد: این سوال که چرا دیگران پیشرفت کرده اند و 
ما به جایی نمی رسیم، آغاز مدنیت مدرن در ایران است. از 
زمان شکست در ترکمنچای که یک سوم خاک ایران از دست 
رفت و در ادامه نیز جدایی هرات و بحرین به فکر افتادیم که 
مدنیتی که تا به حال داشتیم جوابگو نیست. پس برای وارد 
کردن مدنیت به سرزمین خود عده ای محصل را به خارج از 

کشور فرستادیم.
این مدرس تاریخ با بیان اینکه تجدد به معنای آسفالت کردن 
خیابان ها، برج سازی و ساخت مترو نیست، اضافه کرد: تجدد 
طبقه خاص معنا و مفهوم مشخصی دارد. مدنیت بیشتر به 
معنای نواندیشی در ذهن است. کسی باید باشد که مدنیت 
تجددخواه را رهبری کند اما متأسفانه اولین گروه دانشجویانی 
که به اروپا رفتند تحت تأثیر عظمت اروپا قرار گرفته و از موضع 
انفعال با آن برخورد کردند، یعنی غرب را نشناخته، یا با آن 

درافتادیم یا شیفته آن شدیم.
کیوان با بیان اینکه پس از حمله محمود افغان به ایران و 
به خصوص اصفهان این شهر ویران می شود، تصریح کرد: در 
آن زمان کوچه های اصفهان پر از اجساد مردم می شود و این 
وضعیت بر مردم اصفهان اثر می گذارد. از زمان حمله محمود 
افغان تا زمان انقلاب مشروطیت در اصفهان هیچ امنیتی 
وجود نداشته است، به طوری که ظل السلطان حاکم اصفهان 
در نامه های خود گلایه می کند شهری خرابه را به او تحویل 
داده اند. در این فضا جایی برای مدنیت مدرن وجود ندارد و با 

وجود تلاش هایی که انجام می شد، خسته می شدند.
وی با بیان اینکه تجدد در فکر و اندیشه تبلور می کند، گفت: 
در این بخش اصفهان، تبریز و تهران مسئولیت دارند کما اینکه 
این سه شهر بودند که در انقلاب مشروطیت و انقلاب اسلامی 
بیشترین نقش را داشتند. عبور از سنت به معنای کنار گذاشتن 
سنت نیست بلکه باید سنت ها را شناخت و تکریم کرد و هرگز 
نباید آنها را دور انداخت و تنها آنچه که برای زندگی امروز موثر 

نیست را باید در موزه ها نگهداری کرد.
این اصفهان شناس ادامه داد: اصفهان در حدود ۲۰۰ سال قبل 
ویرانه ای بوده و امکاناتی که امروز در اختیار جوانان اصفهانی 
قرار دارد حتی در نسل من وجود نداشت. از نظر فرهنگی 
اصفهان شهر تک ستاره ها است که زود طلوع و زود هم غروب 

می کنند و تداوم ندارند.
کیوان وجود جلفا در جوار شهر اصفهان را نعمتی برای مردم 
نخستین  نخستین چاپخانه،  دانست که خاستگاه  اصفهان 
روزنامه و نخستین مدارس پسرانه و دخترانه شده و در ادامه 
و از زمان مشروطیت به بعد مردم اصفهان مدارس زیادی در 

شهر تأسیس می کنند.
وی مردم اصفهان را نخستین مردمی دانست که متوجه شدند 
ما از کاروان تمدن بشری دور مانده ایم و به مطالب روزنامه های 

زمان مشروطیت در باب راه های ترقی اشاره کرد.
این اصفهان شناس افزود: از زمان انقلاب مشروطیت تا انقلاب 
اسلامی، پنج نسل در سیر زایش و بروز مدنیت تجددخواه 
در اصفهان موثر بوده اند. سیدجمال الدین واعظ اصفهانی پدر 
محمدعلی جمالزاده )نسل اول(، جابری انصاری )نسل دوم(، 
امیرقلی امینی )نسل سوم(، منوچهر قدسی )نسل چهارم( و 
فضل اله صلواتی و هوشنگ گلشیری )نسل پنجم( نمونه هایی 
و  روشنفکران  تمام  هستند.  نسل  پنج  این  موثر  افراد  از 
تحصیل کردگان مدرن در این پنج نسل، عالم زادگان و افرادی 
بوده اند که ریشه و خانواده روحانی داشته اند و به ندرت ریشه در 

خانواده تجار و بازاریان داشتند.
کیوان با بیان اینکه مردم اصفهان در طول تاریخ به پیشرفت 
و مدنیت علاقه داشته اند، خاطرنشان کرد: باید با پرهیز از 
بحث های سیاسی، اصفهانی و ایرانی بودن را به جوانان یاد 
داد تا به دور از عملکرد انفعالی و فقدان اندیشه از پایان یافتن 

اندیشه و مرگ تک ستاره ها جلوگیری کردد.

دکتر مهدی کیوان:

اصفهانی بودن یک مسئولیت است

فقدان سند مالکیت
۲۳۲-۱- خانم زهرا سلطانی فرزند براتعلی شناسنامه ۵۷ میمه به استناد یک برگ استشهاد محلی 
که هویت و امضاء شهود رسمً گواهی شده مدعی است که اسناد مالکیت تمامت هفت و نیم سهم 
مشاع از جمله ۳۰ سهم ششدانگ یک درب باغ موستان شماره 6۰ فرعی از شماره ۱ اصلی واقع در 
میمه مشهور دشت لورک جزء بخش ثبتی میمه ذیل ثبت ۱۴۰۳۳ صفحات ۵۵ و ۵۸ دفتر ۹۸ املاک 
به نام متقاضی ثبت و صادر و تسلیم گردیده است و معامله دیگری انجام نشده است و سابقه تامین 
و بازداشت ندارد و به علت جا به جایی اثاثیه منزل مفقود گردیده است چون درخواست سند مالکیت 

المثنی به نام متقاضی فوق را نموده طبق تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت مراتب 
آگهی می شود که هر کس مدعی انجام معامله )غیر از آنچه در این آگهی ذکر شده( نسبت به آن و 
یا وجود اسناد نزد خود باشد از تاریخ انتشار این آگهی تا ده روز به این اداره مراجعه و اعتراض خود را 
کتبً ضمن ارائه اصل سند مالکیت و سند معامله تسلیم نماید تا مراتب صورتمجلس و اصل سند به 
ارائه کننده مسترد گردد. اگر ظرف مهلت مقرر اعتراضی نرسد یا در صورت اعتراض اصل اسناد ارائه 
نشود المثنی سند مالکیت مرقوم صادر و به متقاضی تسلیم خواهد شد. مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت 

ملک میمه م/الف ۱۱۲۹6۵۰

تاسیس شرکت سهامی خاص مهفام شوی سپاهان درتاریخ 1400/0۲/09 به شماره ثبت 6767۲ به شناسه ملی 140099۸6400
ثبت و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد. موضوع فعالیت :تهیه و تولید و بسته بندی و توزیع و خرید و فروش کلیه مواد غذایی 
و آرایشی و بهداشتی و شوینده و شیمیایی، صادرات و واردات، خرید و فروش و تهیه و تولید و بسته بندی و توزیع انواع کالاها، اخذ تسهیلات بانکی صرفا در جهت موضوع شرکت، 
شرکت در مناقصات و مزایدات موسسات و شرکتهای دولتی و غیردولتی، تاسیس و راه اندازی واحدهای تولیدی، کارخانجات و موسسات، ساخت انواع کالاها و فراورده های مجاز، 
مشارکت در پروژه های مختلف صنعتی، تولیدی و بازرگانی با اشخاص حقیقی و حقوقی دولتی و غیردولتی داخل کشور طبق قوانین و مقررات جاری، اخذ نمایندگی شرکتها و موسسات 
داخلی و خارجی مجاز، عندالزوم تاسیس و راه اندازی شعبه در دیگر نقاط داخل یا خارج کشور. درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذیربط مدت درصورت لزوم پس از 
اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذیربط مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلی : استان اصفهان ، شهرستان اصفهان ، بخش مرکزی ، شهر اصفهان، محله تیران ، کوچه 
امیر کبیر ۱۵ ، بن بست نظامی ، پلاک ۷۰ ، طبقه همکف کدپستی ۸۱۳۸6۵۷۴۷۱ سرمایه شخصیت حقوقی عبارت است از مبلغ ۱,۰۰۰,۰۰۰ ریال نقدی منقسم به ۱۰۰ سهم ۱۰۰۰۰ 
ریالی تعداد ۱۰۰ سهم آن بی نام عادی مبلغ ۳۵۰۰۰۰ ریال توسط موسسین طی گواهی بانکی شماره ۲۸۷۸۱۴۰ مورخ ۱۴۰۰/۰۲/۰۴ نزد بانک صادرات شعبه هشت بهشت شرقی با 
کد ۲6۴۳ پرداخت گردیده است والباقی در تعهد صاحبان سهام می باشد اعضا هیئت مدیره آقای سیدمهدی ابوسباکاظمینی به شماره ملی ۱۲۷۳۸۸۰۲6۹ و به سمت نایب رئیس هیئت 
مدیره به مدت ۲ سال خانم عارفه ترک زاده اصفهانی به شماره ملی ۱۲۸۴۹۴۰۳۴۹ و به سمت رئیس هیئت مدیره به مدت ۲ سال آقای سیدمحمدرضا ابوسبا کاظمینی به شماره ملی 
۱۲۸۵۸6۴۴۱۷ و به سمت مدیرعامل به مدت ۲ سال و به سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت ۲ سال دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور شرکت از قبیل 
چک ، سفته ، بروات ، قراردادها عقود اسلامی و همچنین کلیه نامه های عادی و اداری باامضاء آقای سیدمحمدرضا ابوسبا کاظمینی یا خانم عارفه ترک زاده اصفهانی یا آقای سیدمهدی 
ابوسباکاظمینی همراه با مهر شرکت معتبر می باشد.بدیهی است اضافه کردن هر گونه متنی به الگوی فوق متناسب با نیاز شرکت بلامانع است. اختیارات مدیر عامل : طبق اساسنامه 
بازرسان آقای سیدمحمدجعفر ابوسباکاظمینی به شماره ملی ۱۲۸۵۵۲۷۲۲۴ به سمت بازرس اصلی به مدت ۱ سال آقای سیدمحمدکاظم ابوسباکاظمینی به شماره ملی ۱۲۸۵۵6۲۵۴۲ به 
سمت بازرس علی البدل به مدت ۱ سال روزنامه کثیر الانتشار اصفهان امروز جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید. ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت 

نمی باشد. شماره گواهی بانکی ۲6۴۳/۱۲ صحیح است اداره کل ثبت اسناد و املاک استان اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری اصفهان )۱۱۲۹۷۵6(

تاسیس شرکت سهامی خاص کیان صنعت میثاق درتاریخ 1400/0۲/09 به شماره ثبت 67677 به شناسه ملی 140099۸7055
ثبت و امضا ذیل دفاترتکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد. موضوع فعالیت :تولید و توزیع انواع پروفیل باز، بسته و تسمه های فولادی و آهن الات 
و خرید و فروش و صادرات و واردات آنها . خدمات برشکاری فلزات و ساخت سازه های آهنی وفولادی و سایر آهن آلات و فلزات و کالاهای مرتبط و امور جانبی آن ، خرید ، فروش 
، واردات و صادرات کلیه کالاها و محصولات مجاز . مشاوره ، طراحی و اجرای عملیات ایجاد واحدهای تولیدی صنعتی و کشاورزی ، واردات و صادرات انواع ماشین آلات و تجهیزات . 
تولید و توزیع محصولات پلیمری و پلاستیکی و نایلونی و واردات و صادرات آنها . ساخت و اجرای پروژه های ساختمانی . عقد قرارداد با اشخاص حقیقی و حقوقی ، شرکت در مناقصات 
و مزایدات دولتی و غیر دولتی ، اخذ و اعطای نمایندگی با شرکتهای داخلی و خارجی ، اخذ وام و تسهیلات و ضمانت نامه از بانکها و موسسات مالی و اعتباری سراسر کشور صرفا جهت 
اهداف شرکت ، همچنین اخذ نمایندگی در ایران در رابطه با کالاهای تجاری مجاز و مورد نیاز کشور و ایجاد شعبه ، توزیع و فروش کالاهای تولیدی و وارداتی شرکت در سراسر کشور 
، در صورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذیربط و انجام هرگونه حق العمل کاری. درصورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذیربط مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به 
مدت نامحدود مرکز اصلی : استان اصفهان ، شهرستان اصفهان ، بخش مرکزی ، شهر بهارستان، محله کوثر ۲۲6 ، بلوار آزادی جنوبی ، خیابان معراج ، پلاک 6 ، طبقه همکف کدپستی 
۸۱۴۵۱۳6۳۴۱ سرمایه شخصیت حقوقی عبارت است از مبلغ ۱۰,۰۰۰,۰۰۰ ریال نقدی منقسم به ۱۰۰ سهم ۱۰۰۰۰۰ ریالی تعداد ۱۰۰ سهم آن با نام عادی مبلغ ۱۰۰۰۰۰۰۰ ریال 
توسط موسسین طی گواهی بانکی شماره ۱۰۵۴/۲۵۰ مورخ ۱۴۰۰/۰۲/۰۱ نزد بانک رفاه کارگران شعبه بلوار ارتش اصفهان با کد ۱۰۵۴ پرداخت گردیده است اعضا هیئت مدیره خانم 
پریسا سادات رجائی به شماره ملی ۱۲۷۰6۲۱۴۷۵ و به سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت ۲ سال و به سمت نایب رئیس هیئت مدیره به مدت ۲ سال آقای کیان زمین پرداز به 
شماره ملی ۱۲۸۷۳۲۳۰۱۴ و به سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت ۲ سال و به سمت رئیس هیئت مدیره به مدت ۲ سال آقای میثاق توکلی به شماره ملی ۱۲۹۲۸6۳۰۹۹ و به 
سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت ۲ سال و به سمت مدیرعامل به مدت ۲ سال دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات ، 
قراردادها عقود اسلامی و همچنین کلیه نامه های عادی و اداری باامضاء مدیرعامل و همراه با مهر شرکت معتبر می باشد . اختیارات مدیر عامل : طبق اساسنامه بازرسان آقای جواد 
آرمان جو به شماره ملی ۱۲۸۱۰۲۱۰۱6 به سمت بازرس علی البدل به مدت ۱ سال آقای احسان احمدپور به شماره ملی ۵۴۱۹۱۹۹۴۰۸ به سمت بازرس اصلی به مدت ۱ سال روزنامه 
کثیر الانتشار اصفهان امروز جهت درج آگهی های شرکت تعیین گردید. ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان 

اصفهان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری اصفهان )۱۱۳۰۱۲6(

در ویژه برنامــه صحنه پژوهان که به مناســبت هفته 
فرهنگی اصفهان از سوی دفتر تخصصی نمایش در موزه 
هنرهــای معاصر به انجام رســید، از ناصر کوشــان برای 
تألیف اثر تاریخ تئاتر اصفهان، مریم موحدیان اثر نمایشنامه 
نویسان معاصر ایران )۲ جلد(و علیرضا ارواحی اثر نامتناهی 
سازی سیسایت در آیین های نمایشی به عنوان پژوهشگران 

اصفهانی عرصه تئاتر، تقدیر به عمل آمد.
رضا سُرور، منتقد تئاتر که مهمان ویژه این مراسم بود، 
به تاریخچه پژوهش تئاتر در دنیا از گذشته های دور تاکنون 
اشاره مفصلی داشت و در ادامه گفت: از بخت یاری ما بوده 
که پژوهش تئاتر در ایران از همان اولین بارقه هایش هرگز 

موضعی خنثی یا بی طرف نداشته  است.
وی افزود: شاید تقارن آغاز تئاتر مدرن ایرانی با نهضت 
مشروطیت باعث شده که پژوهشگران تئاتر ایران علاوه بر 
تلاش برای شناخت تکنیک تئاتر؛ وجه اخلاقی، اجتماعی و 

سیاسی آن را نیز مدنظر داشته باشند.
این فعال عرصــه تئاتر بابیان اینکــه در تاریخ نظریه 
و پژوهــش تئاتر غرب مســئله  اساســی همــان توالی 
پژوهش هاست، ادامه داد: در ایران گسست در سیر پژوهش 
نمایان است، این گسست نه فقط به معنای توقف در انتشار 
کتاب ها بلکه به معنای قطع ارتباط فکری میان نسل هاست.
بــه گفتــه وی، در غیاب ارتباط فکــری و عدم انتقال 
تجربه ها، هر نســل، بی اعتنا یا بی اطلاع از دســتاورد های 
پیشین کار خود را بی هیچ نکته جدیدی از صفر آغاز می کند. 
چند گام به پیش می رود و بعد متوقف و ناپدید می شود، نسل 
بعدی از راه می رسد، دوباره از صفر آغاز می کند و در پایان به 

سرنوشت پژوهشگر پیشین دچار می شود.
ســرور، اولین دلیل تزلــزل جایگاه پژوهــش در تئاتر 
ایران را فقدان پژوهشــکده  های تئاتر نامید و گفت: وجود 
پژوهشکده هایی که با سازوکار مناسب بتوانند دستاوردهای 
پیشــین را آرشــیو کنند، به مطالعات تئاتر سمت و سویی 
ببخشند و نهایتً با بودجه ای مکفی بتوانند پژوهشگران را از 
دغدغه های معیشتی بازدارند، یک ضرورت است اما در کشور 

ما چون رویا می ماند.
این منتقد تئاتر بابیان اینکه دایره پژوهشگران تئاتر ایران 

تنها محدود به پایتخت نیست، یادآور شد: حیرت انگیز است 
که پژوهشگرانی در اقصی نقاط ایران در غیاب پژوهشکده، 
فقدان امکانات و فقر منابع با تلاشی ستودنی »تئاتر مردمی« 

شهرهای خویش را به دقت ثبت و بررسی می کنند.
وی افزود: این پژوهش ها به راحتی انجام نمی شــوند و 
پژوهشگران یا مورخان تئاتر برای انجام کار خویش دست کم 
با دو معضل اساسی مستندات مکتوب و قرار گرفتن رود روی 

تاریخ انگاران مواجه هستند.
ســرور بابیــان اینکه در ســال های اخیــر نمونه های 
قابل توجهی از این آثار پژوهشی اصیل نگاشته شده اند، تأکید 
کرد: به گواهی آثار منتشــره، تحولات تئاتر اصفهان با آن 
سابقه دیرپای خویش یا تئاتر گیلان و مشهد با هنرمندان 
پرشــمارش اینک با دقتی علمی، زیر نگاه پژوهشــگران 
سنجیده و ارزیابی می شــود و صورت بندی جامعی از سیر 

نمایشنامه نویسی در ایران ارائه می شود.
سرور با طرح این موضوع که توازنی میان پژوهش های 
نظری و عملی وجود ندارد، گفت: پژوهش های متن محور و 
تاریخ نگاری تئاتر رشدی یک سویه داشته اند و هنوز خبری از 

پژوهش های چشمگیر اجرایی نیست.این نویسنده با تأکید بر 
اهمیت طبقه بندی داده ها و صورت بندی نتایج تصریح کرد: 
چنین کاری اکنون با تلاش محققان و پژوهشگران تئاتر، 
در حال انجام اســت و هم دوشی پیشکسوتان تئاتر که در 
دهه های گذشته شاهدان عینی وقایع تئاتر در ایران بوده اند 
با نسل جوانی که از دانشکده های تئاتر سربرمی آورد، توانسته 

تصویر کاملی از تئاتر ایرانی ترسیم سازد.
به گفته وی، هنگامی که ایــن پژوهش نوپای نظری 
با پژوهش های اجرایی و صحنه ای به توازن برســد، زمینه 
منطقی برای شــکوفایی پژوهش تئاتر در ایران فراهم می 

شود.
Á  تئاتر علمی نقطه مقابل تئاتر سنتی اصفهان
بود

پیشکسوت تئاتر اصفهان نیز در این مراسم پژوهشگران 
تئاتر را در اقلیت دانســت و برگزاری چنین برنامه هایی را 

ارزشمند قلمداد کرد.
ناصر کوشان با اشاره به تجربیات گذشته خود گفت: در 
آن مقطعی که از کارگاه نمایشی تهران به اصفهان بازگشتم، 

تئاتر علمی در مقابل نمایش ســنتی بود و از هر مســیری 
می رفتیم، به بن بست می خوردیم، تئاتر علمی همواره در 
سایه بود و شــرایط زیستی اصفهان به گونه ای بود که ما 

را نمی دیدند.
وی افزود: برای اجرای تئاتر علمی در اصفهان امکاناتی 
در اختیار نداشــتیم و به دشواری سالنی را در اختیار گرفتیم 
اما با این حال دوام آوردیم، هر چند که تماشاگر تئاتر سنتی 
اصفهان در هر اجرا، ۸۰۰، ۹۰۰ نفر بودند اما تماشاگر تئاتر ما 
بیشتر از ۲۰ نفر نبود که البته اساتید مطرح ادبیات و فلسفه 

در میان این تعداد محدود حضور داشتند.
این منتقد تئاتر با اشــاره به تلاش هایش برای ســوق 
دادن تئاتر اصفهان به سمت تئاتر علمی بیان داشت: در آن 
زمان به دلیل اینکه خودمان نمایشــنامه نویس نداشتیم، از 
نمایشــنامه های ترجمه استفاده می کردیم و در زمان سفر 
اوژن یونســکو به اصفهان، نمایشــنامه ای از او را به روی 

صحنه بردیم که مورد تاییدش قرار گرفت.
کوشــان به بیان خاطره ای از حضور اوژن یونسکو در 
اصفهان پرداخت و گفت: یونســکو طی صحبتی که با هم 
داشتیم، تاکید داشت در مورد زندگی مردم کوچه بازار تحقیق 
کنید و از زندگی آنها بنویســید کــه از آن زمان مصمم به 

پژوهش در تاریخ تئاتر و نمایش اصفهان شدم.
وی با تقدیر از مســئولان تالار هنر و معاونت فرهنگی 
شــهرداری اصفهان برای برپایی مراسم صحنه پژوهان به 
تالیفاتش در حوزه تئاتر اشاره کرد و گفت: در جلد اول کتاب 
»تاریخ تئاتر اصفهان« مراحل تحول و دگرگونی هنر نمایش 

از زمان صفویه تا پیروزی انقلاب بررسی می شود.
این نویســنده با اشاره به مصاحبه مفصلی که با مرحوم 
رضا ارحام صدر داشته است، بیان داشت: مرحوم ارحام صدر 
با ارائه نمایش کمدی انتقادی، با اسلوب و کلام اصفهانی که 
برگرفته از لهجه شیرین او بود، مخاطبان زیادی را جلب کرد.

وی با بیان اینکه ارحام صدر در نمایش های فی البداهه 
شوخی هایی خلق می کرد بدون اینکه به روند نمایش ضربه 
زند، یادآور شد: اکثر مسافرانی که به اصفهان سفر می کردند، 
علاوه بر بازدید از آثار تاریخی اصفهان، به تماشای نمایش 

های ارحام صدر می رفتند.

سرتیپی: برای تعطیلی سینماها صحنه پژوهان از تئاتر اصفهان گفتند
عزا گرفته ایم

مدیر پردیس سینمایی کوروش گفت: امروز به پردیس 
کوروش آمده ام، همه اینجا نشستیم و عزا گرفته ایم که 
گفت وگو  در  سرتیپی  کنیم.علی  چه  بدهی  بااین همه 
با میزان پیرامون شرایط به وجود آمده ناشی از کرونا و 
تعطیلی سینماهای تهران به دلیل وضعیت قرمز گفت: 
امروز به پردیس کوروش آمده ام، همه اینجا نشسته ایم و 
عزا گرفته ایم که بااین همه بدهی چه کنیم.وی در همین 
راستا ادامه داد: در حال حاضر باید شارژ مجموعه کوروش، 
حقوق نیروها و چندین و چند هزینه دیگر را بدهیم اما نه 
درآمدی طی این مدت داشته ایم و نه فروشی برای فیلم ها، 

واقعا نمی دانیم در این شرایط چه کاری می توانیم بکنیم.
این تهیه کننده سینما پیرامون عدم برنامه ریزی مناسب 
مسئولین سینمایی و نظارت کافی برای این وضعیت ابراز 
کرد: ما دیگر نه آینده ای داریم، نه امیدی باقی مانده و 
نه کمکی از سوی کسی به ما می شود تا به امروز که 
نزدیک به دو ماه از سال جدید می گذرد بدون هیچ درآمد 

و پشتوانه ا ی مانده ایم که با این وضعیت چه باید بکنیم.
سرتیپی در همین راستا ابراز کرد: نه وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی و نه سازمان سینمایی و نه هیچ نهاد 
سینمایی دیگر در این مدت حتی یک جلسه در این رابطه 
برگزار نکرده اند که بخواهیم برای بهبود این وضعیت از 
هر طریقی که شده اقدامی انجام دهیم.وی پیرامون عدم 
استقبال مخاطبین از اکران آنلاین در شرایط کنونی اظهار 
کرد: اکران آنلاین هم نتوانست به داد سینما و ما برسد در 
این مدت که فیلم ها به شکل آنلاین اکران شد دیدیم که 
استقبال بسیار ناچیز و ناامیدکننده بود شما شرایط امروز 
اکران آنلاین ما را با نتفلیکس مقایسه کنید متوجه می شوید 
که این تعداد بازدید از اکران آنلاین ما شوخی است و هیچ 
تأثیری بر چرخه اقتصادی سینمای ایران نخواهد گذاشت.

این تهیه کننده سینما در پایان خاطرنشان کرد: هیچ 
راهی نمانده و فقط باید نشست و دید چه اتفاقی خواهد 
افتاد، تنها نور امید امروز ما فروکش کردن شیوع کرونا در 
تهران و دیگر استان ها و قرار گرفتن در وضعیت نارنجی 
است تا بتوانیم باری دیگر اکران حضوری فیلم ها را هرچند 
با تعداد محدود از سر بگیریم تا بلکه چرخه اقتصادی 

سالن ها و آثار این گونه و همچون امروز باقی نماند.

حضور فیلم تازه کارگردان 
برنده اسکار در جشنواره 

جهانی فجر
جشنواره  سی وهشتمین  خبری  ستاد  اعلام  طبق 
جهانی فیلم فجر، »گزارش نهایی« هجدهمین فیلم بلند 
ایشتوان سابو کارگردان مجارستانی است که برای حضور 
در جشنواره جهانی فیلم فجر پذیرفته شده است.سابو در 
ایران به واسطه سه فیلم »مفیستو« )۱۹۸۱ - برنده جایزه 
بهترین فیلم نامه و جایزه فیپرشی از جشنواره فیلم کن و 
اسکار بهترین فیلم خارجی زبان(، »کلنل ردل« )۱۹۸۵ - 
برنده جایزه هیئت داوران جشنواره فیلم کن، نامزد بهترین 
فیلم خارجی زبان اسکار و نامزد گلدن گلوب( و »هانوسن« 
)۱۹۸۸ - حضور در بخش مسابقه جشنواره کن، نامزد 
اسکار(  خارجی زبان  فیلم  بهترین  نامزد  و  گلوب  گلدن 
شناخته شده است.فیلم »گزارش نهایی« نخستین بار در 
بیست وپنجمین جشنواره فیلم تالین به نمایش درآمده و 
حالا در جشنواره جهانی فیلم فجر، روی پرده خواهد رفت.

این فیلم درباره یک متخصص قلب و عروق مشهور 
و بازنشسته است که برای ادامه کار درمانی، علی رغم 
تمایل همسرش به روستای محل تولد خود می رود و در 
آنجا درمان اهالی را آغاز می کند، اما مشکلاتی با اهالی 
خطرناک پیدا می کند و مجبور به مبارزه می شود.سابو با 
همراهی بازیگر توانای فیلم یعنی کلاوس ماریا براندائر که 
همکار او در بسیاری از فیلم هایش بوده و هر دو در سنین 
بازنشستگی به سر می برند، در »گزارش نهایی« تعریفی 

متفاوت از بازنشستگی ارائه داده است. 

حق پخش »قهرمان« فرهادی 
به آمازون رسید

اســتودیو آمــازون حــق پخــش جدیدتریــن ســاخته 
ــه  ــت آورد.ب ــه دس ــکا ب ــادی را در آمری ــر فره اصغ
ــش  ــق پخ ــازون ح ــتودیو آم ــی، اس ــزارش ورایت گ
فیلــم »قهرمــان« بــه نویســندگی و کارگردانــی اصغر 

ــرد. ــکا کســب ک ــادی را در آمری فره
ــده و  ــرداری ش ــیراز فیلمب ــه در ش ــم ک ــن فیل ای
ــرار دارد در  ــد ق ــس از تولی ــه پ ــون در مرحل هم اکن
ــازون  ــود و آم ــران می ش ــکا اک ــال در آمری ــه س ادام
ــز  ــل جوای ــم در فص ــن فیل ــور ای ــه حض ــم ب چش

ســینمایی ۲۰۲۲ دارد.
»قهرمــان« یکــی از فیلم هایــی اســت کــه 
احتمــالا در جشــنواره کــن امســال رونمایــی خواهــد 
شد.اســتودیو آمــازون پیش ازایــن حــق پخــش فیلــم 
ــت؛  ــده داش ــر عه ــز ب ــادی را نی ــنده« فره »فروش
ــی شــد  فیلمــی کــه در جشــنواره کــن ۲۰۱6 رونمای
و دو جایــزه بهتریــن بازیگــر مــرد )شــهاب حســینی( و 
بهتریــن فیلمنامــه را کســب کــرد و درنهایــت دومیــن 
جایــزه اســکار بهتریــن فیلــم بین المللــی را نیــز بــرای 
ســینمای ایــران و فرهــادی بــه ارمغــان آورد.در ایــن 
فیلــم امیــر جدیــدی، محســن تنابنــده، رعنــا آزادی ور، 
فرشــته صدرعرفایــی، ســارینا فرهــادی و جمعی دیگر 
ــد  ــای جدی ــان چهره ه ــب آن ــه اغل ــران ک از بازیگ
ــده  ــد و های ــن فرهــادی رفته ان ــل دوربی هســتند مقاب
ــده دارد. ــر عه ــم را ب ــن فیل ــز تدوی ــاری نی صفی ی

کمپانــی فرانســوی ممنتــو پیکچــرز، تهیه کنندگــی و 
ــن  ــده دارد و ای ــر عه ــان« را ب ــم »قهرم ــروش فیل ف

فیلــم را در فرانســه نیــز اکــران خواهــد کــرد.

روح الله حجازی نوبت لیلی را 
می سازد

روح ا… حجــازی، کارگــردان ســینمای ایــران، در 
صفحه شــخصی خــود از ســاخت ســریال نوبــت لیلی 

خبــر داده اســت.
روح الله حجــازی با انتشــار عکســی در اینســتاگرام 

ــت: خود آورده اس
به امید حق و یاری مجموعه نماوا

نوبت لیلی جدیدترین سریال اختصاصی نماوا
اولیــن ســریال روح الله  لوگــوی  از  رونمایــی 

حجــازی
ــازی  ــی روح الله حج ــه کارگردان ــی ب ــت لیل نوب
ــه  ــت ک ــاوا اس ــی نم ــریال اختصاص ــن س جدیدتری

ــد. ــد ش ــر خواه ــال منتش امس
ــینمایی  ــای س ــس از فیلم ه ــازی پ روح الله حج
در میــان ابرهــا، زندگــی خصوصــی آقــای محمــودی 
و بانــو، مــرگ ماهــی، اتــاق تاریــک و روشــن، حــالا 
اولیــن ســریال خــود را بــا حضــور بازیگــران مطــرح 

ســینما جلــوی دوربیــن خواهــد بــرد.
نویســندگان ایــن مجموعــه مهــدی شــیرزاد، 
ســروش چیت ســاز و روح الله حجــازی هســتند و 
حجــازی تهیه کنندگــی و کارگردانــی ایــن مجموعــه 
را هــم بــر عهــده دارد.نوبــت لیلــی عاشــقانه ای 
جــذاب در ســبکی جدیــد اســت کــه پــس از دریافــت 
ــازی  ــرای پخــش در ســال ج ــی، ب ــای قانون مجوزه
تولیــد خواهــد شد.اســامی بازیگــران ایــن ســریال نیــز 

ــد. ــد ش ــلام خواه ــه زودی اع ب

  چهره ها    سینمای ایران
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اقتصاد

مدیرعامل گروه صنعتی ایران خودرو در تحلیل وضعیت بازار 
خودرو، افزایش قیمت خودرو را با وجود تلاطم های اقتصادی 
امری طبیعی و فضای مجازی را نیز در مســیر قیمت گذاری 

مؤثر دانست.
 بــه گزارش ایســنا، فرشــاد مقیمی با حضــور در یک 
برنامه تلویزیونی، از وضعیت صنعت خودرو کشــور، بازار آن، 
فعالیت های اخیر ایران خودرو و اقدامات آن در مسیر خودکفایی، 
تأثیر تحریم ها بر این صنعت، آینده این صنعت در سایه برجام 

و... سخن گفت.
وی ضمن اشاره به اینکه در گذشته نیز سرمایه گذاری هایی 
در قالــب طرح هــای پیش فروش و فروش هــای آتی اتفاق 
می افتاد، اظهار کرد: اما بخشی از دلیل فاصله قیمتی که میان 
دو قیمت کارخانه و بازار ایجاد می شد، به عرضه کم خودرو از 
خودروسازان نیز مرتبط بود؛ چراکه در اوایل سال ۱۳۹۸ نسبت 

به سال ۱۳۹۷، کاهش قابل توجه تولید خودرو ایجاد شد.
وی افــزود: در ایــن شــرایط مردم تاحــدودی در بحث 
خریدوفروش خودرو تردید می کنند و همین موضوع ســبب 
ایجاد شرایط نابســامان در بازار می شود و به طبع، قیمت آن 
افزایش پیدا می کند. راه حل این موضوع هم این است که رشد 
تولید اتفاق بیفتد. به عبارتی علاوه براینکه بایستی بازار اشباع 
شود، بایستی شرایط اقتصادی هم به ثبات برسد. هر چه شرایط 
اقتصادی در کشور با ثبات تر شود و تولید رشد کند، هر بازاری 

تثبیت می شود.
مدیرعامل ایران خودرو، افزایش قیمت خودرو در این شرایط 
را امری طبیعی دانست و اظهار کرد: در چنین شرایطی، افزایش 
قیمتی در بازار اتفاق می افتد که بخشی از آن هم حباب بوده و 
ارزش واقعی کالا نیست؛ بلکه ارزشی است که در نتیجه حضور 
برخی افراد در این بازار آشفته، شکل می گیرد. افرادی در این 
حوزه بازار به دنبال منافعی هستند که این منافع هم سبب ایجاد 

تغییراتی در بازار می شود.
Á تبعات هجوم افراد به بازار

مقیمی یادآور شــد: زمانی در فضــای مجازی خودرویی 
قیمت گذاری می شــود اما مردم اطلاع دقیق از اینکه خودرو 
مذکور با این قیمت معامله شــده یا نــه را ندارند، لذا این ها 
قیمت گذاری کاذب است تا فضای قیمتی خودرو یا کالا را در آن 
بازه قیمتی تثبیت کند. از سوی دیگر مردم در چنین شرایطی، 
نگران افزایش قیمت روزانه خودرو هم هستند و بنابراین برای 
حضور در بازار ترغیب می شوند و می خواهند برای جلوگیری از 
مواجهه با قیمت بالاتر، هرچه سریع تر وارد بازار شوند. از سوی 
دیگر عرضه نیز محدود است یا در مقاطعی )عرضه( مدیریت 
می شود؛ بنابراین به صورت ناخودآگاه با مراجعه افراد به بازار، 
در شرایطی که تقاضا متناسب با میزان عرضه نیست، قطع به 

یقین افراد در امر قیمت گذاری، تعیین کننده می شوند.
وی ادامه داد: علاوه بر این، تغییرات در شاخص های کلان 
اقتصادی نیز بی تاثیر نبوده و هم زمان با آنچه که اشــاره شد، 
افزایش نرخ ارز نیز در بازار ایجاد شد. طبیعتا با افزایش نرخ ارز، 
قطعات وارداتی هم با افزایش قیمت مواجه می شــود؛ لذا این 
تصور در مردم ایجاد می شود که قیمت خودرو در آینده نزدیک 
احتمالا گران خواهد شد و این خود عاملی برای افزایش بیشتر 

قیمت می شود.
مدیرعامل ایران خودرو، در رابطه با تأثیر فضای مجازی بر 
قیمت خودرو در بازار، گفــت: در حال حاضر فضای مجازی 
بسیار تعیین کننده قیمت شده است و مردم بسیاری از اطلاعات 
مــورد نیاز خود را از فضای مجازی کســب می کنند و براین 
اساس خوراک بیشــتری هم در آن تولید می شود و در اختیار 

مردم قرار می گیرد و سبب جریان سازی می شود.پ
وی با بیان اینکه در زمــان فعالیت خود در وزارت صمت 

موضوع میزان معاملات و تغییــرات آن با ماه های پیش تر را 
از برخــی دفترخانه ها پیگیری می کرده اســت، گفت: کاملًا 
مشــهود بود که نه خودروهای دست دوم معامله می شود و نه 
خودروهای صفر. در حقیقت فضــا برای افرادی که خودرو یا 
منابع مالی در اختیار داشتند، فراهم می شد که به این بازار ورود 

کرده و از آن استفاده کنند.
Á فرانسوی ها خیلی پیش تر چمدان ها را بستند

در ادامــه ایــن برنامه، مقیمــی ضمن اشــاره به اینکه 
خودروســازان فرانسوی بسیار پیش تر از آنکه تحریم بخواهد 
اجرا شــود، ترک همکاری کردند یادآور شــد: از ۱۳ فروردین 
۱۳۹۸ اعلام می شــد که از ۱۳ آبان تحریم ها اعمال می شود. 
در همان روزهای ابتدایی فرانسوی ها چمدان خود را بستند و 
به تدریج از کشور خارج شدند. در نهایت هم این مردم بودند که 
در مقابل محصولاتی که باید تولید می شد، دست خالی ماندند.

او در پاســخ به این ســؤال که چرا معتقدید اصرار برای 
همکاری با فرانســوی ها به آفتی برای صنعت خودروسازی 
تبدیل شده است؟ تأکید کرد: هرچه همکاری ها و مشارکت ها 
بیشتر باشد، دستاورد اهداف نیز توفیق بیشتری خواهد داشت 
اما اینکه همکاری با چه شــرکت و اشــخاصی و بر سر چه 
موضوعاتی باشــد، نکات کلیدی اســت که ابتدا باید تعیین 

تکلیف شود.
وی تصریح کرد: در همکاری های مشترک با خارج از کشور 
دیگر به هیچ عنوان نباید بر روی محصول همکاری کنیم. امروز 
به اعتقاد بنده بایســتی در امر دانش و فناوری شریک با سایر 
کشورها شویم؛ چنانچه کسی )کشوری/شرکتی( شرایط لازمه 
را برای این همکاری دارد، می توان با آن وارد مشارکت شد و 
ارتباط برقرار کرد. البته یکســری شروط دیگر هم وجود دارد 
که ممکن اســت در شاخص هایی که بررسی می شود، برخی 

حوزه ها از دستور کار خارج شوند.
مقیمی ضمن یادآوری اینکه دسترســی به برخی قطعات 
برای ما وجود نداشت و ورود هرگونه قطعه را ممنوع کرده بودند 
یا برخی از قطعات در گمرک وجود داشت اما امکان ترخیص 
نبود، گفت: طی فرآیندهایی توانســتیم مصوباتی را اخذ کرده 
تا بتوانیم این قطعات را ترخیص کنیم و خودروها را در اختیار 
مردم قرار دهیم. با توجه به اینکه شرایط ترخیص آن ها اعلام 

نشده بود، این عدم اظهار سبب شده بود که قطعات در گمرک 
باقی بماند. بخشی دیگر از قطعات نیز در کشورهای مبدا بود 
که البته همچنان هم هست و به دست ما نرسید. در حقیقت 
در مبدا تولید شد اما ارسال نشد. البته همین تحریم ها و موانع 
سبب شد که امروز به همت مهندسان خود در تولید داخلی و 

خودکفایی این قطعات، مفتخر باشیم.
Á  در قطعات الکترونیکی به بازارهای جهانی نیاز

داریم
مدیرعامل ایران خــودرو با بیان اینکه امــروز در صنعت 
خودروی کشــور مصرف کننده قطعات الکترونیکی هســتیم 
و در مسیر برقی ســازی خودروها در حال حرکت، تأکید کرد: 
این برقی ســازی خودرو به معنای اســتفاده بیشتر از قطعات 
الکترونیکی در خودرو است که این قطعات الکترونیکی بیشتر 
در خودرو به معنای وابستگی به خارج کشور هم هست. خودرو 
که تنها نباید در داخل تولید و در داخل هم مصرف شــود؛ لذا 

بایستی به بازارهای جهانی دسترسی پیدا کنیم.
وی افزود: امروز برای آنکه بتوانیم خودروی خودمان را به 
بازار جهانی عرضه کنیم، یکی از ابزارها و روش ها این اســت 
که خودرو را بــه روز تولید کنیم. این مهم در محصول جدید 
ایران خودرو ظرف کمتر از یک سال به سرانجام رسید. بخش 
قابل توجهی از قطعات آن بایستی از خارج از کشور وارد می شد 
تا به مرحله تولید برسد اما به همت قطعه سازان موفق به انام 

این کار در داخل شدیم.
این مدیر خودروســاز ادامه داد: نشســتی با قطعه سازان 
برگزار کردیم و از همه قطعه ســازان سراســر کشور دعوت 
شــد که ضمن آن میثاق نامه ای امضا شــد. با قطعه سازان 
کشــور توافق کردیم کــه ظرفیت تولید روزانــه خود را از 
حدود 6۰۰ تا ۷۰۰ دســتگاه به حدود ۲۰۰۰ دستگاه در روز 
برســانیم. طی میثاق نامه اول به ۲۰۰۰ دســتگاه رسیدیم 
و مجدد میثاق نامه ای دیگر با قطعه ســازان منعقد شد تا به 
۲۵۰۰ دستگاه در روز برسیم. با توجه به اینکه این رقم عدد 
قابل توجهی است و به هر میزان که بیشتر شود و بازار کشش 
داشته باشد، سبب خواهد شد که بتوانیم هزینه های سربار را 

بیشتر سرشکن کنیم.
مقیمی با بیــان اینکه در تولید یک خودرو ۳۷ درصد مواد 

اولیه و ۳۰ درصد قطعــات الکترونیکی به کار می رود اظهار 
کرد: ۳۳ درصد الباقی مربوط به خودروســاز و همکارانی است 
که در این حوزه فعال هســتیم. در محصول جدید تارا که به 
زودی به بازار عرضه می شــود و مسائل کیفی  آن به شرایط 
بسیار خوبی رسیده و قابلیت عرضه دارد، ۹۲.۳ درصد قراردادها 
با شرکت های داخلی امضا شده است. حتی خودرو دنا پلاس 
اتوماتیک که در سال ۱۳۹۸ به بازار عرضه شد، توانسته شرایط 
خوبی را به لحاظ کیفی کسب کند و اولین خودروی ۵ ستاره 

کیفی تولید داخل شود.
وی ضمن اشــاره به اینکه فهرست قطعات مورد نیاز را با 
محوریت وزارت صمت در نمایشــگاهی به عرضه گذاشتیم، 
گفت: هم زمان از تولیدکنندگان داخلی نیز برای تولید کمک 
خواستیم. با توجه به اینکه »قوای محرکه » یکی از مهم ترین 
اجــزای پلت فرم یک خودرو اســت، طراحی آن را در یکی از 
شرکت های گروه پایه گذاری کردیم و با همت آن ها و بررسی 
گیربکس های متعددی از سراسر دنیا، نهایتً گیربکسی طراحی 

شد که این طراحی برای اولین بار داخل کشور اتفاق افتاد.
Á  نصب دو گیربکــس نیمه اتوماتیک بر روی

خودرو
وی افزود: ادامه این مسیر قله اول ما در بحث گیربکس بود. 
پس از آن در قله دوم، توانستیم این گیربکس را نیمه اتوماتیک 
تولید کنیم. دو مورد از این گیربکس های نیمه اتوماتیک هفته 
آینده روی خودرو نصب می شــود. یکی از آن ها نصب شده و 
تســت های اولیه  آن در حال انجام است. در سال جاری تولید 
انبوه گیربکس نیمه اتوماتیک را در مجموعه صنعتی نیرومحرکه 
آغاز خواهیم کرد. تلاش ما این اســت که این گیربکس ها بر 

روی خودروهایی با نشان ایرانی نصب و استفاده شوند.
مقیمی ادامــه داد: هم زمان، گیربکس اتوماتیک را هم در 
دســتور کار قرار داده ایم که احتمالا تا آبان ماه ســال جاری، 
خط تولید گیربکس اتوماتیک نیز به مرحله نهایی خواهد رسید. 
زمانی که به دانش فنی دست پیدا کردیم، توانستیم یک دنده 
نیز اضافه کنیم که همین گیربکس های شش سرعته تا ۲.۵ 
درصد مصرف سوخت را کاهش می دهد؛ بنابراین مسیر برای 
تحقق کاهش مصرف سوخت، می تواند همین گیربکس های 

شش سرعته باشد.

معــاون امور صنایــع وزارت صنعت، معــدن و تجارت از 
شناسایی ۲۱۱ گلوگاه صنعتی خبر داد که برنامه ریزی برای رفع 
آن ها در دســتور کار مراکز توسعه و مراکز توسعه فناوری قرار 
خواهد گرفت.به گزارش ایرنا، مهدی صادقی نیارکی در مراسم 
امضای تفاهم نامه همکاری مشترک بین معاونت امور صنایع 
وزارت صنعت با ســتاد ویژه توســعه فناوری نانو نهاد ریاست 
جمهــوری در محل وزارت صنعت افزود: هدف از برنامه امروز 

ارائه و اعلام نیازمندی ها به بخش فناورانه کشور است.
وی بیان داشــت: هدف از اجرای این تفاهم نامه، شناسایی 
و اولویت بندی نیازهــای فناورانه و ارائه راهکارهای  مبتنی بر 
فناوری های نوین برای تأمین این نیازها از طریق توانمندسازی 
و توسعه بازارِ شرکت  های عرضه کننده محصولات و تجهیزات 
مبتنــی بر فناوری  های نویــن، ارتقای قابلیت هــای فناورانه 

بنگاه های صنعتی کشور و همچنین، ارتقای فناوری و جهش 
تولید این شرکت ها به واســطه قرار گرفتن در زنجیره تأمین 
شــرکت های بزرگ داخلی و تسریع در معرفی و به هم رسانی 
این شرکت ها است.معاون وزیر صنعت خاطرنشان کرد: مطابق 
گزارش بانک مرکزی در ۹ ماهه پارسال در هم سنجی با سال 
۹۸ رشــد ۷.۸ درصدی تولیدات صنعتی محقق شد.وی اظهار 
داشــت: سال گذشته هفت هزار و ۴۰۰ واحد جدید صنعتی به 
بهره برداری رسید که در مقایسه با سال ۹۸ رشد ۱۰ درصدی 
ثبت کرد.صادقی نیارکی گفت: پارســال همچنین رشــد ۲۳ 
درصدی اشــتغال و اشــتغال زایی برای ۱۴۲ هزار نفر به طور 
مستقیم و رشد ۲۰ درصدی سرمایه گذاری به میزان ۲۰۷ هزار 
میلیارد تومان را به دنبال داشته است.وی خاطرنشان کرد: فقط 
در ۳۰ طرح صنعتی و معدنی در سال گذشته ۱۳۰ هزار میلیارد 

تومان ســرمایه گذاری انجام شد.این مقام مســئول ادامه داد: 
پارسال تعداد ۴۰ هزار فقره جواز صنعتی صادر شد که تاکنون 
۱۱ هزار فقره آن به مرحله انعقاد واگذاری زمین در شهرک های 
صنعتی رسیده و وارد مرحله اجرایی شده است.صادقی نیارکی 
یادآور شــد: در ۱6 رشته از ۲۵ رشته فعالیت صنعتی منتخب و 
اصلی در ســال گذشته رشد حاصل شده است که از آن جمله 
رشــد ۷۰ درصدی در بخش لوازم خانگی قابل اشــاره است.
معاون وزیر صنعت خاطرنشــان کرد: پارسال ۳.۵ میلیارد دلار 
داخلی سازی در کالاهایی که پیش تر در آن زمینه ها واردکننده 
بودیم، منجر به ســرمایه گذاری و انعقاد قرارداد ساخت شد و 
برای امســال نیز داخلی ســازی و کاهش ارزبری ۳.۴ میلیارد 
دلاری برنامه ریزی شده است. وی گفت: در صورت تأمین ۷۰ 
هزار میلیارد تومان سرمایه در گردش جدید، ظرفیت های خالی 
واحدهای منتخب صنعتی تکمیل خواهد شد که خود منجر به 
افزایش ۱۵ درصدی تولید در این حوزه ها خواهد شــد. در این 
مراسم »سعید ســرکار« دبیر ستاد توسعه فناوری نانو ریاست 

جمهوری افزود: اقتصاد مقاومتی از مطالبات جدی رهبر معظم 
انقلاب است که جز با توجه به قابلیت های داخلی کشور و جدی 
گرفته شدن ساخت داخل محقق نخواهد شد.وی گفت: امروز 
هیچ صنعت و محصولــی را نمی توان یافت که از فناوری نانو 
تأثیر نیافته باشد. سرکار به مقام چهارم علمی ایران در فناوری 
نانو اشاره کرد و ادامه داد: در توسعه فناوری تاکنون ۳۰۰ شرکت 
دانش بنیان در حوزه نانو به ثبت رسیده و ۷۵۰ محصول تولید 
شــده در بازار داریم.وی تصریح کرد: امروز رسوخ فناوری در 
صنایع موجود دنبال می شود تا صنایع کشور برای ارتقای کیفی 
محصولات داخلی و حفظ بازارهای خود به فناوری نانو توجه 
ویژه داشته باشند.دبیر ستاد توسعه فناوری نانو ریاست جمهوری 
خاطرنشــان کرد: امروز فناوری نانو در ۱۸ حوزه صنعتی وارد 
شده است تا یاری رسان صنایع در تحقق جهش تولید و جهش 
بازار باشد، در این راستا ۲6۱ پروژه موفق در بخش صنعتی به 
سرانجام رسیده و طی ۵۴ جلسه چالش صنعتی برگزار شده در 

۱۷ مورد منجر به سرمایه گذاری شده است.

مدیرعامل ایران خودرو از مشکلات و موانع صنعت خودروسازی

پیام تبریک مدیرعامل فرانسوی ها خیلی زود زیر میز زدند
ذوب آهن اصفهان به مناسبت 

روز کارگر
اصفهان  ذوب آهن  مدیرعامل  زاده،  منصوریزدی 
به مناسبت فرارسیدن روز کارگر، نوشت: شما کارگران 
دادید  نشان  نیکی  به  خود  صلابت  سایه  در  گران قدر 
که جوهر جان آدمی با کار جلا می یابد، زندگی در پرتو 
تلاش روشنی می گیرد و این قشر تلاشگر و پر همت، 
پیش قراولان نشاط آفرین در پهنه پیشرفت و توسعه این 
سرزمین هستند. به گزارش اصفهان امروز، وی در ادامه 
ذوب آهن  بزرگ  خانواده  که  خرسندیم  است:  نگاشته 
اصفهان مملو از پولادمردانی است که در کسوت مقدس 
میهن  سرافرازی  راه  در  را  ارزنده ای  خدمات  کارگری، 
اسلامی ارائه کرده اند و مفتخریم به این تلاش گرانی که 
به خوبی  است.  ملی  تولید  ارتقاء  ایشان  بزرگ  مأموریت 
آگاهیم؛ چرخ صنعت ذوب آهن اصفهان در دوران سخت 
کرونا و تحریم با دست توانای شما به چرخش درآمد و 
حیات پر توفیق و دستاوردهای بزرگ این مجتمع عظیم 
صنعتی بیش ازپیش وامدار کار و سخت کوشی شماست. 
بی گمان، نام بلند و پرآوازه ذوب آهن اصفهان از رهگذر 
اراده و تلاش خستگی ناپذیر شما بر تارک سپهر صنعتی 
ایران نقش بسته است و ازاین پس نیز درخشش ذوب آهن 
اصفهان در گرو فکر خوش و تلاش دیر پای شما خواهد 
بود. فرصت را مغتنم شمرده با آرزوی قبولی طاعات و 
عبادات همه همکاران در ماه قران و رحمت الهی، هفته 
و روز کارگر را به یکایک شما عزیزان شادباش می گویم 
و با تمسک به پیام آور بزرگ اسلام، حضرت ختمی مرتبت 
)ص( بر دست هایتان بوسه می زنم، بازوانتان را به گرمی 
می فشارم، عرق پیشانی تان را پاس می دارم و از ژرف نای 

وجودم خسته نباشید می گویم.

آخرین وضعیت واریز بخش 
دوم سود سهام عدالت اعلام 

شد
مدیرعامل شرکت سپرده گذار مرکزی آخرین وضعیت 
واریز بخش دوم سود سهام عدالت را اعلام کرد و گفت: 
به حساب  کنند،  واریز  را  اینکه شرکت ها سود  به محض 
حسین  ایسنا،  گزارش  به  شد.  خواهد  واریز  مشمولان 
پنج  هنوز  اینکه  بیان  با  خبرنگاران  جمع  در  فهیمی 
شرکت سود سهام داران را واریز نکرده اند، گفت: فرصت 
این شرکت ها تمام شده است و اگر واریز نکنند اسامی 
این  البته  افزود:  وی  شد.  خواهد  عمومی  اعلام  آن ها 
اعلام عمومی علاوه بر پیگیری ها و جریمه های قانون 
مدیرعامل  دارد.  قوی  اجرای  ضمانت  و  است  توسعه 
شرکت سپرده گذاری مرکزی در ادامه در مورد آزادسازی 
۴۰ درصد باقی مانده سهام عدالت نیز توضیح داد: امکان 
خریدوفروش سهام عدالت تابعی از شرایط بازار است. اگر 
شرایط طوری پیش رود که امکان فروش همه متقاضیان 

فراهم شود، مابقی سهام نیز آزاد خواهد شد.

دلالان جوجه فاکتور نمی دهند
گوشتی  مرغداران  صنفی  انجمن  کانون  نایب رئیس 
گفت: کلیه حساب های سامانه بازارگاه در بانک کشاورزی 
دادیم  انجام  مکاتباتی  کشاورزی  جهاد  وزارت  با  است. 
که سرمایه در گردش مرغداران در این بانک به گونه ای 
تعریف شود که به واحدهای مرغداری تسهیلاتی اعطا 
شود تا این واحدها بتوانند بدون هیچ مشکلی و به طور 
مستقیم جوجه و نهاده های موردنیازشان را تأمین کنند؛ 
اما بعد از گذشت ۴ ماه هنوز هیچ نتیجه ای حاصل نشده 
بیان  با  ایسنا،  با  گفت وگو  در  نژاد  اسدالله  حبیب  است. 
اردیبهشت ماه حدود  اینکه سیاست گذاری تولید مرغ در 
می شود  پیش بینی  درحالی که  است  قطعه  میلیون   ۱۲۰
 ۱۱۰ حدود  عددی  به  اردیبهشت ماه  در  تولیدات  کل 
میلیون قطعه برسد، اظهار کرد: در حقیقت 6 ماه پیش 
که مسئولان متوجه شدند ممکن است در سال ۱۴۰۰ 
با کمبود تولید مواجه شویم باید تدابیری برای آن اتخاذ 
نیز مجبور  مادر  واحدهای مرغ  از آن طرف  تا  می کردند 
که  کنند  بازار  وارد  را  تا ۷6 هفتگی جوجه هایی  نشوند 

توجیه اقتصادی و بازدهی مطلوب نداشته باشد.
وی به وضعیت خریدوفروش جوجه یکروزه اشاره کرد 
و گفت: واحدهای مرغ مادر بیشتر تمایل دارند باواسطه ها 
و دلالان کار کنند. از طرفی دلالان به خریداران جوجه 
در  دیگری  عدد  بدهند  فاکتور  اگر  یا  نمی دهند  فاکتور 
کانون  نایب رئیس  ندارد.  اعتباری  که  می کنند  درج  آن 
تائید صحبت های  در  گوشتی  مرغداران  صنفی  انجمن 
برخی از فعالان صنعت طیور که گفته بودند مرغداران 
به سمت دلالان  را  امر آن ها  ندارند و همین  نقدینگی 
مورد  اقلام  سایر  و  نهاده  جوجه،  گفت:  می دهد،  سوق 
نیاز برای پرورش مرغ بایستی به صورت نقدی خریداری 
شده  برابر  چندین  هم  تولید  هزینه های  از طرفی  شود. 
است و شرایط تولید در چندین سال اخیر به گونه ای نبوده 
که مرغداران بتوانند سرمایه ای جمع کنند. بانک ها هم 
را  خودشان  خاص  تسهیلات سخت گیری های  ارائه  در 
دارند. وی تصریح کرد: کلیه حساب های سامانه بازارگاه 
کشاورزی  جهاد  وزارت  با  است.  کشاورزی  بانک  در 
مرغداران  در گردش  که سرمایه  دادیم  انجام  مکاتباتی 
واحدهای  به  که  شود  تعریف  به گونه ای  بانک  این  در 
بتوانند  واحدها  این  تا  شود  اعطا  تسهیلاتی  مرغداری 
بدون هیچ مشکلی و به طور مستقیم جوجه و نهاده های 
موردنیازشان را تأمین کنند. اسدالله نژاد در پایان گفت: 
حدود ۴ ماه است که درخواست خود را در این خصوص 
به وزارت جهاد کشاورزی فرستادیم و باوجوداینکه قول 
پیگیری به ما داده اند، اما هنوز هیچ نتیجه ای حاصل نشده 

است.

چک ها تا 2۰ اردیبهشت 
برگشت نمی خورند

ملی کرونا  رئیس جمهور گفت: ستاد  اقتصادی  معاون 
به این تصویب رسید که برای بازه از اول اردیبهشت ماه تا 
بیستم اردیبهشت ماه، تنفسی به مبادلات با چک دهد و 
بانک ها و مؤسسات اعتباری از صدور گواهی عدم پرداخت 
چک اجتناب کنند. به گزارش ایسنا، محمد نهاوندیان معاون 
اقتصادی رئیس جمهور پس از جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا 
گفت: امروز در ستاد ملی کرونا با توجه به آثار اقتصادی کرونا 
قدری  گرفته شد که  تولیدی  واحدهای  برای  تصمیماتی 
بتوانند سرپا باشند. وی ادامه داد: یکی از موارد این بود که 
با توجه به تعطیلی اصناف و اینکه برخی از واحدها امکان 
فروش محصولات خود را نداشتند اما بر اساس روال متعارف 
چک هایی را صادر کرده اند و عملًا امکان پر کردن موجودی 
حساب و پرداخت چک را پیدا نمی کنند و این به طور زنجیره 
بار مشکلاتی را ایجاد می کند. معاون اقتصادی رئیس جمهور 
تأکید کرد: تصمیم گیری در این مورد ابعاد مختلفی دارد اما در 
مجموع ستاد ملی کرونا به این تصویب رسید که برای بازه 
از اول اردیبهشت ماه تا بیستم اردیبهشت ماه یک تنفسی به 
مبادلات با چک دهد و بانک ها و مؤسسات اعتباری از صدور 
گواهی عدم پرداخت چک اجتناب کنند و محاکم و ضابطین 
قضایی هم از صدور اجراییه و اجرای آن ها خودداری کنند 
یعنی گویی که یک فرصتی را ایجاد کردیم تا این شرایط 
غیرعادی به شرایط عادی برگردد. وی اظهار کرد: تصمیم 
به سبب همین  بود  مالیاتی  با بحث های  رابطه  در  دیگر 
محدودیت ها ممکن است بعضی از واحدها نتوانسته باشند 
مالیات بر عملکرد و مالیات بر ارزش افزوده سال ۹۹ خود 
را پرداخت کند و ممکن است اقساط معوق داشته باشند و 
سررسید اقساط رسیده باشد، مهلت پرداخت تا پایان خرداد 

۱۴۰۰ امهال شد.

ارایه خدمات تجهیزات 
رادیویی الکترونیکی شد

معاون امور رادیویی رگولاتوری از الکترونیکی شدن ارائه 
خدمات ورود، خریدوفروش و یا تولید و فروش تجهیزات 
رادیویی خبر داد. به گزارش ایسنا به نقل از سازمان تنظیم 
مقررات و ارتباطات رادیویی، نسترن محسنی اظهار کرد: 
ازاین پس تمامی مراحل درخواست های دریافت، تمدید و یا لغو 
این دسته از پروانه ها بصورت الکترونیکی و بدون نیاز به ارسال 
مدارک یا مراجعه حضوری متقاضیان انجام می شود. وی 
افزود: دارندگان پروانه های عرضه خدمات ورود، خریدوفروش 
تجهیزات رادیویی و یا تولید و فروش تجهیزات رادیویی، بدون 
در نظر گرفتن اعتبار پروانه شان، بایستی تا پایان اردیبهشت ماه 
۱۴۰۰ با مراجعه به پایگاه اطلاع رسانی رگولاتوری به آدرس 
ارایه  منوی  الکترونیک،  خدمات  بخش   ،www.cra.ir
خدمات ورود، خریدوفروش/تولید و فروش تجهیزات رادیویی 
و یا به منوی میز خدمت، گزینه ارایه مجوزهای مربوط به 
خدمات  ارایه  پروانه  صدور  منوی  زیر  رادیویی،  خدمات 
رادیویی، وارد سامانه شوند و تمام اطلاعات مربوط به هر 
یک از پروانه های خود را تکمیل کنند. معاون امور رادیویی 
رگولاتوری ادامه داد: درصورتی که اطلاعات ثبت شده مربوط 
به مدیرعامل و اعضای هیأت مدیره با اطلاعات ارسالی به 
سازمان برای دریافت پروانه مغایرت داشته باشند، دارندگان 
پروانه علاوه بر تکمیل اطلاعات، بایستی تقاضای تغییر پروانه 
را نیز به سازمان تنظیم مقررات و ارتباطات رادیویی ارسال 
کنند. محسنی درباره نحوه ورود به سامانه اظهار کرد: دارندگان 
پروانه با حساب کاربری که پیش از این از سامانه ثبت سفارش، 
ترخیص و تائید نمونه تجهیزات فاوا دریافت کرده اند می توانند 
وارد سامانه شده و اطلاعات خود را تکمیل کنند. وی افزود: 
دارندگان پروانه عرضه خدمات ورود، خریدوفروش تجهیزات 
رادیویی یا پروانه تولید و فروش تجهیزات رادیویی که پیش 
از این نام کاربری دریافت نکرده اند و همچنین متقاضیان 
دریافت هر یک از پروانه های ذکر شده بایستی ابتدا با مراجعه 
به سامانه ثبت سفارش، ترخیص و تائید نمونه تجهیزات فاوا 
در بخش خدمات الکترونیک پایگاه اطلاع رسانی رگولاتوری، 
حساب کاربری دریافت کنند. معاون امور رادیویی رگولاتوری 
تأکید کرد: ازاین پس درخواست های صدور، تمدید، تغییر و 
لغو پروانه های عرضه خدمات ورود، خریدوفروش تجهیزات 
رادیویی و یا تولید و فروش تجهیزات رادیویی در سامانه ارائه 
خدمات ورود، خریدوفروش/تولید و فروش تجهیزات رادیوئی 
بررسی می شود. محسنی درباره متقاضیانی که درخواست و 
مدارک خود را قبل از ۷ اردیبهشت ماه جاری ارسال کرده اند، 
گفت: روند تمدید و تغییر پروانه های این دسته از متقاضیان 
مانند روال قبل انجام می شود ولی دارندگان این پروانه ها نیز 
بایستی اطلاعات درج شده در سامانه ارایه خدمات ورود، 
خریدوفروش و یا تولید و فروش تجهیزات رادیویی را تا پایان 

اردیبهشت ۱۴۰۰ کامل کنند.

خدمات فنی مهندسی 
شرکت های دانش بنیان ایرانی 

صادر می شود
با هدف صادرات خدمات فنی و مهندسی، شرکت های 
دانش بنیان ایرانی با حمایت صندوق نوآوری و شکوفایی و 
با مجوز سازمان توسعه تجارت ایران در نمایشگاه شبکه، 
انرژی شهر ترکیه که با موضوع حل مشکلات شهرها برگزار 
می شود شرکت می کنند. به گزارش روز شنبه ایرنا از وزارت راه 
و شهرسازی، در راستای توسعه دیپلماسی اقتصادی و صادرات 
خدمات مختلف فنی و مهندسی با حمایت صندوق نوآوری و 
شکوفایی، شرکت های دانش بنیان ایرانی برای صدور خدمات 
فنی و مهندسی در نمایشگاهی در ترکیه شرکت می کنند. 
با  مقایسه  در  دانش بنیان  خدمات  و  محصولات  صادرات 
اقتصادی  ارزش افزوده  غیرنفتی،  تولیدات  سایر  صادرات 
بالاتری ایجاد می کند که ضمن ارتقای سطح فناوری دیگر 

بخش ها نیز نقش شایان توجهی خواهد داشت. 

رئیس اتحادیه مشاوران املاک گفت: به منظور جلوگیری 
از تخلفات مربوط به معاملات مسکن، پیشنهاداتی به قوای 
سه گانه داده ایم که در جلسه با معاون پیشگیری از وقوع 
جرم دادگستری استان تهران مطرح کردیم؛ درج پلاک ثبتی، 
لینک شدن به بانک برای آگاهی از وضعیت رهن ملک و 

اطلاع از پیشینه طرفین معامله از جمله این راهکارها است.
اظهار  ایسنا  با  گفت وگو  در  خسروی  قلی  مصطفی 
کرد: اخیرا جلسه ای را با آقای دیزجی، معاون پیشگیری از 
وقوع جرم دادگستری استان تهران داشتیم که موضوع کد 
رهگیری بر اساس پلاک ثبتی، پیشگیری از تخلفات مربوط 
به معاملات املاک و دسترسی اتحادیه به اطلاعات ملکی 
مثل در رهن بانک بودن ملک، ممنوع المعامله بودن و دیگر 

موارد بررسی شد.
وی افزود: مجلس شورای اسلامی ۱۷ فروردین ماه امسال، 
ذیل قانون جهش تولید مسکن، دریافت کد رهگیری برای 
معاملات را الزامی کرد که اقدام بجا و مناسبی بود. مسئله ای 
که دراین بین وجود دارد این است که طبق قانون ۱۰ مدنی 

هر قراردادی اعم از رسمی و غیررسمی دارای اعتبار است.
این  ما  کرد:  تصریح  املاک  مشاوران  اتحادیه  رئیس 
درخواست را داریم که کد رهگیری بر اساس پلاک ثبتی 
معامله  که  ملکی  گیرد  صورت  اقدام  این  اگر  شود.  صادر 
می شود قفل خواهد شد و از بسیاری تخلفات جلوگیری به 
عمل می آید. در طرح کاداستر که ۱۲ سال پیش نیز ارایه شد 

بر لزوم درج پلاک ثبتی تأکید شده بود.
خسروی با بیان اینکه برای جلوگیری از تخلفات در بازار 
مسکن مصمم هستیم گفت: اقدام بعدی باید این باشد که 
دسترسی افراد متخلف به سامانه را مسدود کنیم. با اینکه 
است  ممکن  هستند،  اعتماد  قابل  املاک  مشاوران  عموم 
خدای نکرده برخی افراد قابل اعتماد نباشند که ما صرفا به 
افراد موجه دسترسی می دهیم. همچنین ممکن است طرفین 
معامله، ممنوع الخروج یا ممنوع المعامله باشند که ما از این 
موضوع مطلع نباشیم. درخواست ما از قوای مجریه و مقننه 

این است که ما را در جریان وضعیت پرونده افراد قرار دهد.
وی تأکید کرد: در برخی موارد، قرارداد نوشته می شود و 

بعد متوجه می شویم فروشنده ممنوع المعامله است یا سند در 
رهن بانک قرار دارد. در بعضی از سندها اطلاعات رهن درج 
نشده است؛ بنابراین ما باید به بانک ها متصل شویم و طبق 

پلاک ثبتی، اطلاعات تسهیلاتی ملک را دریافت کنیم.
رئیس اتحادیه مشاوران املاک گفت: سامانه املاک و 
مستغلات باید تقویت شود تا همه اطلاعات مربوط به ملک 
قابلیت ثبت داشته باشد. اگر مشخص شود که برای یک فرد 
ممنوع المعامله، کسی قراردادی را منعقد کرده مجرم است و 

باید ضرر و زیان خریدار را پرداخت کند.
خسروی با بیان اینکه دیزجی از پیشنهادهای ما استقبال 
و  قضاییه  قوای  بین  روابط  دادگستری  وزارت  افزود:  کرد 
مجریه را بر عهده دارد که می تواند در جهت عملی کردن 
برنامه های ما قدم بردارد. مجلس نیز با شناخت صحیح، لزوم 
دریافت کد رهگیری را به تصویب رسانده است. لذا خواهش 
ما از قوای سه گانه این است که اقدامات مذکور را در جهت 

پیشگیری از تخلفات حوزه زمین و مسکن انجام دهند.

امید به آینده بهتر بازار مسکن

شناسایی گلوگاه های اصلی صنعت کشور
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ورزش
   خبر کوتاه  منهای فوتبال

ستاره استقلال به بازی با 
ذوب آهن می رسد

فرشید اســماعیلی به بازی بعدی استقلال در لیگ 
برتر می رسد اما محمد نادری به دلیل مصدومیت غایب 
خواهد بود. در جریان دیدار برابر الدحیل بود که محمد 
نادری در همان دقایق ابتدایی مسابقه دچار مصدومیت 
شــده و از زمین بازی خارج شــد. نادری در بازی برابر 
الاهلی و الشرطه غایب بود و نتوانست تیمش را همراهی 
کند. حالا از اردوی اســتقلال خبر می رسد نادری بازی 
بعدی اســتقلال برابر ذوب آهن را هم ازدست داده است 
و استراحت خواهد کرد. فرشید اسماعیلی دیگر بازیکن 
استقلال است که در جریان تمرین شب قبل از بازی با 
الشرطه مصدوم شده بود ولی مصدومیت او جدی نیست 

و می تواند آبی ها را در ادامه راه همراهی کند.

پیروزی ذوب آهن مقابل تیم 
امیدها

تیم فوتبــال ذوب آهن در دیــداری تدارکاتی برابر 
تیم امید این باشــگاه به پیروزی دست یافت. این دیدار 
دوستانه که در ورزشگاه ملت برگزار شد با پیروزی دو بر 
صفر شاگردان مجتبی حسینی برابر امید های ذوب آهن 
به پایان رسید. هر دو گل تیم بزرگ سالان ذوب آهن را 
علی خدادادی به ثمر رساند. تیم فوتبال ذوب آهن که با 
۱۸ امتیاز از ۲۰ بازی در رده ســیزدهم جدول رده بندی 
لیگ برتر قرار دارد، در هفته بیست و دوم این مسابقات 
مهمان اســتقلال تهران است. این مسابقه جمعه شب 
در ورزشــگاه آزادی تهران برگزار می شود. تیم فوتبال 
ذوب آهن خود را برای دیدار با استقلال تهران در هفته 

بیست و دوم لیگ برتر آماده می کند.

پرسپولیس در دو قدمی 
رکورد سپاهان

تیم پرســپولیس با کسب ۱۵ امتیاز در دور گروهی، 
امتیازات خــود را در تاریخ لیگ قهرمانان فرمت جدید 
به ۱۲۵ رســاند. پرسپولیسی ها در حال حاضر فقط سه 
امتیاز با سپاهان فاصله دارند تا بهترین تیم ایران ازنظر 
امتیاز گیری شوند. پیش از مسابقات سرخ پوشان در تاریخ 
لیگ قهرمانان یک امتیاز کمتر از استقلال داشتند و حالا 
سه امتیاز از این تیم ۱۲۲ امتیازی بیشتر کسب کرده اند. 
جالب اینجاست که سرخ پوشان با این امتیاز از دو رقیب 
خود در فینال های ۲۰۱۸ یعنی کاشــیما ۱۲۳ و اولسان 
۱۲۱ عبور کردند. الهلال بیشترین امتیاز تاریخ را گرفته 
و با ۱۰ امتیاز این فصل ۲۲۷ امتیازی شد و جونبوک کره 

با ۱۹۸ امتیاز دوم است.

واکنش مربی سپاهان به 
حساسیت بازی با پرسپولیس

علیرضا مرزبان معتقد است که بازی سپاهان مقابل 
پرســپولیس در چارچوب هفته بیست و دوم لیگ برتر 
بیستم نقش چندانی در قهرمانی این فصل ندارد. مرزبان 
در گفت وگویی در ارتباط با پیروزی تیمش برابر خوشه 
طلایی در جام حذفی گفت: اول ازهمه باید بگویم که ما 
روزها درگیر این مسئله بودیم که زمین چمن ورزشگاه 
ساوه کیفیت خوب و نور خوبی ندارد، ما مرتب با سازمان 
لیگ در تماس بودیم که بازی در زمین دیگری برگزار 
کند، چون نه تنها ســلامتی بازیکنان ما بلکه سلامتی 
بازیکنان حریف هم برایمان مهم بود. درنهایت تصمیم 
آخر این بود که ما باید در ساوه بازی کنیم. یک ساعت 
و نیم طول کشید تا به اســتادیوم برویم و این مسائل 
اســترس بزرگی برای ما داشت، شروع جریان این طور 
بود و بعد از بازی هم زمانی به اصفهان رسیدیم که شش 
صبح بود. ما به سختی خوابیدیم و باید چند روز به خوبی 
ریکاوری کنیم. وی با تمجید از تیم خوشه طلایی عنوان 
کرد: آن ها کیفیت خوبی داشتند و بیشتر بازیکنان این تیم 
نفراتی هستند که تجربه بازی در لیگ برتر رادارند، آن ها 
تا آخرین لحظه با ما مبارزه کردند. در نیمه اول کیفیت 
و کنترل بازی بیشتر دست حریف بود ولی در نیمه دوم 
تغییراتی دادیم و وزنه را به سمت خودمان قوی تر کردیم. 
ما خطرات خوبی را ایجاد کردیم و خوشــحالیم که در 
وقت هــای اضافه با گل های زیبایــی که زدیم بازی را 
ببریم. مرزبان افزود: جام حذفی قواعد خاص خودش را 
دارد و مهم نیست که شما در چه لیگی بازی می کنید. 
بازی در زمین حریف مشــکل است و خیلی از تیم های 
لیگ برتری ایران برابر تیم های لیگ دسته اول حذف 
شدند. ما باید به خاطر مبارزه بزرگی که بازیکنان سپاهان 
کردند به آن ها تبریک بگوییم چون تمام وجودشان را در 
این بازی گذاشــتند. مهم این بود که به دور بعد صعود 
کنیم و خوشحالم که یک مرحله جلوتر هستیم. امیدوارم 
در ادامــه قرعه خوبی به ما بخورد و درنهایت به هدفی 
که در ذهن داشتیم برسیم. ما سعی می کنیم در هر دو 
جام مدعی جدی باشیم و تاآخرین نفس برای این اهداف 
مبارزه می کنیم.وی با اشــاره به بازی بعدی ســپاهان 
برابر پرسپولیس و اینکه برخی معتقدند نتیجه این بازی 
سرنوشت قهرمانی در این فصل را رقم خواهد زد، گفت: 
من چنین چیزی را قبول ندارم و بازی پرســپولیس و 
سپاهان نقش صددرصدی در تعیین تیم قهرمان نخواهد 
داشــت. تمام بازی ها برای رســیدن به قهرمانی مهم 
هستند و بازی با پرسپولیس هم یکی از آن ها است. تمام 
تلاش ما این اســت که در بازی با پرسپولیس ازلحاظ 
فوتبالــی بهترین کیفیت فوتبالی خودمان را ارائه داده و 
درنهایت به پیروزی برسیم. ما بازی به بازی جلو می رویم 
و برای رسیدن به قهرمانی تلاش می کنیم، در این راه 

همه بازی ها برای ما مهم و حساس هستند.

کارشناس اصفهانی هندبال 
مخالف جذب مربی خارجی

خارجی  مربی  دارد  اعتقاد  هندبال  اصفهانی  کارشناس 
صادقی  کیوان  کند.  معجزه  ایران  هندبال  برای  نمی تواند 
درباره جذب مربی خارجی برای تیم ملی هندبال کشورمان 
گفت: قرار بود تا پایان سال ۹۹ یک مربی خارجی تراز اول 
برای تیم ملی هندبال کشورمان جذب شود که به دلیل شیوع 
ویروس کرونا این موضوع به تعویق افتاد و هنوز هم تکلیف 
نیست. من سیاست فدراسیون  تیم ملی مشخص  نیمکت 
پایه  تیم های  باید روی  اما معتقدم که  را نمی دانم  هندبال 
فدراسیون  مسئولان  به جای  من  اگر  کنیم.  سرمایه گذاری 
هندبال بودم این هزینه ای که قرار است برای جذب مربی 
خارجی برای بزرگ سالان در نظر گرفته اند در رده های پایه 
آن را هزینه کنند تا در آینده یک تیم قدرتمند برای هندبال 
ایران داشته باشیم.وی افزود: در تیم ملی بزرگ سالان هر چه 
از قبل کاشته ایم الان باید درو کنیم و یک مربی خراجی تراز 
اول فقط می تواند مدیریت بازیکنان را بر عهده بگیرد. من 
معتقدم برای هدایت این تیم باید از مربی ایرانی استفاده کنیم 
و سرمایه گذاری را روی رده های نونهالان، نوجوانان و جوانان 
انجام دهیم تا بتوانیم یک تیم قدرتمند در آسیا داشته باشیم 
اما اگر قرار است با این شیوه ای که از چند سال پیش به کار 
گرفته ایم جلو برویم قطعا به بن بست خواهیم خورد. پتانسیل 
هندبال ایران همین است که می بینیم و اگر قرار باشد کاری 
در این رشته انجام دهیم باید یک برنامه ریزی بلندمدت داشته 
باشیم. الان ۹ ماه بیشتر به مسابقات قهرمانی آسیا و انتخابی 
اول  تراز  مربی  یک  است.  نمانده  باقی  زمان  جهانی  جام 
خارجی که ماهی ۱۰ تا ۲۰ هزار دلار دستمزد دارد نمی تواند 
برای هندبال ایران معجزه کند. بهتر است آن هزینه را برای 
رده  برای  خارجی  مربی  جذب  دهیم.  انجام  پایه  تیم های 
بزرگ سالان آب در هاون کوبیدن است. این تیم شکل گرفته 
است.کارشناس هندبال کشورمان در پاسخ به این پرسش که 
در مسابقات قهرمانی آسیا هدایت تیم به یک مربی ایرانی 
سپرده شد و هندبال یک رده در آسیا سقوط کرد، آیا تکرار این 
اتفاق به ضرر تیم ملی نیست؟ عنوان کرد: زمانی که هدایت 
تیم ملی بزرگ سالان را به علیرضا حبیبی دادند بهترین مربی 
دنیا هم بود، همین نتیجه را می گرفت. وقتی سرمربی برای 
هماهنگی زمان در اختیار ندارد و بازیکنان هندبال از سوی 
تیم هایشان اجازه ندارند در اردوی تیم ملی حاضر شوند یا با 
حداقل اردوی تدارکاتی در مسابقات حاضر می شوند، کاری از 

دست کسی برنمی آید. 

آلکنو برنامه تمرینات تیم ملی 
والیبال را تغییر داد

سرمربی تیم ملی والیبال ایران برنامه تمرینات این تیم را 
با توجه به برنامه لیگ ملت ها تغییر داد.فدراسیون بین المللی 
والیبال برنامه لیگ ملت های والیبال ۲۰۲۱ را اعلام کرد. بر 
اساس این برنامه، هشت بازی تیم ملی ایران صبح برگزار 
می شود.بنابراین ولادیمیر آلکنو تصمیم گرفت که بازیکنان 
در یک هفته پایانی پیش از اعزام به ایتالیا، تمرینات توپی را 
صبح و تمرینات بدنسازی را بعدازظهر انجام دهند تا با شرایط 
مسابقات هماهنگ تر شوند.در المپیک توکیو هم چند بازی 
تیم ملی ایران ساعت ۹ صبح به وقت محلی آغاز می شود 
و به همین دلیل آلکنو از برنامه ایران در لیگ ملت ها راضی 
است زیرا بازیکنان را آماده مسابقه دادن در صبح می کند.لیگ 
ملت های والیبال در سال ۲۰۲۱ به دلیل همه گیری ویروس 
کرونا به صورت متمرکز و به میزبانی شهر ریمنی ایتالیا برگزار 

می شود.

شرایط عجیب در اردوی 
بسکتبال با ویلچر

ملی پوشان بسکتبال با ویلچر کشورمان در اردوی اخیر 
خود از شرایط اسکان و خوابگاهی خود گلایه و شکایت زیادی 
دارند.ایمان بگ زاده درباره برگزاری مرحله نخست اردوی تیم 
ملی بسکتبال با ویلچر در سال ۱۴۰۰، اظهار داشت: اردویمان 
برگزار شد.  تهران  در  اردیبهشت ماه  تا ۱۰  فروردین  از ۲۷ 
۱۴ روز در اردو بودیم و کیفیت تمرینات بسیار ایده آل و در 
حد نرمال دنبال شد. بچه ها پیشرفت فنی و تکنیکی زیادی 
مناسبی  فضای  در  خوابگاه  و  اسکان  ازلحاظ  ولی  داشتند. 
میدان  در  خوابگاه  و  حکیمیه  در  تمرینمان  سالن  نبودیم. 
هفت تیر است. فضای سالن نسبتا خوب بود ولی فاصله سالن 
تا خوابگاه زیاد است و این خودش موجب خستگی بازیکنان 
می شود. همچنین ازلحاظ امکانات، تجهیزات و سخت افزاری 
بسیار ضعیف هستیم. ویلچرها قدیمی هستند و نیاز به تعمیر 
و تعویض دارند.وی افزود: بسکتبال با ویلچر در دنیا جایگاه 
تا  است  نیاز  معلولین  و  ولی در حوزه جانبازان  دارد  بالایی 
مسئولان توجه بیشتری به این رشته داشته باشند. بازیکنان 
خیلی خوب و کادر فنی بسیار کاربلدی در تیم ایران حضور 
دارند. تیم ملی بسکتبال با ویلچر تلفیقی از بازیکن های جوانان 
و باتجربه تشکیل شده و اگر تیممان حمایت شود، پتانسیل این 
را دارد تا روی سکوی بازی های پارالمپیک توکیو و مسابقات 
جهانی قرار گیرد.ملی پوش بسکتبال با ویلچر در پاسخ به این 
پرسش که شرایط اردو ازلحاظ تغذیه چطور بود، گفت: تغذیه 
در اردو خوب بود ولی مکمل های ورزشی را باید خود بازیکن 
با هزینه خودشان تهیه کنند. در رشته های تیمی چندین مورد 
نظیر، تجهیزات و امکانات، مکمل های ورزشی، تمرین زیاد 
بین بازیکنان، هماهنگی تیمی، همدلی، اتحاد بین بازیکنان و 
کادر فنی، باید موردتوجه قرار بگیرد. بگ زاده در مورد خرید 
ویلچر با وام عنوان کرد: هم اکنون باید با هزینه شخصی ام 
ویلچر جدید بخرم. چون قیمت ویلچر استاندارد خیلی بالاست 
باید وام بگیرم یا از کسی قرض کنم. با این شرایط حدود ۱۷۰ 
میلیون تومان نیاز دارم.وی با اشاره به اینکه هیئت های استانی 
باید از ملی پوشان خود حمایت کنند، تاکید کرد: مگر هر استان 
آن ها  وضعیت  به  نتوانند  که  دارد  المپیکی  بازیکن  تا  چند 
رسیدگی کنند. من انتظارم از هیئت استانم بیشتر دیگران 

است. اسپانسرها هم واقعً باید از ورزشکاران حمایت کنند.

سـپاهان در مرحله یک هشـتم نهایـی جام حذفی با تیم دسـته یکی 
خوشـه طلایی سـاوه روبه رو شـد و در یک دیدار جـذاب و نفس گیر، 
موفـق شـد شـاگردان بیاتلـو را در پایـان وقـت  اضافه شکسـت داده 
و راهـی دور بعـد شـود. بـه گزارش تسـنیم، زردپوشـان اصفهانی که 
در لیـگ برتـر بـا یـک بـازی بیشـتر در صـدر جـدول قـرار دارنـد و 
یکـی از جدی تریـن مدعیـان قهرمانـی بـه شـمار می آینـد، قصـد 
دارنـد عـلاوه بـر لیـگ در جـام حذفـی نیـز خـوب ظاهرشـده و بـا 
دو بـرد شـیرین بـه مرحلـه یک چهـارم نهایی ایـن رقابت هـا صعود 
کردنـد. تقابـل سـپاهان مقابـل خوشـه طلایـی را می تـوان یکی از 
بی کیفیت تریـن بازی هـای سـپاهان در فصـل جـاری به شـمار آورد 
کـه طبـق پیش بینی هـا، بـازی سـختی بـرای زردپوشـان اصفهانی 
از آب درآمـده و شـاگردان بیاتلـو بـازی جسـورانه و پایاپایـی مقابـل 
سـپاهانی ها ارائـه دادنـد. پیـروزی سـپاهان مقابـل خوشـه طلایـی 
را می تـوان اقتصادی تریـن بـرد ایـن تیـم تـا بـه اینجـای فصـل 
دانسـت. شـاگردان نویدکیـا در شـبی کـه موقعیـت گلزنـی چندانـی 
نداشـتند بـا اسـتفاده از تجربـه بالاتـر خـود پیروز شـده و بـه مرحله 
یک چهـارم نهایـی صعـود کردنـد تا نشـان دهنـد راه کسـب نتیجه 

در هـر شـرایطی را می دانند. سـپاهان مقابل خوشـه طلایـی آن تیم 
همیشـگی نبـود و بازیکنـان این تیم نتوانسـتند بـازی باکیفیتی را به 
نمایـش بگذارند. سـپاهان در شـرایطی بـه مرحله یک چهـارم نهایی 
رقابت هـای جـام حذفـی صعـود کـرد کـه فاصلـه زیاد بیـن خطوط 
ایـن تیـم در کنار فقدان نظـم تاکتیکی و بی دقتـی مهاجمان موجب 
گـره خـوردن بازی شـده و کار سـپاهان برای صعود را سـخت کرده 
بـود. نمایـش طلایـی پوشـان اصفهانـی را می تـوان بـه دو بخـش 
کامـلا متضـاد تقسـیم کـرد. شـاگردان نویدکیـا در نیمه نخسـت با 
توجـه بـه وضعیت چمـن ورزشـگاه رو به ارائـه بازی مسـتقیم آورده 
و تـلاش می کردنـد بـا اسـتفاده از سـرعت بالای بازیکنـان کناری و 
قـدرت حمل تـوپ بازیکنانی ماننـد نورافکن، رفیعی، اسـماعیلی فر و 
محبـی و ضربات سـر اسـتنلی به گل برسـند. بااین حال سـپاهانی ها 
در نیمـه نخسـت کامـلا آشـفته و سـردرگم نشـان داده و بـازی 
بی کیفیتـی را بـه نمایـش گذاشـتند. شـاگردان نویدکیـا اسـیر پرس 
سـنگین بازیکنان خوشـه طلایی شـده و نتوانسـتند موقعیت خاصی 
ایجـاد کننـد. شـاگردان بیاتلو بـازی متهورانـه خود در نیمه نخسـت 
سـپاهان را تحت فشـار زیـادی قـرار داده و خـط دفاعـی ایـن تیم را 

آزار دادنـد. در نیمـه دوم نویدکیـا دسـت بـه تعویـض زده و یاسـین 
سـلمانی و جلال الدیـن علی محمـدی را جانشـین رفیعـی و کریمـی 
کـرده و شـهباززاده را نیـز به جای اسـتنلی به زمین فرسـتاد تا شـیوه 
بـازی تیمـش را تغییـر دهد. تعویض های نویدکیا کارسـاز بـوده و در 
نیمه دوم شـکل و شـمایل بازی سـپاهان بهبود پیدا کرد و شـاگردان 
نویدکیا توانسـتند به بازی مسـلط شوند. زردپوشـان اصفهانی در این 
نیمـه تـلاش داشـتند بـا اسـتفاده از پاس های پرشـمار خـط دفاعی 
خوشـه طلایی را وادار به اشـتباه کـرده و با ارسـال های کوتاه و پاس 
بـه عمـق از خلاهای موجـود در عمق دفاع خوشـه طلایی اسـتفاده 
کـرده و خلـق موقعیت کننـد. بااین حـال آنالیز دقیق شـاگردان بیاتلو 
از شـیوه بـازی سـپاهان و پـرس سـنگین طلایـی پوشـان سـاوه به 
سـپاهانی ها اجـازه خلـق موقعیـت چندانی نـداد تا کار بـه وقت های 
اضافـه بکشـد. درواقـع می تـوان گفـت سـپاهان در فـاز هجومـی 
نمایـش خوبـی نداشـت و نتیجـه بازی را بـا اسـتفاده از تجربه بالاتر 
و زیرکـی بازیکنانـش بـه سـود خـود بـه پایـان رسـاند. زردپوشـان 
اصفهانـی در فـاز تهاجمـی اگرچـه موقعیت هـای گلزنی متعـددی را 
خلـق کردنـد، اما بیشـتر حمـلات آن هـا، آن برندگی و زهـر لازم را 

نداشـت و دلیـل ایـن امر را می تـوان در افـت هافبک های سـپاهان 
و فاصلـه زیـاد خـط میانی ایـن تیم بـا مهاجمانش جسـت و جو کرد. 
هافبک هـای سـپاهان در ایـن بـازی دوندگـی سـابق را نداشـته و 
عـلاوه بـر آن، فاصلـه زیـاد ایجادشـده بین خـط میانـی و حمله این 
تیـم موجب شـد تا توپ رسـانی درسـتی بـه مهاجمان انجام نشـود و 
درنتیجـه موقعیـت جـدی زیـادی نیـز خلق نگـردد. کم تعـداد بودن 
سـپاهانی ها در هنـگام حملـه نیز یکـی دیگر از نقاط ضعف مشـهود 
ایـن تیـم در بازی مقابل خوشـه طلایی اسـت. واقعیت آن اسـت که 
تیـم نویدکیـا در فاز هجومی نظم تاکتیکی همیشـگی اش را نداشـته 
و در دقایق زیادی از مسـابقه، رو به ارائه بازی احساسـی آورد و دقیقا 
همیـن دو عامـل در کنـار عـدم تمرکـز کافـی بازیکنـان باعث شـد 
سـپاهانی ها باوجـود خلق موقعیت هـای گلزنـی، در زدن ضربات آخر 
بدعمـل کـرده و ناکام بمانند. شـاگردان نویدکیا اگرچـه بازی چندان 
بـدی را بـه نمایـش نگذاشـته و در نیمـه دوم تـا حدودی نسـبت به 
حریـف خود برتری داشـتند، اما آنالیز دقیق شـاگردان بیاتلو از شـیوه 
بـازی سـپاهان در کنـار بی  دقتـی مهاجمـان ایـن تیم و فقـدان نظم 
تاکتیکی لازم، موجب شـد کار سـپاهان برای صعود سـخت شـده و 
تـا واپسـین لحظـات بازی بـا اماواگر همراه باشـد. در فـاز دفاعی اما 
سـپاهانی ها عملکرد خوبی داشـتند. اگرچه غیبـت نژادمهدی در خط 
دفاعـی سـپاهان به چشـم آمده و ضریب اشـتباهات فـردی مدافعان 
ایـن تیـم افزایش یافتـه بود امـا درمجموع سـپاهانی ها موفق شـدند 
نمایـش خوبـی در فـاز دفاعـی ارائـه کنند. نکتـه منفی سـپاهان که 
در بـازی بـا خوشـه طلایی بـار دیگر به چشـم آمـد اتـکا بیش ازحد 
سیسـتم انتخابـی نویدکیا به شـهباززاده و افت بیش ازحد اسـتنلی در 
کنار نداشـتن تاکتیک جایگزیـن در مواقع لزوم دانسـت. واقعیت این 
اسـت که سـپاهان نویدکیا اگرچه نسـبت به فصول گذشـته از تنوع 
تاکتیکـی بیشـتری برخـوردار شـده امـا افت اسـتنلی و فقـدان یک 
مهاجـم مسـلط بـه نبردهـای هوایـی باعث شـده تـا دسـت نویدکیا 
بـرای اعمـال تغییرات تاکتیکی بیشـتر در مواقع لزوم بسـته بماند. از 
طـرف دیگر در ترکیب فعلی سـپاهان، شـهباززاده تنها مهاجم هدف 
تیـم نویدکیـا به شـمار می آیـد و همین عوامـل به حریفان سـپاهان 
ایـن اجـازه را می دهـد تـا بـا یـک آنالیـز درسـت، به راحتـی راه های 
نفـوذ تیـم نویدکیـا را بسـته و ایـن تیـم را در فاز تهاجمـی زمین گیر 
کننـد. اتفاقـی کـه در دیـدار خوشـه طلایی و سـپاهان نیـز رخ داد و 

سرنوشـت بـازی، به وقت هـای اضافه کشـید.

واکاوی دلایل پیروزی دشوار سپاهان برابر خوشه طلایی ساوه

 طلایی پوشان اصفهانی
 تیم همیشگی نبودند

سرمربی تیم فوتبال ســپاهان می گوید همان گونه که 
ســازمان لیگ برای برگزاری مسابقه ما در ساوه همه توان 
خود را به کار گرفت و جدیت به خرج داد، انتظار اســت که 
بدون ملاحظه و مماشــات با سایر تیم ها، رقابت های لیگ 
برتر را نیــز طبق برنامه و زمان بنــدی برگزار کند. محرم 
نویدکیا در پاســخ به پرسشی مبنی بر اینکه پرسپولیسی ها 
نســبت به تعداد کمتر بازی های استقلال در آستانه دربی 
معترض هســتند، گفت: من هرگز عادت نــدارم در مورد 
مسائل سایر تیم ها اظهارنظر کنم اما در بازی رفت ما مقابل 
تراکتور وقتی شاهد بارش برف در تبریز و تعویق یک روزه 
دیدار بودیم اما ســازمان لیگ درخواســت ما را برای یک 

روز اســتراحت بیشتر برای بازی مقابل سایپا نپذیرفت و ما 
ناچار شدیم به فاصله چهار روز دو مسابقه انجام دهیم. وی 
اظهار داشت: دنبال بهانه جویی نیستم و معتقدم همان گونه 
که سازمان لیگ همه تلاش خود را برای انجام بازی ما با 
خوشه طلایی در ســاوه بکار گرفت، قصد دارد که مطابق 
برنامه، ادامه مسابقات را برگزار کند و اگر به خواسته برخی 
تیم ها عمل کند شاید نتواند به موقع لیگ را به پایان برساند. 
سرمربی سپاهان گفت: این نکته را هم باید مدنظر داشت 
که با آغاز مرحله بعد جام باشگاه های آسیا و حضور تیم های 
ایرانی در این رقابت ها، چنانچه ســازمان لیگ بخواهد در 
برنامه بازی های لیگ برتر تغییراتی ایجاد کند قطعا با معضل 

و بی نظمــی مواجه خواهد شــد. وی در مورد دیدار تیمش 
مقابل پرسپولیس در لیگ برتر، گفت: واقعیت آن است که 
این مسابقه از حســاس ترین رقابت های فصل است و من 
بااینکه تمایل دارم نگاهی معمولی به بازی داشــته باشم 
اما بازهم منکر حساســیت بالای آن نمی شوم. وی اظهار 
کرد: سه امتیاز این مسابقه بسیار مهم و حیاتی است و قصد 
داریم با برنامه ای منظم و هدفمند به دیدار پرسپولیس برویم 
هرچند معتقدم که بازنده این دیدار هرگز شــانس قهرمانی 
را از دست نمی دهد زیرا در ادامه هشت مسابقه دیگر باقی 
می ماند که هرکدام از آن ها می تواند در تعیین قهرمان این 

فصل تعیین کننده باشد.

ستاره پیشین تراکتور و بازیکن فعلی مس رفسنجان معتقد 
برای  زیادی  و  برابر  شانس  سپاهان  و  پرسپولیس  که  است 
قهرمانی در لیگ برتر دارند. هافبک تیم فوتبال مس رفسنجان 
تاکید کرد که دو تیم سپاهان و پرسپولیس شانس برابری برای 
کسب عنوان قهرمانی لیگ برتر دارند. مهدی کیانی در ارتباط 
با شرایط فعلی مس بعد از شکست برابر نفت مسجدسلیمان 
گفت: وضعیت تیم ما خوب است و تمرینات منظمی را انجام 
می دهیم تا آماده انجام بقیه بازی ها شویم. ما در بازی با نفت 
هم نباید با شکست زمین را ترک می کردیم چون واقعا فوتبال 
خوبی را به نمایش گذاشتیم ولی در گل زدن بدشانس بودیم، 

در طرف مقابل حریف روی یک موقعیت ۱۰ درصدی به گل 
رسید. فوتبال همین است و باید یاد بگیریم که از موقعیت ها 
نهایت استفاده را ببریم تا این طور ضربه نخوریم. بازیکن پیشین 
تراکتور و سپاهان در پاسخ به این پرسش که »آیا مس رفسنجان 
می تواند در این فصل سهمیه لیگ قهرمانان آسیا را کسب کند؟« 
عنوان کرد: مس واقعا تیم خوبی است، ما بازیکنان باکیفیت و 
کادر فنی توانایی داریم و می توانیم در پایان فصل یک اتفاق 
خوب را رقم بزنیم. البته مس برای نخستین بار است که در 
لیگ برتر حضور دارد و شرایط خیلی از تیم ها در بالای جدول 
که برای قهرمانی تلاش می کنند با ما قابل قیاس نیست. با این 

شرایط گرفتن سهمیه آسیا خیلی سخت است و اگر می خواهیم 
در این زمینه مدعی باشیم باید دربازی های بعدی ساده امتیاز از 
دست ندهیم. ما قطعا تلاش می کنیم تا یک رتبه خوب را کسب 
کنیم. هافبک مس رفسنجان درباره اینکه کدام تیم در این فصل 
قهرمان خواهد شد، تصریح کرد: چیزی قابل پیش بینی نیست. 
استقلال  و  دارند  نزدیک  رقابتی  پرسپولیس  و  الان سپاهان 
هم می خواهد خودش را به آن ها برساند. تراکتور و فولاد هم 
می توانند خودشان را به بالای جدول برسانند و چیزی را نمی توان 
از حالا پیش بینی کرد. بااین حال پرسپولیس و سپاهان مدعیان 

اصلی هستند و شانس قهرمانی این دو تیم هم برابر است.

اهمیت جدال سپاهان با پرسپولیس از نگاه محرم

شانس قهرمانی پرسپولیس و سپاهان برابر است

تعویض های محرم در دیدار برابر خوشــه طلایی در ۹۰ 
دقیقه خیلی کارساز نشد. در وقت های اضافی بود اما این تیم 
سپاهان نمایش بهتری نسبت به میزبان سخت کوشش ارائه 

کرد و ســرانجام در دقیقه ۱۱۵ بود که حملات آن ها نتیجه 
داد و روی پاس بسیار دقیق و خیره کننده سجاد شهباززاده، 

محمد محبی با خزائی فرد گلر خوشه طلایی تک به تک شد 
و با دریبل این دروازه بان گل اول بازی را ثبت کرد. چند دقیقه 
بعدتر هم روی کار بسیار خوب و تکنیکی یاسین سلمانی یکی 
دیگــر از تعویضی های تیم محرم 
نویدکیا گل دوم مسابقه با پاس به 
عقبی که این بازیکن برای سجاد 
شهباززاده فراهم کرد، به ثمر رسید 
تا سپاهان با نقش آفرینی مستقیم 
تعویضی هــای نویدکیــا و به ویژه 
سجاد که گره بازی را با یک پاس 
دیدنی باز کرد، برنــده یک دیدار 
سخت لقب بگیرد و به جمع هشت 
تیم پایانی جام حذفی راه پیدا کرد. 
نکته دیگر اینکه شهباززاده در سه 
بازی متوالی لیــگ برتر موفق به 
گلزنی نشــده بود و آمار گل های 
او روی عدد ۱6 متوقف شــده بود. 
سرانجام اما پای سجاد به گلزنی در 
ساوه باز شد تا هواداران سپاهان با امیدواری بیشتری نمایش 

این بازیکن را در دیدار بعدی مقابل پرسپولیس تماشا کنند.

پزشک تیم فوتبال ذوب آهن توضیحاتی را در خصوص 
دو بازیکن مصدوم این تیم ارائه کرد. تیم فوتبال ذوب آهن 
اصفهان با توجه به وقفــه ۲۲ روزه ای که به علت حضور 

استقلال و پرسپولیس در لیگ 
قهرمانان آسیا در برنامه این تیم 
به وجود آمــد با نظر کادر فنی 
برنامه هــای آماده ســازی را با 
انجام چند دیدار دوستانه پشت 
سر می گذارد. شاگردان مجتبی 
حسینی پس ازاینکه در مصاف با 
تیم برق شیراز به برتری هفت 
بر صفر دست پیدا کردند، مقابل 
امیدهای ذوب آهن قرار گرفتند 
و با دو گل علــی خدادادی در 
این بازی به پیروزی رســیدند؛ 
اما قاســم حدادی فــر و دارکو 

بیــدوف دو بازیکن مصدوم ذوب  آهن هســتند که تحت 
نظر کادر پزشــکی قرار دارند. امیرحسین شریفیان پزشک 
ذوب آهن درباره وضعیت ایــن دو بازیکن به گفت: زانوی 
قاســم حدادی فر مشکل دارد و فعلا روی آن کار می کنیم 

تا هرچه زودتر به شرایط خوب برسد. وی در مورد وضعیت 
دارکو بیدوف مهاجم صربستانی ذوب آهن تصریح کرد: دوره 
درمان دارکو پس از جراحی که روزی زانو داشــت، تقریبا 

تمام شــده و او تمرینات انفرادی و بدنســازی را پشت سر 
می گذارد. سعی می کنیم در ۱۲-۱۰ روز آینده به تمرینات 
گروهی اضافه شود. وی در مورد اینکه آیا بیدوف به بازی با 
استقلال می رسد، گفت: احتمال بازی کردن او ضعیف است.

 بازگشت سجاد به گلزنی پیش از نبرد 
با پرسپولیس

ذوب آهن با دو غایب به مصاف استقلال 
می رود
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رئیس هیئت مدیره انجمن صنفی کارفرمایان شرکت ها 
و دفاتر خدمات مسافرت هوایی، جهانگردی و زیارتی استان 
اصفهان با اشاره به کم بودن مدت اقامت مسافر در اصفهان 
نسبت به ظرفیت های آن گفت: یکی از اهداف تفاهم نامه 
شهرداری  ورزشی  اجتماعی  فرهنگی  سازمان  با  مشترک 

اصفهان افزایش این زمان است.
سید محسن روناسی در گفت وگو با فارس، درباره امضای 
تفاهم نامه با سازمان فرهنگی اجتماعی ورزشی شهرداری 
امضای  درصدد  که  بود  زیادی  مدت  کرد:  اظهار  اصفهان 
و  مسافرتی  خدمات  دفاتر  میان  پیوند  ایجاد  و  تفاهم نامه 
تا  بودیم  استان اصفهان و شهرداری اصفهان  گردشگری 
بتوانیم به صورت متمرکز از قابلیت ها و پتانسیل های یکدیگر 
استفاده کنیم. رئیس هیئت مدیره انجمن صنفی کارفرمایان 
و  جهانگردی  هوایی  مسافرت  خدمات  دفاتر  و  شرکت ها 
زیارتی استان اصفهان بابیان اینکه گردشگری شاخه های 
گوناگونی دارد، افزود: با توجه به ارتباطی که دفاتر خدمات 
مسافرتی با کشورهای خارجی دارند می توانند معرف بسیار 
خوبی برای شهر و استان اصفهان باشند. او بابیان اینکه کم 
بودن مدت اقامت مسافر در اصفهان نسبت به ظرفیت های 
آن یکی از مشکلات بر سر راه توسعه گردشگری است، ادامه 
داد: یکی از اهداف امضای این تفاهم نامه افزایش این مدت 
از سه تا چهار روزبه حداقل یک هفته اقامت است و فکر 
با شهرداری اصفهان وجود  تعامل  قابلیت در  این  می کنم 
گردشگری  گوناگون  شکل های  به  اشاره  با  روناسی  دارد. 
کشورمان  فرهنگ  کرد:  اضافه  خلاق  گردشگری  مانند 
ظرفیت های فراوانی دارد که راه های استفاده از آن ها برای 
توسعه گردشگری در قالب این تفاهم نامه آمده است تا با 
توسعه گردشگری در شهر اصفهان پس از پشت سر گذاشتن 
بحران کرونا، منفعت اجرای مفاد تفاهم نامه به صورت برد-
برد به شهرداری اصفهان و صنعت گردشگری کشورمان که 

مظلوم و محروم واقع شده است، برسد. رئیس هیئت مدیره 
انجمن صنفی کارفرمایان شرکت ها و دفاتر خدمات مسافرت 
به  پاسخ  در  اصفهان  استان  زیارتی  و  جهانگردی  هوایی 
اینکه شهرداری اصفهان برای افزایش مدت اقامت مسافر 
در شهر چه اقدامی می تواند انجام دهد، گفت: مشکلی که 
وجود دارد این است که در شهر اصفهان منابع گردشگری 
زیادی داریم اما مرکز گردشگری نداریم و شهرداری می تواند 
منابع گردشگری را به مراکز گردشگری تبدیل کند. همچنین 
شهرداری تفاهم نامه های متعددی با شهرهای خواهرخوانده 
خود دارد که وظیفه دفاتر خدمات مسافرتی و شهرداری ایجاد 
ارتباط با این خواهرخوانده ها است تا با معرفی شهر اصفهان 
به آن ها، مدت اقامت مسافران خارجی را افزایش دهیم. او 
خاطرنشان کرد: شاید این اقدام درگذشته به صورت جزیره ای 
انجام می شد اما برای نخستین بار است که به صورت متمرکز 
و واحد در قالب تفاهم نامه آمده که امیدوارم به خوبی اجرایی 
شود. گفتنی است، همکاری مشترک در زمینه طراحی و 
گردشگری  نظیر  مختلف  گردشگری  پروژه های  اجرای 
ورزشی و گردشگری خلاق، همکاری مشترک در برگزاری 
گردهمایی ها، همایش های علمی، سمپوزیوم ها، وبینارها و 
سمینارهای داخلی و بین المللی، همکاری در برگزاری دوره ها 
بلندمدت،  و  کوتاه مدت  تخصصی  آموزشی  کارگاه  های  و 
گردشگری،  فرهنگ  توسعه  و  گسترش  در  همکاری 
شهرهای  پتانسیل  از  استفاده  جهت  مشترک  برنامه ریزی 
راستای  در  ایران  شهرهای  سایر  و  اصفهان  خواهرخوانده 
توسعه تورهای ورودی به کشور و شهر اصفهان و مشارکت و 
همکاری در برگزاری رویدادهای »کمک نوآور« گردشگری 
الکترونیک ازجمله مهم ترین مفاد تفاهم نامه مابین سازمان 
انجمن  و  اصفهان  شهرداری  ورزشی  اجتماعی  فرهنگی 
صنفی کارفرمایان شرکت ها و دفاتر خدمات مسافرت هوایی، 

جهانگردی و زیارتی استان اصفهان است.

خانه قاجاری عباس بهشتیان؛ مردی که سینه سپر کرد تا 
جلوی عبور تانک ها را از روی پل خواجو بگیرد، در حال مرمت 
است و به گفته کارشناس فنی اداره کل میراث فرهنگی 
استان اصفهان، اگر اوضاع روبه راه باشد، تا پایان شهریور بانام 

»خانه حکیم« آماده بهره برداری می شود.
منصور عسگری، با اعلام این خبر به ایسنا می گوید: 
عباس بهشتیان  یکی از فرهنگ دوستان اصفهان است که 
در طول عمر خود برای حفظ آثار تاریخی اصفهان تلاش 
بسیار کرد و می توان او را کنشگر فرهنگی_اجتماعی زمانه 
خود دانست. او ادامه می دهد: ماجرای ایستادگی او در برابر رژه 
تانک ها از روی پل خواجو را، اغلب افراد شنیده اند و باید اضافه 
کنم زمانی که در جنگ تحمیلی مسجد جامع عتیق اصفهان 
بمباران شد، عباس بهشتیان چنان سراسیمه و شتابان خود را 
به محل رساند که میخی در مسیر به چشم او فرورفت و اثر 
آن تا پایان عمر با او ماند. مرمتگر خانه بهشتیان، خاطرنشان 
می کند که در کتاب »یادنامه عباس بهشتیان«، می توان به 
مکاتبات بی شمار او با وزارت فرهنگ و ارشاد وقت به منظور 
حفاظت و ثبت آثار تاریخی رو به نابودی اصفهان در فهرست 
میراث ملی دست یافت. عسگری، در پاسخ به این سؤال که 
مرمت خانه بهشتیان از چه زمانی آغازشده؟ به ایسنا می گوید: 
سال ۱۳۹۸ خانه بهشتیان به واسطه صندوق حفظ و احیای 
اماکن تاریخی و فرهنگی کشور از طریق مزایده به شرکت 
گردشگری سلامت زنده رود اسپادانا به عنوان سرمایه گذار 
بخش خصوصی واگذار شد و ما نیز از مهرماه، عملیات مرمت 
و بازسازی خانه را آغاز کردیم. او می افزاید: این خانه ازنظر 
سازه ای آسیب های زیادی دیده بود و به همین خاطر هزینه 
استحکام بخشی و مرمت و احیای آن بالغ بر سه میلیارد تومان 
برآورد شده که عملیات آن زیر نظر اداره کل میراث فرهنگی 
استان اصفهان و صندوق حفظ و احیای اماکن تاریخی و 
فرهنگی کشور در حال انجام است. کارشناس فنی اداره کل 
میراث فرهنگی استان اصفهان درباره سرنوشت خانه بهشتیان 
پس از مرمت، توضیح می دهد: به این دلیل که خانه عباس 
بهشتیان درواقع خانه_کارگاه بوده و یک دستگاه کوچک 
عصاری در آن وجود داشته، قرار است که در آینده به یک 
مرکز پذیرایی اقامتی با محوریت سلامت و فرهنگ تبدیل 
شود و بانام »خانه حکیم« به گردشگران خدمت رسانی کند. 
عسگری خاطرنشان می کند که بخشی از آثار عباس بهشتیان 
نیز در هشتی ضلع غربی خانه او برای مخاطبان به نمایش 
درمی آید.  مرمتگر خانه عباس بهشتیان، زمان اتمام مرمت 
این خانه و بهره برداری از آن را به شرط مساعد بودن شرایط، 

تا پایان شهریور سال جاری اعلام می کند.

اپلیکیشن  راه اندازی یک  با  یک شرکت خلاق 
موسیقی، خدمات این حوزه را با چهار برابر سرعت 
سامانه های مشابه خارجی به مخاطبان ایرانی عرضه 

می کند.
به گزارش ایمنا، امیر حسام صمد آقایی، مدیرعامل 
گذشته  سال های  در  گفت:  خلاق  شرکت  یک 
سامانه های مختلفی ازجمله یک سامانه مشهور در 
قابل توجهی  ایجاد شد که مضرات  مرزها  آن سوی 
را به فرهنگ کشور و عرصه موسیقی تحمیل کرده 
است. این فعال صنایع نرم و خلاق ادامه داد: بر این 
گسترده  بررسی  از  پس  شرکت خلاق  این  اساس 
خصوصیات این حوزه، اپلیکیشنی را ایجاد کرد که 
چهار برابر سرعت اپلیکیشن های آن سوی آب را دارا 
نیز یک نهم هزینه رقبای مشابه  بوده و هزینه آن 
خارجی است. همچنین آرشیو بسیار خوب و کاملی 
از آهنگ های ایرانی را در اختیار کاربر قرار می دهد. 
صمد آقایی افزود: امکانات مختلفی در این سامانه 
ملی عرضه موسیقی، پیش بینی شده است. یکی از 
این امکانات فرمان صوتی هوشمند است. بر اساس 
این خدمت، کاربر بدون نیاز به تایپ کردن با دستور 
صوتی می تواند آهنگ را عوض کند یا میزان صدا 
را کم وزیاد کند. تلاش کرده ایم که ازنظر امکانات 
او همچنین  باشد.  فراهم  زمینه ها  کاربری، همه  و 
بیان کرد: یکی از مسائلی که باید به آن اشاره کرد، 
نیاز این کسب وکار به معرفی بیشتر مخاطب ایرانی 
است. با توجه به هزینه های بالای تبلیغات طبیعی 
است یک شرکت خلاق که در زمینه فرهنگ و هنر، 
خدمات ارائه می دهد، توان پوشش این هزینه ها را 
نداشته باشد. با توجه به سیاست های اعلامی در مورد 
لزوم مقابله با تهاجم فرهنگی و حمایت از عرضه آثار 
هنری فاخر ایرانی، طبیعی است که ما انتظار حمایت 

داشته باشم.

یک شرکت دانش بنیان اصفهانی موفق به طراحی سامانه 
هوشمند کنترل اقلیم گلخانه مبتنی بر اینترنت اشیاء شد.

شرکت  یک  هیئت مدیره  رئیس  صادقی-  محمدرضا 
در خصوص  ایسنا،  با  در گفت وگو  اصفهان  در  دانش بنیان 
طراحی سامانه هوشمند کنترل اقلیم گلخانه مبتنی بر اینترنت 
اشیاء، اظهار کرد: این سامانه تمام فرایندهای مرحله داشت و 
پرورش گیاه ازجمله اقلیم گلخانه و تجهیزات آن را کنترل 
می کند و شرایط گلخانه را در بهینه ترین حالت ممکن قرار 
گلخانه  اقلیم  کنترل  هوشمند  سیستم  افزود:  او  می دهد. 
مگاشید قادر است با کنترل تجهیزات، آبیاری و تغذیه گلخانه، 
اصلاحات لازم را در وضعیت گیاهان با توجه به نیازمندی های 
کنترل  وظیفه سیستم هوشمند  نخستین  دهد.  انجام  آنان 
تجهیزات گلخانه، تثبیت شرایط اقلیمی محیط داخل گلخانه 
کنترل  است.  گیاه  برای  ممکن  وضعیت  مطلوب ترین  در 
تجهیزات باید با به حداقل رساندن استهلاک تجهیزات و 
علاوه  به این ترتیب  باشد،  همراه  انرژی  مصرف  کمترین 
هزینه های  گلخانه ای  محصولات  تولید  میزان  برافزایش 
شرکت  هیئت مدیره  رئیس  می باید.  کاهش  نیز  را  تولید 
به  دستیابی  اینکه  بابیان  آرشید  گستر  محرکه  دانش بنیان 
وضعیت گلخانه از راه دور همواره دغدغه کاربران گلخانه بوده 
است، خاطرنشان کرد: این سیستم هوشمند با پشتیبانی از 
ارتباطات مخابراتی و اینترنی متنوع، ارتباط کاربران با گلخانه 
را در هر مکانی میسر کرده و باقابلیت نصب بر روی انواع 
گوشی های همراه و رایانه های شخصی امکان رصد و پایش 
فراهم می سازد. صادقی،  کاربران  برای  را  گلخانه  وضعیت 
افزایش راندمان تولید محصولات، افزایش میزان رشد زایشی 
و باروری گیاه، جلوگیری از آسیب به سازه و تجهیزات گلخانه، 
پایش شرایط و کنترل تجهیزات از راه دور، کاهش مصرف 
آب و حامل های انرژی، تثبیت شرایط محیطی موردنیاز گیاه 
از  از برخی آفات و بیماری های گلخانه ناشی  و جلوگیری 
ناپایداری شرایط اقلیمی را از مزایای استفاده از این سامانه 

معرفی کرد. او گفت: سامانه هوشمند کنترل اقلیم گلخانه 
از مجموعه ای از حسگرها، تابلوهای مرکزی کنترل کننده، 
است  تشکیل شده  کاربری  رابط  و  ارتباطی  پروتکل های 
از راه دور شرایط  اینترنت اشیا، امکان کنترل  که در بستر 
هیئت مدیره  رئیس  است.  کرده  فراهم  را  گلخانه  محیطی 
شرکت دانش بنیان محرکه گستر آرشید با تأکید بر بوم سازی 
این سامانه، خاطرنشان کرد: سامانه توسعه پذیر است و اگر 
تجهیزات جدید به گلخانه اضافه شود و یا ساختار گلخانه تغییر 
کند، بدون تغییر در سخت افزار قابل ارتقا است. صادقی افزود: 

در حال حاضر دامنه فعالیت شرکت از طرح های پژوهشی و 
طراحی مدارهای الکترونیکی تا تولید و اجرای سامانه های 
هوشمند کنترلی و هوشمند سازی صنایع گسترش یافته است 
و یکی از محصولات پلتفرم اتوماسیون صنعتی است که با 
شخصی سازی نیازهای گلخانه به کنترل فرایندها می پردازد. 
او ادامه داد: تاکنون با تکیه بر تولید محصولات دانش بنیان در 
حوزه هوشمند سازی و اتوماسیون زراعت و باغداری، گلخانه، 
پرورش دام و طیور و آبزیان، به ارائه راهکارهای مناسب در 

زمینه های مختلف کشاورزی و صنایع وابسته پرداخته ایم.

اما  دارد  قرار  اولویت  در  مردم  اقتصادی  سفره  اینکه  با 
هنوز هم توجه به نیازهای بخش فرهنگ از اهمیت بالایی 
برخوردار است. برای مثال با نبود کاغذ، بسیاری از فعالیت ها 
متوقف می شود، سرانه مطالعه کاهش می یابد و دسترسی 

مردم به کتاب دشوارتر می شود.
به گزارش ایرناپلاس، کاغذ یکی از مواد ضروری برای 
ادامه فعالیت ناشران و مطبوعات است. به دلیل ارتباط مستقیم 
فعالیت این گروه با سرانه مطالعه کشور و اطلاع رسانی و رشد 
فرهنگی جامعه، ایجاد امکانات لازم و تسهیل فعالیت آنها 

ضرورت دارد.
با گذشت چند ماه از بحران کمبود کاغذ در بازار و پیگیری 
مسئولان وزارت ارشاد، هنوز این مشکل حل نشده است. 
ناشران نمی توانند عناوین جدید چاپ یا عناوین پرفروش را 
تجدید چاپ کنند و همچنین خطر کمبود کاغذ، مطبوعات را 
تهدید می کند. محسن جوادی معاون امور فرهنگی وزارت 
اقدامات  ارشاد ۳۰ فروردین ماه اعلام کرد هنوز  فرهنگ و 
نتیجه  به  کاغذ  تهیه  نیاز  مورد  ارز  تامین  برای  انجام شده 
نرسیده است. به گفته او در سال ۹۸ و اوج تحریم ها دولت با 
تخصیص ارز دولتی برای کاغذ تحریر و مطبوعات نیازهای 
نشر کشور و مطبوعات را به صورت حداقلی تامین کرد. همین 
موضوع موجب ثبات نسبی در قیمت کاغذ در بازار آزاد هم 
بود. حتی با وجود عدم تخصیص ارز در سال ۹۹ از موجودی 
کاغذهای سال ۹۸ بازار کاغذ تا نیمه دوم سال ۹۹ از ثبات 

نسبی برخوردار بود.
Á کاغذ از شمول ارز دولتی خارج شد

با توجه به  ارشاد،  امور فرهنگی وزارت  به گفته معاون 
اینکه دولت در سال ۹۹ تصمیم گرفت به دلیل کمبود ارز، 
تخصیص ارز دولتی به کالاهای مصرفی را به کمتر از نصف 
تقلیل دهد، کاغذ هم از شمول ارز دولتی خارج و از گروه 

کالایی اول، بیرون رفت.
این موضع علاوه بر مشکلاتی که برای سال ۹۹ و ۱۴۰۰ 
ایجاد می کرد درخصوص ترخیص کاغذهای وارادتی با ارز 
دولتی ۹۸ هم که در بهار سال ۹۹ وارد کشور شدند، مشکلات 
زیادی را موجب شد. پیگیری های متوالی وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی مشکل ترخیص کاغذهای قبلی را حل کرد و 

بخشی از همان کاغذها در دست توزیع است.
موضوع  حساسیت  به  توجه  با  ارشاد  و  فرهنگ  وزارت 
کاغذ برای نشر و مطبوعات در نیمه دوم ۹۹ و در ۱۴۰۰، 
در چندین مرحله موضوع را به مسئولان مربوطه منتقل و 
دلایل نگرانی خود را بازگو کرد. این نامه نگاری ها به معاون 
اول رئیس جمهور، معاون اقتصادی رئیس جمهوری و شخص 
انتقال  آنها  اصلی  موضوع  گرفت.  صورت  رئیس جمهوری 
دغدغه های صنوف نشر و مطبوعات و درخواست تامین ارز در 

حداقل مقدار ممکن بود.
به گفته جوادی، پی نوشت رئیس جمهوری در ذیل نامه 
اخیر وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی مایه دلگرمی شد. روحانی 
ارشاد  و  فرهنگ  وزارت  درخواست  خصوص  در  نوشت، 
اسلامی اقدام صورت گیرد تا نگرانی از کمبود کاغذ در سال 

۱۴۰۰ برطرف شود.

از طرفی محمد خدادی معاون مطبوعاتی وزارت ارشاد، 
یکم اردیبهشت از نبود کاغذ روزنامه ها ابراز نگرانی کرد. وی 
با یادآوری تغییرات مدیریتی در وزارت صمت و همچنین 
خروج کاغذ از تخصیص ارز دولتی، تاکید کرد: اکنون پیگیر 
این موضوع هستیم که گروه کالایی کاغذ در ستاد اقتصادی 
دولت مطرح و تغییر آن، تصویب شود تا راه برای تامین ارز 
باقیمانده ۹۸ یا تامین ارز جدید برای سال ۱۴۰۰ فراهم شود 
که امیدوارم در نخستین جلسه ستاد اقتصادی دولت درباره آن 
تصمیم گیری شود تا چرخه نشر و مطبوعات در سال جدید با 
چالش جدی مواجه نشود؛ ضمن آنکه بازار کاغذ نیز از تنش 

و اختلال خارج شود.
Á فرصت مطالعه از مردم گرفته می شود

سیدرضا تقوی عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای 
اسلامی با تاکید بر اینکه رسیدگی به مشکلات دسترسی به 
کاغذ از مسائل بسیار مهم فرهنگی است، گفت: دولت باید از 
طریق وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی این مشکل را حل کند، 

زیرا نمی توان مطالعه و فرهنگ را به تاخیر انداخت.
وی افزود: نبود کاغذ به فعالیت اهالی فرهنگ و رسانه، 
نباشد  که  کاغذ  می زند.  لطمه  کتابخوانی  روند  و  معلمان 
بخشی از فعالیت چاپخانه ها تعطیل است. کاغذ در فرهنگ 
نقش مهمی دارد اگرچه فضای مجازی مصرف کاغذ را در 
برخی از بخش ها کاهش داده است، اما نقش کاغذ در فرهنگ 
بسیار مهم است و نباید آن را از نظر دور بداریم. به گفته این 
نماینده مجلس، همان طور که در حوزه اقتصاد، به نان، لبنیات 
و گوشت نیاز است در حوزه فرهنگ هم به موادی مانند کاغذ 

نیاز است.
وی ادامه داد: در بازار کاغذ تنش به وجود آمده است و 
بسیاری از ناشران نگران ادامه فعالیت هستند. از طرفی کمبود 
کاغذ، سرانه مطالعه جامعه را تحت تاثیر قرار می دهد. نکته 
دیگر اینکه زمانی که ناشران نمی توانند به درستی فعالیت 

کنند، فرصت مطالعه از مردم گرفته می شود.
Á جامعه با روزنامه و نشریات مانوس است

تقوی با تاکید بر اینکه یکی از وظایف مهم وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی فراهم کردن امکانات فرهنگی برای اهل 
حوزه  در  مسئولان  که  همانطور  کرد:  بیان  است،  فرهنگ 
اقتصاد برای نان و سفره مردم فعالیت می کنند، مسئولان 
حوزه فرهنگی هم برای سفره فرهنگ مردم باید اقداماتی 
انجام دهند. کاغذ یکی از اقلام ضروری فرهنگ کشور است 

که به بسیاری از فعالیت ها ارتباط دارد.
وی با بیان اینکه نمایندگان مجلس در کمیسیون فرهنگی 
این مسائل را پیگیری می کنند، افزود: امیدوارم اگر نیاز است 
وزیر ارشاد و سایر مسئولان دولت برای حل مشکل کاغذ 
گاهی  شود.  انجام  باید  اقدام  این  دهند.  اختصاص  طرحی 
مشکلات و معیشت مردم آنقدر توجه مسئولان را به خود 
جلب می کند که ممکن است، موجب کم توجهی به دیگر 
مسائل شود. البته سفره اقتصاد بر سفره فرهنگ اولویت دارد، 
اما سفره فرهنگ را هم باید در حدی که می توانیم رونق 
محققان،  پژوهشی،  فعالیت های  دانشگاه ها،  زیرا  بدهیم، 
اقدامات فرهنگی، آموزش و پرورش و ... به کاغذ نیاز دارند. 

این نماینده مجلس ادامه داد: درست است که فضای مجازی 
در حوزه رسانه به انتشار اخبار کمک می کند، اما جامعه ما با 
روزنامه و نشریات مانوس است. روزنامه باید در شبانه روز به 
دست بسیاری از فرهیختگان برسد. اگر نباشد اطلاع رسانی 
با مشکل مواجه می شود، نشریات مهم هستند؛ باید آنها را 

حفظ کنیم.
Á  ضرورت اقدامات جدی برای تامین مواد اولیه

تولید کاغذ
مهشید پورداد دبیر سندیکای تولیدکنندگان کاغذ با تاکید 
بر اینکه اگر دولت شرایط را برای تولیدکنندگان فراهم کند، 
بازار کاغذ چاپ و تحریر وضعیت بهتری خواهد داشت گفت: 
مدتی است که به صورت عمده تولیدکننده داخلی کاغذ چاپ 
و تحریر نیستیم، بنابراین درباره شیوه توزیع آن نمی توانم 
نظری ارائه دهم؛ اما می توانم اعلام کنم اگر دولت اقداماتی 
برای تسهیل تامین مواد اولیه تولید کاغذ انجام دهد، می توانیم 
به عنوان تولیدکننده داخلی سهم مناسبی از بازار کاغذ چاپ و 
تحریر کشور داشته باشیم و بخشی از نیاز بازار را تامین کنیم. 

در نتیجه بخشی از تلاطم بازار کاغذ کاسته خواهدشد.
در حال حاضر تعدادی از کارخانجاتی که در زمینه تولید 
کاغذ تحریر توانمند بودند، تعطیلند یا تغییر کاربری داده و به 
تولید کاغذهای دیگر اشتغال دارند. به گفته پورداد، بخشی از 
تامین مواد اولیه برای تولید کاغذ چاپ و روزنامه از طریق 
واردات انجام می شود. برای بهبود وضعیت بازار کاغذ چاپ و 
تحریر نیاز به ایجاد زیرساخت های مناسب در این حوزه است.
و  افزوده  ارزش  بحث  در  داشت،  توجه  باید  افزود:  وی 
پرداخت مالیات، تولیدکننده ضرر اصلی را متحمل می شود، 
زیرا برای تامین مواد اولیه باید ارزش افزوده را پرداخت کنند، 
اما در زمان فروشِ کالا، به این دلیل که کاغذ چاپ و تحریر 
کالای خاص است، از پرداخت مالیات ارزش افزوده معاف 
است. تولیدکننده نمی تواند کاغذ را با ارزش افزوده بفروشد، در 
همین جا ضرر بزرگی را تحمل می کند که صرفه اقتصادی 

آن را از بین می برد.
Á  کتاب های کاغــذی محبوبیت خود را حفظ

کرده اند
دبیر سندیکای تولیدکنندگان کاغذ درباره نتیجه افزایش 
به صورت  و  در فضای مجازی  رسانه ها  و  ناشران  فعالیت 
الکترونیک و توقف چاپ روزنامه و کتاب توضیح داد: اگر 
این اتفاق بیفتد، به معنای نابودی صنعت بزرگ چاپ و از بین 
رفتن اشتغال در این بخش خواهد بود. اگر به سمت انتشار 
برویم،  فعالیت رسانه ها در فضای مجازی  همه کتاب ها و 
تولیدکنندگان،  از  اعم  حوزه  این  فعالان  و  دست اندرکاران 
و  چاپخانه داران  فروشندگان،  توزیع کنندگان،  واردکنندگان، 
کارگران شاغل در این بخش بیکار می شوند. او تاکید کرد: به 
پایان فعالیت نشر و رسانه به صورت کاغذی اعتقادی ندارم، 
اما در دنیا برخی از رسانه ها به سمت مجازی شدن می روند و 
پیشرفت فناوری و تغییر سبک زندگی باعث می شود به تعداد 
کتاب هایی که به صورت الکترونیک چاپ می شود، افزوده 
شود. اما هنوز کتاب های کاغذی محبوبیت خود را حفظ کرده 

و طرفداران خود را دارند.

 کم بودن مدت اقامت مسافر 
 چالش گردشگری اصفهان

مرمت خانه تاریخی 
بهشتیان

سامانه ایرانی پخش 
موسیقی راه اندازی شد

توسط محققان اصفهانی انجام شد؛

 کنترل اقلیم گلخانه با سامانه هوشمند
 مبتنی بر اینترنت اشیا

کاغذ مطبوعات دغدغه ای که پایان ندارد 

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی از نمایشگاه مجازی قرآن 
و  قرآن  به  شدن  نزدیک تر  برای  فرصتی  به عنوان  کریم 

اعتلای جامعه یادکرد.
سید عباس صالحی در مراسم افتتاحیه نخستین نمایشگاه 
نخستین  تقارن  در  می توان  گفت:  کریم  قرآن  مجازی 
نمایشگاه مجازی قرآن کریم با شب های قدر و شهادت امام 
علی )ع( معنای خاصی دید. شب قدر شب نزول قرآن جوهر 
کرامت این شب است. امام علی )ع( فرزانه ای ایست که پابه پا 
با قرآن حرکت کرد و به ویژه در ۲۳ سال بعثت با قرآن زیست. 
او افزود: وقتی وحی بر پیامبر اکرم )ص( نازل شد امام علی 
)ع( ناله شیطان را شنید، از آن زمان با قرآن بود تا پایان عمر 
با برکتش. به همین جهت تصویری که امام علی )ع( از قرآن 
دارد به نگاه ما به قرآن کمک می کند. در نهج البلاغه تصویر 
و تفسیر خاصی از قرآن هست، مفسر منزلت قرآن امام علی 
)ع( است. وزیر ارشاد اظهار کرد: به تفسیر امام علی )ع( دارو ها 
اما درمانگری قرآن درمانگری بی  معمولا عوارض دارند، 
عارضه و بی پیامد است. دارو ها مکمل دارند، اما قرآن داروی 
بسنده است. دارو ها تا سطحی عمل می کنند، اما امام علی )ع( 
در جمله ای می فرمایند قرآن بزرگترین درد های انسان را دوا 
می کند. امام ۴ درد را به عنوان بزرگترین درد ها بیان می کند 
که عبارت اند از کفر، نفاق، انحراف و گمراهی. این ۴ گناه با 
درمانگری قرآن درمان می شوند. او افزود: کتاب هایی هستند 
که تعلیم می دهند، کتاب هایی هستند که حکمت اند، اما قرآن 
نوار ظاهری با ذهن و باطنش با ذات انسان ارتباط می گیرد. 
امام به ما ارتباط با قرآن را می آموزد. اگر می خواهید به خدا 
برسید محبت قرآن داشته باشید. نکته بعد تلاوت احسن قرآن 
را می آموزد. نکته سوم تأمل و تعلق در قرآن است، ذهن 
انسان به فضای معرفتی قرآن برود. مشکلات فکری، روحی، 
اخلاقی و عملی را به قرآن عرضه کنید و از این کتاب آسمانی 
پاسخ بگیریم. صالحی بابیان اینکه پارسال امکان برگزاری 
نمایشگاه قرآن فراهم نبود، اظهار کرد: برگزاری نخستین 
نمایشگاه مجازی در دهه آخر ماه رمضان می تواند بستری را 
ایجاد کند برای ترویج نگاهی که امام به ما آموختند. می توانیم 
از طریق این فضا شرایط تفکر و تعلق و گسترش عملی 
قرآنی را افزایش دهیم. در نمایشگاه مجازی کتاب پاره ای 
از دسترسی های مجازی نمایان شد، اگر در نمایشگاه قرآن 
زمان برگزاری ده ساعت بود الان ۲۴ ساعته است، اگر بیشتر 
تهرانی ها از این نمایشگاه بهره می بردند، الان همه ایران 

در فضای وسیع تری از جهان از آن بهره می برند. امیدوارم 
نمایشگاه مجازی قرآن کریم فرصتی را برای اعتلای جامعه 
اسلامی برای نزدیک تر شدن به قرآن فراهم کند. نخستین 
نمایشگاه مجازی قرآن کریم با شعار قرآن، کتاب رشد و 
رویش از هجدهم ماه مبارک رمضان به صورت ۲۴ ساعته 
به مدت ۱۰ روز یعنی تا بیست و هفتم ماه مبارک رمضان 
از طریق مجازی در دسترس علاقه مندان به قرآن کریم 
است. در این نمایشگاه مجازی دو بخش اصلی فروشگاهی 
فروش  به  فروشگاهی  بخش  که  دارد  وجود  محتوایی  و 
کتاب های چاپی در حوزه دین و دفاع مقدس اختصاص دارد و 
امکان عرضه و فروش تمام کتاب های مربوط به دین و حوزه 
دفاع مقدس که ناشران از وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
مجوز چاپ گرفته باشند، فراهم شده است. بخش فروشگاهی 
فقط در ایام برگزاری نمایشگاه در دسترس است اما بخش 
خدمات محتوایی پس از پایان نمایشگاه نیز قابل مشاهده 
خواهد بود. یکی از ویژگی های نمایشگاه مجازی قرآن کریم 
این است که بر اساس توافق صورت گرفته میان شرکت 
ملی پست با وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، کتاب های 
خریداری شده توسط بازدیدکنندگان از نمایشگاه به صورت 
رایگان ارسال می شود و هزینه ارسال پست درواقع توسط 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی در نظر گرفته شده است. 
قرار است در این نمایشگاه ۳۰ وبینار تخصصی در حوزه های 
گوناگون فرهنگ قرآنی برگزار شود که ۱۰ وبینار در سطح 
بین المللی و با حضور میهمانان برجسته فرهنگ قرآنی و 

اسلامی از ۱۰ کشور خواهد بود.

نمایشگاه مجازی قرآن فرصتی برای 
اعتلای جامعه ایجاد می کند

دل اگر خداشناسی همه در رخ علی بین
به علی شناختم من، به خدا قسم خدا را 

شهریار

سالروز ضربت خوردن امام علی)ع( در محراب مسجد 
کوفه

چون نشانه های نعمت پروردگار آشكار شد، با ناسپاسی نعمت ها 
را از خود دور نسازید.

امام علی )ع(

خدایا زیاد بگردان در آن بهره مرا از بركاتش وآسان كن راه مرا به سوی خیرهایش و محروم نكن ما را از پذیرفتن 
نیكی هایش ای راهنمای به سوی حـق آشكار .

سخن بزرگان مناسبتدعای روز نوزدهم ماه مبارک رمضان یک فنجان 
شعر


